
Novela med drugim predvi-
deva zaseg vozila, če policist 
vozniku prepove vožnjo, ta pa 
jo nadaljuje. Prav tako bo lah-
ko policist vozilo zasegel, če 
bo voznik v naselju trikrat pre-
segel hitrost za 30 km/h uro 
ali če bo za volan sedel voznik, 
ki ima prepoved vožnje. Zvišu-
je se tudi kazen za neupošteva-
nje znakov, s katerimi policija 
ustavlja, in za neupoštevanje 
prepovedi nadaljnje vožnje. 
Kazen se v obeh primerih 
zvišuje s sedanjih 250 na 500 
evrov. V takšnih primerih bo 
po novem predvidenih tudi 
pet kazenskih točk. Ob spreje-
manju nove cestnoprometne 
zakonodaje se v javnosti že dalj 
časa poroča tudi o nezadovolj-
stvu policistov na njihovih de-
lovnih mestih. Ker pogajanja v 
minulih dneh za policiste niso 
prinesla želenih rezultatov, 
policijski sindikat za te dni na-
poveduje zaostritev stavke.
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Spodnje Podravje � Na mejnih prehodih bo spet gneča

Strožje kazni za prekrškarje, hkrati stavka policistov
Poslanke in poslanci so na ponedeljkovi seji potrdili novelo zakona o pravilih cestnega prometa.
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Aktualno
Ptuj � Če kdo lahko 
šprica sredi mesta, 
je to le Florijan …
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Tednikov objektiv:
Kaj vozijo naši župani?

Podravje � Avtomobilska industrija je v kar precejšnji 
krizi, kar kažejo tudi statistike prodaje novih avtomobilov. 
Če bi o tem sodili po avtomobilskem parku županov 
spodnjepodravskih občin, potem je to res, saj skoraj vsi vozijo 
starejše jeklene konjičke. Zanimalo nas je tudi, ali in koliko 
kilometrine si izplačujejo za službene poti.
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Najprej sodil ženi, 
nato še sebi
Ptuj � Umorom in ubojem v Sp. Podravju kar 
ni videti konca; tragičen dogodek v našem 
okolju se je znova zgodil v tem tednu.

� Stran 24



dodana vrednost podjetja, 
dela opravljajo učinkoviteje 
in zanesljiveje; večja pro-
duktivnost zaposlenih pa je 
pomembno gonilo za rast 
gospodarstva. 

Specialisti medicine dela 
se zavedamo odgovornosti 
naših odločitev ne samo 
za posameznika in konkre-

tno podjetje, ampak tudi 
za širšo družbo. Na naših 
partnerjih in tudi državi pa 
je odločitev o tem, koliko 
tega znanja bodo izkoristili 
v prid vseh nas,« je še po-
vedala Andrea Margan, dr. 
med., spec. medicine dela, 
prometa in športa.

MG

Strokovno srečanje so 
zdravniki, specialisti, ki se 
ukvarjajo z medicino dela, 
prometa in športa, poime-
novali po prof. dr. Janku 
Sušniku, ki velja za enega 
pionirjev slovenske medi-
cine dela, prometa in špor-
ta. Na srečanju, navzočih je 
bilo skupaj 120 specialistov 
medicine dela od 150, koli-
kor jih je v Sloveniji, so tudi 
predstavili njegovo življenje 
in delo. Sušnikovi učenci so 
se svojemu učitelju oddol-
žili z vpeljavo stanovskih 
srečanj, ki so jih poimeno-
vali po njem, je povedala 
Andrea Margan. Srečanja v 
Termah Ptuj so se udeležile 
tudi njegova žena Lenka in 
hčerki Veronika in Barbka.

Poklicna 
rehabilitacija 
– sestavni del 
zdravljenja

Doktorica Andrea Mar-
gan, prve Sušnikove dne-
ve ste namenili poklicni 
rehabilitaciji. Kaj ste 
poudarili in izpostavili? 
Za kakšne procese gre 
v bistvu pri poklicni re-
habilitaciji in kakšni so 
rezultati?

„Poklicna rehabilitacija je 
proces, ki invalidom omogo-
ča najti ali ohraniti ustrezno 
zaposlitev, se vanjo vrniti in 
v njej napredovati in tako 
pospešiti njihovo ponov-
no vključevanje v družbo. 
Proces je potreben, kadar 
zaradi posledic zdravstvene 
okvare pride do neravno-
vesja med zahtevami delov-
nega mesta in posamezni-
kovimi preostalimi funkcio-
nalnimi zmogljivostmi. Med 
ostalim vključuje tudi krepi-
tev zmanjšanih in razvijanje 
novih telesnih in duševnih 
sposobnosti ljudi s trajnimi 
posledicami okvare zdravja.

Poklicna in medicinska 
rehabilitacija bi se vedno 
morali prekrivati, ko gre za 
pacienta, ki je delavec. Po-
klicna rehabilitacija ni ve-
zana izključno na status in-
validne osebe, ampak tudi 
na tiste, ki so dalj časa bol-
niško odsotni, njen namen 
je pomagati delodajalcu in 
delavcu pri vračanju le-tega 
na delovno mesto. Poklicna 
rehabilitacija bi v teh pri-
merih morala predstavljati 
sestavni del zdravljenja po-

samezne zdravstvene okva-
re.

Sistemsko se poklicna re-
habilitacija izvaja samo na 
Zavodu za pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje na 
podlagi zakona ter na terci-
arni ravni v Univerzitetnem 
rehabilitacijskem inštitutu 
Slovenije Soča. Največ po-
treb pa je pravzaprav na 
primarni in sekundarni 
ravni, vendar zaenkrat na 
teh ravneh ni pogojev za 
njeno izvajanje. Izvaja se, 
vendar ne sistemsko, ker za 
to ni pravne podlage; zgodi 
se kot posledica dobrega 
in usklajenega sodelovanja 
med delodajalcem in njego-
vim strokovnim timom, spe-
cialistom medicine dela, ki 
usklajuje svoje delo s kolegi 
drugih specialnosti in obo-
lelim delavcem.“

Boste s Sušnikovimi 
dnevi oziroma strokov-
nimi srečanji na Ptuju 
nadaljevali? Katere teme 
boste odprli na drugem 
srečanju?

„S Sušnikovimi dnevi 
bomo na Ptuju nadaljevali. 
Tradicionalno bo to prvi ju-
nijski vikend. Zaenkrat še ne 
vemo, katerih tem se bomo 
lotili, o tem bomo jeseni od-
ločali na upravnem odboru 
Združenja. Izzivov je veliko, 
energije še več. Mogoče je 
najbolj smiselno nadaljeva-
ti s poklicno rehabilitacijo. 
Veliko strokovno področje 
predstavljajo psihične mo-
tnje, srčno-žilne bolezni, 
staranje in podaljševanje 

delovne dobe ter promocija 
zdravja na delovnem mestu, 
ko jo marsikdo zmotno ena-
či s promocijo zdravja, ki se 
v okviru CINDI programa 
izvaja v zdravstvenih domo-
vih. Promocija zdravja na 
delovnem mestu je namreč 
bistveno širši proces, ki 
med ostalim vključuje tudi 
razvoj dobre organizacijske 

in podporne klime (socialna 
mreža) na delovnem mestu 
in ne samo delavnice zdrave 
prehrane, hujšanja in aktiv-
nega življenjskega sloga.“

„Samo z večjo dosto-
pnostjo lahko ustvarimo 
svoj cilj in ta je uporabiti 
naše znanje pri ohranjanju 
zdravja zaposlenih. Zdra-
vi in motivirani delavci so 
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Ptuj � Prvi Sušnikovi dnevi

Samo zdravi in motivirani delavci so dodana vrednost
Na Ptuju so 7. in 8. junija letos potekali I. Sušnikovi dnevi v organizaciji Združenja medicine dela, prometa in športa, ki deluje pri Slovenskem zdrav-
niškem društvu. Od leta 2010 Združenje vodi ptujska zdravnica Andrea Margan, dr. med., spec. medicine dela, prometa in športa, sicer od prvega 
januarja letos tudi predstojnica medicine dela, prometa in športa v ZD Ptuj. 

Politični »človek ne jezi se«
Po zadnjih nesoglasjih v stranki Zo-

rana Jankovića se zdi, da je Slovenija 
ponovno na pragu nove politične kri-
ze. Vsaka politična kriza povzroči nov 
gospodarski padec. Ker naši vodilni 
igrajo politični »človek ne jezi se« in 

glede na to, kako pade kocka, iz igre vrežejo tega ali 
onega, sem vero v boljši jutri in zdrav razvoj našega 
gospodarstva že davno izgubila. Recesija v Sloveniji 
se poglablja, gospodarstvo je v upadanju in krčenje 
gospodarske aktivnosti je pričakovati tudi v priho-
dnje. Država je sicer na hitro sprejela nekaj ukrepov, 
s katerimi je evropskemu vladarju poslala pozitivno 
sporočilo, da prizadevanja za stabilizacijo bank in go-
spodarstva obstajajo. Med temi ukrepi so prodaja dr-
žavnih podjetij, ustanovitev slabe banke, vpis zlatega 
fiskalnega pravila v ustavo in še nekaj drugih. A kaj, 
ko je zapis na papirju eno, realna dejanja pa drugo. 
Kako bo vlada na tako imenovano slabo banko uspela 
prenesti 3,3 milijarde evrov, če se je zataknilo že pri pr-
vem napovedanem prenosu v vrednosti sto milijonov 
evrov. Prenosa ni odobrila evropska komisija, ki zah-
teva verodostojno in neodvisno analizo o poslovanju 
slovenskih bank. Ob vsem tem je vlada prebivalstvo in 
gospodarstvo obremenila z višjim davkom na dodano 
vrednost in še z nekaterimi drugimi obdavčitvami. 
Medtem ko smo imeli od marca, recimo temu premirje 
na političnem parketu, pa se zadnje dni ponovno doz-
deva, da para izpod pokrovke pregretega političnega 
lonca piha in piska na vse strani. Vprašanje je, kako 
bo kocko vrgel Zoran Janković. Če se vrne na mesto 
predsednika stranke, se Bratuškova umakne in lahko 
vlada, glede na napovedi koalicijskih partnerjev, pade. 
Potem bomo znova na začetku … Politična kriza, pa-
dec bonitet, padec gospodarske aktivnosti, povišanje 
števila brezposelnih … Pet let traja iskanje ukrepov za 
izhod iz krize. Pred tem je dobro desetletje trajalo in-
tenzivno obdobje plenjenja. »Gemblanju« z državnimi 
milijoni očitno ni videti konca. Država in državljani 
pa samo nemočno opazujemo, kam pade kocka.

Mojca Zemljarič

Uvodnik

Foto: Črtomir Goznik

Prvih Sušnikovih dnevov so se udeležile tudi žena pokojnega prof. dr. Janka Sušnika Lenka in hčerki 
Veronika in Barbka.

Foto: Črtomir Goznik

Andrea Margan, dr. med., spec. medicine dela, prometa in športa, 
pozdravlja udeležence I. Sušnikovih dnevov.

O prof. dr. Janku Sušniku
Prof. dr. Janko Sušnik je svojo poklicno pot začel v Obratni 

ambulanti Železarne Ravne in jo posvetil razvoju fiziologije 
dela. Izobraževal se je v laboratorijih v Stockholmu, Zagrebu, 
Berlinu, Zürichu, Stuttgartu, Parizu, Pragi, Strasbourgu, Kö-
benhavnu. Prof. dr. Janko Sušnik je v medicino dela uvedel 
ekspertizo specialista medicine dela, ki je sinteza preiskav 
specialistov drugih strok in lastnih preiskav, ki vključuje tako 
pregled delavca kot analizo delovnega mesta. Ekspertizo si 
je zamislil predvsem za potrebe predstavitve na invalidski 
komisiji. Danes se ponovno oživlja ideja, da bi specialisti 
medicine dela prevzeli invalidske postopke. Skupaj z Veko-
slavom Vehovnikom je sestavil priročnik Kriterij in stopnje 
desetih obremenitev na delovnem mestu in se podpisal tudi 
pod Standarde preventivnih zdravstvenih pregledov delav-
cev ter Ocenjevalno analizo delovnega mesta,saj je poleg 
zdravstvenega stanja delavca in njegovih psihofizičnih spo-
sobnosti treba poznati obremenitve in zahteve delovnega 
mesta. Med temeljna Sušnikova dela štejemo Položaj in 
gibanje telesa pri delu in Toplotna obremenitev in obreme-
njenost. Njegovo najpomembnejše delo pa je učbenik Er-
gonomska fiziologija, ki je še danes aktualen in se redno 
uporablja. Zavzemal se je za preureditev zdravstvenega var-
stva delavcev v Sloveniji. Med drugim je tudi predlagal uved-
bo uvajanje invalida na delovno mesto. Ugotavljal je tudi, 
da je prijavljanje poklicnih bolezni v Sloveniji že dolga leta 
pomanjkljivo, zato je tudi spisek bolezni krajši, kot bi me-
dicinsko gledano lahko bil. Spisek poklicnih bolezni ni zgolj 
vprašanje stroke, temveč tudi politične odločitve, je menil. 
Prof. dr. Janko Sušnik je zapustil bogato zapuščino. To niso 
le strokovna dela, bil je tudi razmišljujoč pisec, v zrelih letih 
pa se je posvetil tudi slikanju.



Resnici na ljubo se mesto 
s srcem, kot je Mestni trg po-
imenoval Branko Brumen, 
ne more pohvaliti. Že skoraj 
50 let se na tem mestu, razen 
obnove podstavka odlitka 
Florijanovega spomenika, ni 
dogajalo nič, granitne kocke 
in mačja očesa pa so odstra-
njevali v zgodnjih sedemde-
setih letih prejšnjega stoletja 
z mladinskimi delovnimi ak-
cijami, se spominja najstarej-
ši mestni svetnik (po stažu) 
Milan Čuček (LDS).

Gre za novi projekt, ki 
tudi ni prednostni, in že za-
dolžuje prihodnji proračun 
za 457 tisoč evrov, kar ni 
majhen denar, iz regijskega 
sklada pa bo podprt le z 260 
tisoč evri. Ta struktura finan-
ciranja za MO Ptuj ni najbolj 
racionalna, čeprav vsi v en 
rog trobijo o nujnosti prido-
bivanja sredstev iz države in 
Evrope za mestne projekte 
glede na to, da je »domačih« 
prilivov vedno manj.

Luci in Čelan o 
majhnih in velikih

Tako je med drugim prej-
šnji župan MO Miroslav Luci 
zdajšnjemu županu Štefanu 
Čelanu „čestital“, da med 
svetnike prihaja tudi z majh-
nimi, ne pa večno megalo-
manskimi projekti, čeprav 
tudi tega ne bo podprl, kot 
ni podprl projekta kongre-
sno-kulturne dvorane v do-
minikanskem samostanu, 

ker je tudi to projekt, ki ni 
prišel ob pravem času. Če-
lan mu je odgovoril, da so ga 
v to „prisilili“, kar pa ne po-
meni, da je odstopil od veli-
kih projektov. Še vedno pri-
čakuje zeleno luč na projekt 
nadgradnje CERO Gajke in 
tudi II. fazo podtalnice. Pro-
jekt rekonstrukcije Mestne-
ga trga so pripravili, ker se je 
ponudila možnost porabe iz 
260 tisoč evrov regionalnih 
spodbud. Poleg tega pa gre 
za projekt, pri katerem grad-
beno dovoljenje ni nujno, 
pravi župan.

Bi lahko 457.000 
evrov porabili 
bolje?

Helena Neudauer (SDS) je 
v imenu svetniške skupine 
poudarila, da ne gre za prio-
riteto tega mesta, da bi kaza-
lo teh 457 tisoč evrov bolje 
porabiti. Ob tem pa je bil 
Mestni trg obnovljen pred 
18 leti. Branko Brumen (SLS) 
je dejal, da če je Slovenski trg 
duša tega mesta, je Mestni 
trg njegovo sonce. Upa, da 
bo projekt dobil potrebno 
podporo. Miran Meško (SD), 
predsednik odbora za okolje 
in prostor ter gospodarsko 
infrastrukturo, je projekt za 

rekonstrukcijo zavrnil zaradi 
previsokega sofinanciranja, 
ker je narejen na hitro in ker 
v njem niso videli nadaljeva-
nja sistemskega urejanja me-
stnega jedra oziroma vseh 
drugih trgov. Projekte na 
zalogo, ki jih mesto nima, pa 
bi morali delati v Bistri, ki jo 
tudi financira. Tudi svetnik 
NSi Peter Pribožič je obnovo 
mestne tržnice postavil na 
prvo mesto, izrazil pa je tudi 
bojazen, da bo arheologija 
ostala praznih rok in tako 
nedostopna za javnost, kar 
ne bo v korist mesta, turizma 
in stroke, pa tudi premalo se 
ve o vsem tem, zato projekta 
Mestnega trga ne podpira.

Na vprašanje o fontani 
na Mestnem trgu, o kateri 
se prav tako že dolgo govo-
ri, je ptujski župan povedal, 
da voda v neki prihodnosti 
na tem območju bo, če kdo 
lahko šprica, lahko to Flori-
jan. Mesto potrebuje infra-
strukturno ureditev, treba 
je opredeliti vse, kar sodi v 
področje urejanja mestnega 
jedra, ptujski Mestni trg je 
z estetskega in siceršnjega 
vidika skromno urejen, smi-
selno bi bilo ta denar vložiti 
v ureditev mestnega jedra, 
sicer pa gre za kapljo v mor-
je, je menil svetnik Zelenih 
Ptuja Vlado Čuš.

»Z blatnega dola 
na marmorni trg? 
To pa ne!«

Za Emila Mesariča (LDS) 
ne gre za kapljo v morje, tem-
več za začetek obnove stare-
ga mestnega jedra. Za Mirka 
Kekca (SDS) 470 tisoč evrov 
mestnega sofinanciranja ni 
majhen denar, doslej je me-

stni svet potrjeval projekte, 
pri katerih je bil delež MO 
Ptuj bistveno manjši. Projek-
tu prenove Mestnega trga je 
nasprotoval tudi Milan Petek 
(SDS), ker mu morala ne do-
voljuje, da bi ga potrdil, „da 
bi iz blatnega dola stopil na 
marmornati trg“. Svetnik 
DeSUS-a Milan Krajnik, ki 
se sicer od začetka svetni-
škega mandata v mestnem 
svetu zavzema za celovitost 
projektov obnove v starem 
mestnem jedru, je dejal, da 
se ne bi smeli odpovedati 
možnostim, ki jih lahko pri-
nesejo neki manjši projekti, 
da pa projekt Mestnega trga 
ne bi smel zasenčiti sanacije 
tržnice.

Mesto je generator in 
razvoj, je poudaril Milan 
Čuček (LDS), v njem se vsi 
srečujemo, potrebno je na-
rediti korak naprej pri njego-
vem urejanju. Ne pristaja na 
vaško logiko, treba je nekaj 
narediti tudi za samo mesto. 
Če je problem tega mandata 
400 tisoč evrov, potem vabi 
svetnike na izlet v Varaždin, 
da bodo videli, kako se ureja 
središče nekega mesta. 

Na koncu so 
projekt potrdili, 
pa če bo denar 
ali ne …

Za izlet se mestni svetniki 
sicer še niso dogovorili, od 
25 navzočih svetnikov jih je 
idejni projekt rekonstrukci-
je Mestnega trga podprlo 15, 
proti jih je bilo devet, eden 
pa ni glasoval. Pri vsakem na-
daljnjem glasovanju je bilo 
svetnikov manj; pri glasova-
nju o investicijskem projek-
tu za ta trg jih je bilo 14 za, 
devet jih je bilo proti, eden 
pa ni glasoval. Pri tretjem 
dokumentu o tem trgu (na-
črt razvojnih programov) pa 
je glasovalo še samo 22 sve-
tnikov, 15 jih je glasovalo za, 
sedem pa jih je bilo proti. 

Projekt Mestnega trga je 
sicer z dokumentacijo po-
krit, šele čas pa bo pokazal, 
koliko je bil realen in ali bo 
v zadnjem letu tega svetni-
škega mandata ta osrednji 
mestni trg tudi zasvetil kot 
sonce.

MG

Ptuj � Mestni svetniki o rekonstrukciji Mestnega trga

Če kdo lahko šprica sredi Ptuja, je to le Florijan ...
MO Ptuj se pripravlja na rekonstrukcijo svojega osrednjega trga, Mestnega trga, katerega sestavni del je tudi Mestna hiša, magistrat, častitljiva le-
potica iz leta 1907. Razprava o rekonstrukciji Mestnega trga, ki se je odvila na 31. seji, je med svetniki povzročila pravi mali vihar. V spopadu mnenj 
med zagovorniki in nasprotniki rekonstrukcije (ki prihaja v nepravem času krize), v kateri nekateri ne vidijo boljše prihodnosti starega mestnega 
jedra, je bilo slišati veliko, predvsem pa o tem, da se denar uporabi koristneje, za prednostne projekte (predvsem tržnico, za katero pa mesto išče 
rešitev v okviru javno-zasebnega partnerstva). 
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Foto: Črtomir Goznik

Mestni trg je osrednji trg ptujskega mestnega jedra.

Foto: Črtomir Goznik

Svetnik in bivši župan Miroslav Luci je sedanjemu županu Štefanu 
Čelanu »čestital«, da končno enkrat prihaja med svetnike tudi z 
majhnim (projektom), ta pa mu je povedal, da je v to pač prisi-
ljen …

V rimskih časih je bilo na območju Mestnega trga pristani-
šče, v srednjem veku pa je na njem potekala živinska tržnica. 
Trg je imel skozi zgodovino več poimenovanj. Do leta 1745 se 
je Mestni trg imenoval Neudegg ali Naidek. V letu 1744, ko je 
mesto prizadel velik požar, so na trgu postavili Florijanov spo-
menik in ga po njem tudi preimenovali v Florijanov trg. Dve 
leti po končani gradnji magistrata, leta 1909, ga je mestni 
svet preimenoval v Mestni trg. Med okupacijo je nosil ime 
Adolf Hitler platz, po letu 1945 se je za kratek čas preime-
noval v Trg Dušana Kvedra. Kmalu pa so ga preimenovali v 
Trg mladinskih delovnih brigad, to ime je nosil do leta 1991, 
zatem pa so ga ponovno preimenovali v Mestni trg.

Priprava projektne in investicijske dokumentacije za re-
konstrukcijo trga poteka že od leta 2009. Dela naj bi pričeli 
v letu 2014 in jih tudi končali v tem letu. Celotna investicija 
je ocenjena na dobrih 700 tisoč evrov, izvajali pa jo bodo s 
sredstvi mestnega proračuna in Evropskega sklada za regi-
onalni razvoj. Cilj investicije je rekonstrukcija Mestnega trga, 
ki bo dodatno spodbudila razvoj kulturnega turizma v me-
stu, prebivalcem pa ponudil kakovostno izvedbo glasbenih, 
uprizoritvenih in drugih dejavnosti. V okviru rekonstrukcije 
bo izvedeno tlakovanje tržne površine, ureditev pred Me-
stno hišo in kavarno Florijan ter ureditev hortikulture, javne 
razsvetljave, meteornega odvodnjavanja in ureditev dela 
ulic, ki se stekajo na Mestni trg. Z njegovo zunanjo ureditvijo 
se bo tudi pričela celovita prenova starega mestnega jedra, 
s katero naj bi povečali privlačnost objektov, ulic in trgov 
tega območja.



Darinka Fakin, 
Majšperk

Županja občine Majšperk 
Fakinova je povedala: „Vozim 
hibridni avto Toyota prius, 
letnik 2012, črne barve, ki 
je veljal okoli 26.000 evrov. 
V glavnem vedno kupujem 
nove avtomobile, ker letno 
prevozim veliko kilometrov. 
Osebno nisem lastnik nobe-
nega drugega avtomobila. 
Naša občina sicer premore 
službeno vozilo, ki nam služi v 
glavnem za potrebe vzdrževa-
nja in urejanja okolice. Včasih 
to službeno vozilo tudi sama 
uporabljam v službene name-
ne, a ker sem neprofesional-
na županja, je teh kilometrov 
malo, natančno količino bi 
morala preveriti v naših finan-
cah. Kaj bi storila, če bi zadela 
na lotu? Mislim, da avtomobila 
ne bi menjala.“

Milan Gabrovec, 
Markovci

Župan Gabrovec: „Vozim 
renault laguno grandtour ka-
ravan, ki je kovinsko srebrne 
barve in je nov veljal nekaj 
manj kot 24.000,00 evrov. 
Pred tem sem kupil že tudi ka-
kšen rabljen avtomobil, sicer 
pa nisem lastnik nobenega 
drugega avtomobila. Občina 
Markovci premore službe-
ni avtomobil, vendar gre za 
manjše tovorno vozilo za po-
trebe režijskega obrata. Oseb-
nega vozila, oziroma službe-
nega avtomobila občina nima, 
zato včasih uporabljam svoj 
avto tudi za službene vožnje. 
V celotnem lanskem letu sem 
dobil izplačane kilometrine 
za okrog 900 evrov. Če bi za-
del na lotu ... ne vem, ali bi 
kupil kakšen posebno drag 
avtomobil. Verjetno bi denar 
kam naložil.“

Najdražji avto 
ima župan 
Zavrča
Miran Vuk, 
Zavrč

Župan Miran Vuk: „Trenu-
tno vozim avtomobil znamke 
BMW 750 LD, ki je nov veljal 
okoli 150.000 evrov. Moje delo 

zahteva varnost in seveda tudi 
udobje, saj za potrebe firme 
veliko potujem po evropskih 
državah, zato vedno kupu-
jem nove avtomobile. Trenu-
tno nisem lastnik nobenega 
drugega avtomobila. Občina 
Zavrč nima svojega službene-
ga vozila, a svojega vozila ne 
uporabljam za službene na-
mene, zato nikoli nisem dobil 
izplačane nobene kilometri-
ne. Tudi če bi zadel na lotu, 
verjetno ne bi kupil nobenega 
drugega avtomobila.“

Stanislav Glažar, 
Hajdina

Hajdinski župan Stanislav 
Glažar vozi šest leto staro toyo-
to corolo verso, ki je ob naku-
pu stala okrog 22 tisoč evrov. 
V času županovanja, županski 
mandat je pričel leta 2010, si 
ni kupil novega vozila, niti 
zamenjal znamke avtomobila. 
Občina Hajdina nima službe-
nega vozila, razen tovornega 
vozila v režijskem obratu, zato 
za službene namene upora-
blja svoje vozilo. V slabih treh 
letih županovanja je dobil 
povrnjeno le kilometrino v 
višini 75,60 evra za vožnjo do 
letališča Brnik, ko je potoval 
v Bruselj.“Sem pa prepričam 
in se zavedam, da mi nihče za 
to ne bo izrekel pohvale,“ je 
dodatno pojasnil edino izpla-
čilo kilometrine. Ob tem pa 
je dodal, da je bilo v letu 2012 
pri vseh zaposlenih v upravi 
občine Hajdina povrnjenih 
stroškov kilometrine v višini 
2309 evrov. 

Alojz Benko, 
Trnovska vas

Župan občine Trnovska vas 
vozi avtomobil znamke Volks-
wagen golf 4 SDI, letnik 2003, 
ki je srebrne barve. Kupil ga je 
rabljenega pred petimi leti. Si-
cer pa ima v lasti še avtomobil 
znamke Mitsubishi pajero 2.5 
turbo diesel bele barve, letnik 
1998, in starodobnika znam-
ke Lada 1500 SL, letnik 1974, 
ki je rumene barve. Svoje 
osebno vozilo uporablja tudi 
v službene namene, zato je v 
preteklem letu dobil za kilo-
metrino izplačanih okoli 300 
evrov. Zanj avtomobil ni statu-
sni simbol, pač pa prevozno 
sredstvo, ki je v današnjih ča-

sih skorajda nujno. Prav zato 
nima sanjskega avtomobila in 
pri naslednjem nakupu avto-
mobila prav tako ne bo upo-
števal estetskih dejavnikov, 
pač pa bo izbral povprečno 
vozilo; to bo verjetno ponov-
no avto znamke Volkswagen, 
morda bo to novejši model vo-
zila, kakršnega vozi sedaj.

Na Ptuju imajo 
tri službene 
avtomobile, 
a nobenega 
šoferja …

Štefan Čelan, 
Ptuj

Ptujski župan Štefan Čelan 
zaradi številnih službenih ob-
veznosti v glavnem uporablja 
službeni avtomobil. Njegov 
avto Toyota avensis ostaja 
večinoma v garaži: „Za služ-
bene namene ga zelo redko 
uporabljam in to brez plačane 
kilometrine. Moj avto je star 
dobrih pet let. Ko sem ga pred 
petimi leti kupoval, je šlo za 
ugoden nakup po sistemu sta-
ro za novo. Od skupne cene 
dobrih 25.000 evrov sem 
doplačal samo razliko v ceni. 
Glede blagovne znamke pa 

Foto: OM

Najdražji avto med župani ima završki župan Miran Vuk; vozi na-
mreč povsem nov avtomobil znamke BMW 750 LD, črne barve, 
vreden približno 150.000 evrov.
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Spodnje Podravje � Avtomobilski park prvih mož občine

Kaj vozijo naši župani?
Za avtomobilsko industrijo pravijo, da je v kar precejšnji krizi, kar kažejo tudi statistike prodaje 
novih avtomobilov. Če bi o tem sodili po avtomobilskem parku županov spodnjepodravskih občin, 
potem je to res, saj prav vsi (razen enega) vozijo starejše jeklene konjičke. Zanimalo nas je tudi, 
ali in koliko kilometrine si izplačujejo za službene poti in kakšen je avto njihovih sanj.

Foto: OM

 Županja občine Majšperk Darinka Fakin vozi hibridni avtomobil, 
črno toyoto prius.

Župana Krepša in Leskovar 
nista odgovorila

Franc Krepša, župan občine Sv. Andraž, na zastavljena 
vprašanja ni hotel odgovoriti, župan občine Kidričevo Anton 
Leskovar pa je bil očitno še bolj besen: »Na vaša vprašanja 
ne bom odgovarjal, naj vam odgovarja Štrucl, saj mu vedno 
dovolite, da govori in piše, kar se mu zazdi.« Na županovo 
željo smo torej o tem, kakšen avtomobil vozi župan, vprašali 
Branka Štrucla, ki je bil kratek: »Mislim, da odkar je župan, 
vozi novega opla insignio črne barve.«

Foto: arhiv

Fotografija je simbolična
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Ptujski župan vozi pet let staro toyoto avensis.

Foto: Zasebni arhiv

Hajdinski župan Stanislav Glažar vozi šest let staro toyoto corolo 
verso.

Foto: OM

Župan Markovcev Milan Gabrovec vozi rabljenega renaulta laguno.



lahko povem, da so se žal ure-
sničile moje napovedi izpred 
skoraj tridesetih let. Takrat 
sem evropske proizvajalce 
opozarjal, da delajo napako, 
ker ne verjamejo v razvoj ele-
ktronike, ki so jo prvi pričeli 
uvajati Japonci. Ti so namreč 
vse dobre rešitve patentirali, 
kar pomeni, da so evropskim 
proizvajalcem ostale zgolj 
slabše rešitve. Ni čudno, če 
prelistate strokovne revije, 
boste na prvih desetih mestih 
najzanesljivejših in najkako-
vostnejših avtomobilov našli 
večinoma japonske blagovne 
znamke. Ker je toyota tudi v 
nemških strokovnih revijah že 
več kot pet let najzanesljivejši 
avto, sem izbral to blagovno 
znamko.“

Župana Čelana smo vprašali 
tudi, kakšen je vozni park MO 
Ptuj, kdo ga vozi na službe-
nih poteh in ali občinski avto 
tudi kdaj vozi sam oziroma za 
službeno pot uporablja javni 
prevoz. „Občinski vozni park 
je zelo skromen in po pravici 
povedano potreben obnove. 
Imamo tri toyote brez služ-
benega šoferja. Z odhodom v 
pokoj mojega izjemno dobre-
ga službenega šoferja Marjana 
Varvode še se nismo odločili 
za novo zaposlitev. Nadome-
ščajo ga različni sodelavci, vča-
sih pa vozim tudi sam. Za javni 
prevoz se odločam bolj redko, 
najraje pa uporabljam vlak,“ je 
še povedal ptujski župan.

Anton Butolen, 
Žetale

Žetalski župan Anton Buto-
len se vozi s peugeotom 407 
smaragdno zelene barve, le-
tnik 2008. Takrat ga je kupil 
kot novo vozilo. Sicer pa ni 
lastnik nobenega drugega vo-
zila. Na žetalski občini nimajo 
službenega avtomobila, zato 
župan uporablja za službene 
potrebe svojega peugeota. 
Lani je dobil izplačane kilo-
metrine v vrednosti 1249,95 €. 
Butolen ni neki avtomobilski 
navdušenec, zanj je avto samo 
prevozno sredstvo; pomemb-
no je, da je brezhiben in da 
ga ne pusti na cedilu, pravi. 
Nima sanj o kakšnem luksu-
znem prestižnem avtomobilu.

Marko Maučič, 
Podlehnik

Podlehniški župan Marko 
Maučič se vozi z avtomobilom 

Hyundai santa fe, letnik 2006, 
svetlo modre barve. Kupil je 
rabljenega, starega tri leta. 
To je njegov edini avtomobil. 
Podlehniška občina ima služ-
beni avtomobil – 13 let star 
land rover freelander. Župan 
uporablja za službene potrebe 
svoj avtomobil, kilometrine pa 
si ne izplačuje, ampak stroške 
za prevoze črpa iz nagrade, ki 
jo dobi kot župan. In njegov 
sanjski avtomobil, če bi zadel 
na lotu? Takole pravi: »Avto-
mobili niso moj izziv, denar bi 
vložil v kaj bolj pametnega.«

Najvišji znesek 
za kilometrino 
je prejel župan 
Vidma
Friderik Bračič, 
Videm

Friderik Bračič, videmski 
župan, se vozi z mazdo CX 7 
bele barve, ki jo je kupil leta 
2010. Drugega vozila nima. 
Je pa Občina Videm lastnica 
14 let starega avtomobila, ki 
pa ga uporablja režijski obrat, 
zato župan za službene potre-
be uporablja svoj avtomobil. 
Lansko leto je dobil za kilome-
trine izplačanih 5.000 evrov. 
Želje po kakšnem prestižnem 
vozilu nima, zadovoljen je z 
avtomobilom srednjega ce-
novnega razreda.

Mirko Cvetko, 
Sveti Tomaž

Župan Cvetko vozi VW pas-
sat, letnik 2007: »Njegova vre-
dnost je glede na prevožene 
kilometre nizka, okrog 6000 
evrov. Kupil sem ga rablje-
nega, leta 2009. Ob nakupu 
sem zanj odštel 13.000 evrov, 
kupil pa sem ga v času prvega 
mandata, ko sem delo župana 
opravljal neprofesionalno. Av-
tomobil sem kupil na leasing, 
izplačilo pa se mi bo izteklo 
prav v tem letu, natanko čez 

tri mesece. Uporabljam ga 
tudi za službene namene in z 
njim za potrebe dela občine 
mesečno prevozim med 800 
in 1400 kilometrov, vendar ki-
lometrine, prevožene po naši 
občini, ne uveljavljam. Za leto 
2012 sem iz naslova izplača-
ne kilometrine iz proračuna 
prejel 4200 evrov, vinjeto pa 
kupim sam, na lastne stroške. 
Letno v povprečju z avtomo-
bilom prevozim 37.000 kilo-
metrov, na mesec torej dobrih 
3000. Službenega vozila pa 
naša občina nima.«

Jože Kokot, 
Gorišnica

»Vozim audi A6, letnik 2012. 
Lani sem kupil novega (po 
desetih letih). Za avtomobil 
sem odštel 48.000 evrov, upo-
rabljam ga tudi v službene na-
mene. Iz naslova uveljavljanja 
kilometrine sem lani prejel iz 
občinskega proračuna 723,96 
evra, vinjeto za svoj avtomo-
bil kupim sam. Naša občina 
ima tudi službeno vozilo, ki 
ga uporablja občinska uprava. 
V 13 letih smo z njim prevo-
zili 189.500 kilometrov, letni 
strošek vzdrževanja in upora-
be službenega vozila je 4.098 
evrov,« je bil kratek župan Go-
rišnice.

Župan Ormoža 
bi raje videl 
avtomobile 
direktorjev 
državnih 
podjetij
Alojz Sok, 
Ormož

»Bolje bi bilo o tem spraše-
vati direktorje podjetij, ki so 
v državni ali pretežno držav-
ni lasti, direktorje nekaterih 
javnih zavodov in morda tudi 
podjetij, ki delajo pretežno 
posle, pridobljene preko jav-
nih naročil. Od županov, vsaj 
večine, senzacionalnih od-
govorov ne bo, pa čeprav je 
moj strankarski kolega pred 
nedavnim na Ptuju govoril o 
županih kot lokalnih šerifih. 
To me sicer zelo žalosti, a fant 
je še mlad in neumen.

A ker me že sprašujete. Vo-
zim renault clio, star dve leti, 
ki je bil ob nakupu vreden 
9.700 evrov. Žena vozi audi 
A4, star deset let z 260.000 
prevoženimi kilometri. Sem 
pozabil, koliko sva takrat dala, 
mislim pa, da okrog 30.000 
evrov. Vedno kupim nov avto, 
oba sta bila kupljena na kre-
dit. Renault clio sem kupil v 
času, ko sem župan, audi pa, 
ko sem bil poslanec v prvem 
mandatu. Ne uporabljam ga 

v službene namene, tako da 
tudi vinjete ne kupuje obči-
na. Vinjeto imamo samo na 
audiju. Naša občina ima štiri 
službene avtomobile, od tega 
uporabljamo enega za pre-
voz ne samo župana, ampak 
tudi drugih, ko je treba kam 
iti, največkrat v Ljubljano,« se 
je razgovoril ormoški župan 
Alojz Sok.

Janez Jurgec, 
Cirkulane 

»Vozim citroen C5, letnik 
2008, ki je trenutno vreden 
med 10.000 in 12.000 evri. 
Kupil sem novega in zanj od-
štel 26.000 evrov. Uporabljam 
ga tudi v službene namene. Iz 
naslova kilometrin sem v letu 
2012 iz občinskega proračuna 
dobil izplačanih 486,60 evra 
(za 1.400 kilometrov), vendar 
na leto za službene (občinske) 
namene zagotovo s svojim 
avtomobilom naredim med 
7.000 in 8.000 kilometrov. 
Vinjeto za svoj avtomobil ku-
pim sam. Ima pa naša občina 
tudi službeno vozilo. To je 
terensko vozilo s podaljšano 
kabino mazda BT-50/D 4X4, 
uporabljajo ga občinski hišnik 
in javni delavci. Vozilo občino 
stane letno okrog 3.700 evrov, 
z njim pa se na letni ravni 
prevozi okrog 12.000 kilome-
trov.«

Rajko Janžekovič, 
Dornava

»Vozim opel insignia sports 
tourer 2.0 CDTI cosmo, letnik 
2010, ki je danes vreden okrog 
12.000 evrov. Kupil sem ga 
letos, rabljenega, za 12.700 
evrov. Svoj avtomobil upora-
bljam tudi v službene name-
ne. Za leto 2012 sem iz naslo-

va uveljavljanja kilometrine iz 
občinskega proračuna dobil 
izplačanih 2.405,72 evra. Vi-
njeto za svoj avto vedno ku-
pujem sam. Naša občina ima 
tudi dve službeni vozili. Prvo 
je škoda fabia 1.2, letnik 2002, 
karavan. Vozilo se uporablja 
za potrebe vzdrževanja kanali-
zacijskega sistema. Za potrebe 
komunalnih storitev pa upo-
rabljamo vozilo Mazda E2200, 
letnik 1999. Oba avtomobila 
uporabljajo naši (občinski) 
vzdrževalci okolja. Škoda je 
opremljena z orodjem za 
vzdrževanje kanalizacijskega 
sistema, mazda pa služi za vse 
ostale potrebne prevoze.«

Župan Središča 
si želi javnih 
podatkov o 
neto županskih 
plačah
Jurij Borko, 
Središče ob Dravi

Župan Borko vozi VW pas-
sat, letnik 2003, njegova tre-
nutna vrednost je okrog 4.000 
evrov: »Leta 2007 sem ga na 
triletni kredit kupil rabljene-
ga za 12.100 evrov. Avtomobil 
uporabljam tudi za službene 
namene, občina nima služ-
benega vozila. Kilometrine, 
ki jo s svojim avtomobilom 
naredim znotraj občine, ne 
uveljavljam. Jo pa uveljavljam, 
ko grem na pot izven občine. 
Vinjeta je službena, ker je le-
tna. V letu 2012 sem prejel 
2.600 evrov za kilometrino za 
prevoženih 8.000 kilometrov. 
Se pa je kilometrina v juniju 
2012 bistveno znižala, praktič-

no prepolovila. Recimo, da je 
tema, ki ste jo izbrali, zanimi-
va. Vsekakor bi predlagal, da 
dodate (ali pa v kakem članku 
pozneje), s kakšnimi težavami 
se župani in občine srečuje-
mo glede na državo in silno 
birokracijo, pa kako nam kar 
naprej krčijo sredstva, s ka-
terimi moramo včasih delati 
čudeže.

Vsekakor so zanimiva tema 
tudi županske plače, ki so 
sicer javno dostopne na por-
talu, občani pa velikokrat ne 
vedo, kakšna so dejanska neto 
izplačila ob 40-odstotni obre-
menitvi. Še bolj pa je zanimiv 
podatek, ki ga občani verje-
tno ne vedo, da županu pri-
pada samo »gola« plača. Torej 
ni plačanih nadur, stimulacij, 
uspešnosti dela, sejnin … Pa 
poskušajte skozi kako anketo 
ali podatke sešteti redne ure 
med tednom, nadure, odbore 
in seje zvečer, pa prireditve 
med tednom in ob koncu te-
dna. Prepričan sem, da pri-
dete do fonda ur, ki je vsaj za 
100 % večji od redne delovne 
obveznosti, na kateri temelji 
plača, to je 173 ur.«

Vladimir Vindiš, 
Destrnik

Župan občine Destrnik vozi 
avtomobil znamke Citroen 
picasso, letnik 2008, rjavoze-
lene barve. Kupil je novega in 
ga občasno uporablja tudi v 
službene namene. Kot je dejal, 
je nepoklicni župan in v letu 
2012 ni dobil izplačane ni-
kakršne kilometrine. Njegov 
sanjski avto je takšen, ki bi po-
rabil karseda malo goriva in bi 
ga lahko poceni vzdrževal, pri 
vožnji pa bi mu moral zagota-
vljati občutek, da sedi na fote-
lju v dnevni sobi. To bi morda 
lahko bil avto srednjega razre-
da, terensko vozilo znamke 
Mercedes.

Alojz Kaučič, 
Juršinci

Župan občine Juršinci Alojz 
Kaučič trenutno vozi passat 
VW, karavan, 1600 ccm, letnik 
2004, črne barve. Avto je ku-
pil pred dvema letoma, torej 
že rabljen. Kaučič pravi, da 
novih avtomobilov ne kupuje, 
ampak vedno rabljene. Obča-
sno vozi tudi ženin avtomobil 
BMW X5, letnik 2007. Svoj 
avto uporablja tudi v službene 
namene, saj na občini nimajo 
službenega avtomobila. V lan-
skem letu mu je bilo tako iz 
proračuna izplačanih 898,15 
evra za kilometrino. O ka-
kšnem avtomobilu svojih sanj 
ne razmišlja, pravi pa, da bi si 
za prihodnji avtomobil najra-
je omislil kakšnega dve ali tri 
leta rabljenega enoprostorca, 
najraje znamke Toyota.

MG, MZ, JŠ, OM, PK

Foto: MZ

Jože Kokot si je lani privoščil novega audija, s katerim se uvršča 
med župane z najdražjimi avtomobili.
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Nešteto 
navijačev, 
ena 
zavarovalnica.

Sodeluj na 
prvenstvu v prostih 
metih in zadeni 
ogled finala!

Triglav Group

znamka / model / letnik okvirna cena
VW Golf 4 SDI, letnik 2003 2.500 do  2.800
VW Passat karavan 1600ccm, 
letnik 2004

3.800 do 4.300

Hyundai santa fe, diesel, letnik 
2006

8.300 do 8.800

Mazda CX 7, letnik 2010 16.000 do 19.000
Citroen picaso, diesel, letnik 
2008

5.600 do 6.000

Peugeot 407, bencinski, letnik 
2008

5.500 do 6.300

Toyota avensis, letnik 2008 7.600 do 11.000
Toyota Prius (hibridni avto), 
letnik  2012

17.000 do 21.500

Renault Laguna Grandtour 
karavan, diesel 2.0, letnik 
2010

9.700 do 11.400

BMW 750 LD, letnik 2012 ni podatka v Evrotax
Renault clio, letnik 2011 6.500 do 7.200
VW passat, letnik 2003, 2.800 do 3.600
VW passat, letnik 2007 7.200 do 7.800
Audi A6, letnik 2012 28.000 do 31.000
Citroen C5, letnik 2008 5.500 do 6.000
Opel Insignia SportsTourer 2.0 
CDTI Cosmo, letnik 2010

13.800 do 14.800

Toyota corola verso, letnik 
2007

6.900 do 8.500

Vir: Evrotax



Kot je povedal Mladen Delin, 
umetniški vodja festivala, ki je 
do konca decembra letos zapo-
slen na Bistri za vodenje prire-
ditev, tako tudi Glasbenega fe-
stivala Arsana, se bo v desetih 
dneh na Ptuju v času festivala 
zvrstilo več kot 25 koncertov, 
bogato pa bo tudi poulično 
dogajanje (Matjaž & Nadine, 
Soul & poper, Mladi vokalni so-
listi ...), ob tem pa festival vabi 
še na seminarje in ustvarjalne 
delavnice za najmlajše, okro-
gle mize (Kultura in turizem, 
prostor povezovanja in rešitev 
v času krize), potopisna pre-
davanja (S kolesom po Laosu), 
kulinarične večere, poletno 
akademijo z vrhunskimi men-
torji (Konstantin Bogino, Mar-
co Fiorentini, Jelena Očič, Pie-
re Henry Xuereb, Sanja Repše, 
Alexei Kornienko in drugi), vo-
kalni kamp, namenjen mladim 
talentiranim pevcem, z men-
toricama petja Karin Zemljič 
in Ano Delin, ki bo potekal od 
22. do 25. julija. Le-tem bodo v 
času festivala na voljo številna 
festivalska prizorišča. 

Eksplozija umetnosti vabi 
letos z več kot 260 umetniki s 
področja klasične, pop, jazz in 
etno, vokalne in instrumental-
ne glasbene umetnosti iz Evro-
pe, Amerike, Afrike in Kube. 
Osrednje prizorišče dogajanja 
bo tudi letos minoritsko dvo-
rišče, ki bo pokrito, tako da 
dež oziroma slabo vreme tudi 
letos ne bo motilo ptujskega 
poletnega glasbenega dogaja-
nja. Na dvorišču minoritskega 
samostana bo potekala tudi ve-
čina festivalskih vrhuncev. Peti 
glasbeni festivala Arsana bo 24. 
julija odprla skupina Perpetum 
Jazzile, skupina, ki se lahko po-

hvali z največ ogledi na portalu 
Youtube, po uspešni ameriški 
turneji se vrača v najstarejše 
slovensko mesto. Na dvorišču 
minoritskega samostana bodo 
26. julija nastopili El Seniores, 
mednarodna zasedba vrhun-
skih glasbenikov iz Kube, Hr-
vaške in Slovenije. Dan kasneje 
bo na dvorišču minoritskega 
samostana pokalo od smeha, 
na večeru najboljših stand up 
komikov, ki se bo nadaljeval 
v koncert, bodo nastopili Tin 
Vodopivec, Perica Jerkovič, 
Boštjan Gorenc – Pižama, Do-

mago Pintarič & Okustični trio 
(Katja Koren, Karin Zemljič in 
Mate Brodar). Hrvaška pevska 
legenda Zdenka Kovačiček se 
bo 28. julija poklonila Janis 
Joplin s projektom Tribute to 
Janis Joplin, ki je nadaljeva-
nje njene uspešne evropske 
praizvedbe Brodwajskega 
muzikla Love Janis. Ljubitelji 
avtentičnih afriških ritmov 
bodo uživali na večeru zvoka 
Afrike izvajalcev Sorry Diabate 
& New Tribe, ki bo 30. julija 
na dvorišču minoritskega sa-
mostana, na katerem bo solist 

eden največjih mojstrov na 
balafonu (afriškem ksilofonu) 
Sorry Diabate iz Gvineje. Že 

tradicionalno bo tudi letos na-
stopila klapa Maslina, ki na mi-
noritsko dvorišče vabi 31. juli-

ja. Gal in Severa Gjurin bosta s 
simfoničnim orkestrom Canta-
bile nastopila na minoritskem 
dvorišču 1. avgusta. Koncert 
sestavljajo Gjurinove uspešni-
ce v simfonični preobleki in 
nepogrešljive Severine. Kot 
gostje bodo nastopili izvrsten 
mladi trobentač Domen Gra-
cej ter Blaž Učakar z mlado 
glasbeno skupino Čedahuči. 
Festivalsko in praznično me-
stno dogajanje bo 2. avgusta 
sklenila s koncertom Tinkara 
Kovač, izjemna glasbenica in 
pevka, ki je v petnajstih letih 
svojega delovanja na glasbeni 
sceni prejela številna priznanja 
in nagrade ter odigrala že več 
kot 800 koncertov po Sloveniji, 
Hrvaški, Avstriji in Italiji. 

Mladen Delin ob festivalskih 
vrhuncih na minoritskem dvo-
rišču napoveduje tudi nekaj 
vrhuncev v slavnostni dvorani 
ptujskega gradu in v dvorcu v 
Dornavi. Sicer pa, kot poudar-
ja, so se tudi pri sestavi leto-
šnjega festivalskega dogajanja 
potrudili in ga sestavili tako, da 
bodo zadovoljili različne glas-
bene okuse od blizu in daleč. 
Nastopilo bo tudi več vrhun-
skih slovenskih izvajalcev, ne 
samo tujih.

Na Ptuju bo prvič nastopil 
Lovro Pogorelić, brat še slav-
nejšega Iva Pogorelića, kon-
cert bo 29. julija, v Mitri pa 
bo 25. julija nastopila Denise 
Jannah, ena najpomembnejših 
jazz pevk na svetovni glasbeni 
sceni. Mojstri komorne glasbe, 
ki so si v času, odkar na Ptuju 
poteka glasbeni festival Arsa-
na, pridobili številne oboževal-
ce, od Konstantina Bogine do 
Elene Denisove, bodo v dvorcu 
Dornava nastopili 31. julija.

Proračun za letošnji festival 
znaša 120 tisoč evrov, od tega 
na MO Ptuj odpade slaba po-
lovica sredstev. MO Ptuj je po-
magala s sredstvi tudi pri po-
stavitvi strehe na minoritskem 
dvorišču. Lani se je glasbeni 
festival Arsana prebil med pet 
največjih poletnih festivalov v 
Sloveniji.

MG

Ptuj � Peti glasbeni festival Arsana

Eksplozija umetnosti z več kot 260 glasbeniki
Od 24. julija do 2. avgusta bo na Ptuju potekal že 5. glasbeni festival Arsana. Letošnji bo potekal pod sloganom Eksplozija umetnosti. 
V najstarejše slovensko mesto, ki postaja vse bolj prepoznavno tudi po poletnem festivalskem in tudi siceršnjem tovrstnem dogajanju 
v Sloveniji in tujini, vsako leto privabi več kot 25 tisoč obiskovalcev.
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Foto: Črtomir Goznik

Največje poletno festivalsko dogajanje vsako leto privabi več kot 
25 tisoč prebivalcev. Letos bo potekalo pod sloganom Eksplozija 
umetnosti.

Makole � Turkinja postavila hostel

Strug gostil mlade orientalske slikarje
Turška pesem in močno začinjen kuskus sta se v petek, 12. julija, prepletla z gobjo juho in žganci ter s plesom Folklor-
ne skupine s Tinja na dvorišču gradu Slovenska Bistrica. Turško-slovenski večer je priredila turška umetnica in častna 
konzulka Mizyal Karabiber Nacaroglu iz Gazientepa.

Šest otrok iz Turčije, starih 
med deset in dvanajst let, je te-
den dni ustvarjalo pod mentor-
stvom turške umetnice v dvor-
cu Štatenberg in v bistriškem 
gradu, pri slikanju na platna pa 
so se jim pridružili tudi otroci 
iz Makol, Majšperka, Poljčan in 
Slovenske Bistrice. Teden dni 
je trajala poletna slikarska šola 
in v tem času je šesterica otrok 
iz orientalske države čopiče in 
barve tudi odložila, saj so si ogle-
dali Bled ter muzeje, povezane z 
umetnostjo, v Ljubljani in Celju.

Hostel Strug, ki premore 22 
ležišč in kjer poteka poletni sli-
karski tabor, je z lastnimi sred-
stvi zgradila Mizyal Karabiber 
Nacaroglu. Je turška umetnica, 
ki že vrsto let prireja mednaro-
dne likovne delavnice in se že 
25 let ukvarja s poučevanjem 

umetnosti. V občino Makole z 
nekaj več kot 2000 prebivalci 
je umetnico iz mesta na jugu 
Turčije, v katerem prebivata sla-
ba dva milijona ljudi, leta 2007 

privabil mednarodni kiparsko-
slikarski simpozij Forma Viva. 
Svoje sodelovanje s krajem je 
pred dvema letoma želela nad-
graditi in odločila se je v občini 

Makole vzpostaviti mednarodno 
poletno šolo za mlade umetnike. 
Investitorka je odkupila starejši 
hlev in hišo ob njem, v manj kot 
dveh letih pa je zrasla zgradba z 

enim nadstropjem in mansardo. 
Pri uresničitvi projekta, vredne-
ga približno 600.000 evrov, ji 
je pomagala njena desna roka v 
Sloveniji in poslovna partnerka 
Boža Majcen iz Hoč.

»Želim vzpostaviti poletno 
šolo umetnosti, podobno tisti, 
ki jo že imam v Gazientepu. Na 
Struge želimo pripeljati skupine 
z vseh delov sveta, jih poučiti 
o umetnosti in jim predstaviti 
kulturne in naravne lepote Dra-
vinjske doline, Haloz ter drugih 
bližnjih krajev in območij,« je 

pojasnila Turkinja. Hostel pa 
ni zgolj zbirališče nadobudnih 
umetnikov, temveč z umetnostjo 
združuje tudi kolesarstvo. Tur-
ška umetnica Mizyal je namreč 
kupila dvajset koles, ki jih bo 
posodila vsem, ki se bodo želeli 
zapeljati po novi kolesarski poti 
ob Dravinji ali po poti Forma 
vive. Njen mož Arif, sin Gjemal 
in hčerka Zeynep Ece jo pri tem 
projektu podpirajo, kot je dejala: 
»Moja družina ima tako kot jaz 
rada Slovenijo in ta projekt. Z 
mojo in Božino družino smo vsi 
vpleteni v ta hostel, v njem je del 
nas.«

Konec avgusta bosta turška 
umetnica in ljubiteljska umetni-
ca iz Hoč v hostlu gostili še od-
raslo skupino, ki bo ustvarjala 
na likovnih delavnicah pod vod-
stvom priznanega britanskega 
umetnika Michaela Richmana, 
ki je lansko leto sodeloval pri 
projektu Evropska prestolnica 
kulture Maribor 2012. »Svojo 
udeležbo je že potrdil in z ne-
strpnostjo pričakuje ponovno 
snidenje, saj je že lani obiskal ta 
kraj, ki ga je navdušil,« je še do-
dala Boža Majcen.

Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Udeleženci tabora in skupina Gemaj na slovensko-turškem večeru

Foto: Črtomir Goznik

Mladen Delin, umetniški vodja 5. glasbenega festivala Arsana

Foto: Milan Sternad

Hostel Strug ima na voljo 22 ležišč.
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Na območju občine Cirku-
lane bodo v sklopu naložbe 
asfaltirali lokalno cesto v Ma-
lem Okiču, ki je bila doslej 
makadamska. Dolžina odseka 
je 1740 metrov. Na območju 
občine Videm bodo prepla-
stili cesto v Velikem Okiču, 
katere dolžina je 2350 metrov. 
V sklopu naložbe bodo zgra-
dili tudi okrog 200 metrov 
opornega zidu in 1200 me-
trov zaščitne ograje. Vrednost 
pogodbe, sklenjene z izvajal-
cem, je 791.603 evrov, celotna 
vrednost naložbe pa je okrog 

40.000 evrov višja in znaša 
830.000 evrov. Do razlike 
prihaja zaradi predhodnega 
nakupa in odmere zemljišč, 
ki so bili potrebni za pričetek 
modernizacije. Investitorja 
obnove sta občini Videm in 
Cirkulane, ki sta bili uspešni 
na razpisu za tako imenovano 
južno mejo in uspeli pridobiti 
100-odstotno kritje upravi-
čenih stroškov investicije. 85 
odstotkov stroškov naložbe 
pokrije Evropska unija, preo-
stalih 15 pa Republika Slove-
nija. »Ker DDV ni upravičeni 

strošek, ga moramo pokriti 
investitorji, torej obe občini. 
DDV znaša 22 odstotkov, na-
kazati ga moramo državi. In če 
država naložbo sofinancira v 
višini 15 odstotkov, mi pa njej 
izplačamo davek v višini 22 
odstotkov, pomeni, da država 
dobi nazaj več, kot pa nam je 
dala,« je ob podpisu pogodbe 
povedal župan občine Cirku-
lane Janez Jurgec in pojasnil, 
da se bo modernizacija cest 
na Okiču pričela konec julija, 
dela pa morajo biti zaključena 
do konca septembra.

Mojca Zemljarič

Haloze � Mali in Veliki Okič

Obnova cest na enem najvišjih haloških klancev
Župana občin Cirkulane in Videm, Janez Jurgec in Friderik Bračič, sta minuli petek z direktorjem Cestnega podjetja Ptuj Martinom Turkom podpisala pogodbo za 
izvedbo modernizacije cest na območju naselij Mali in Veliki Okič.

Foto: MZ

Podpis pogodbe za izvedbo modernizacije cest v Velikem in Malem Okiču. Z leve: župan občine Videm Fride-
rik Bračič, župan občine Cirkulane Janez Jurgec in direktor Cestnega podjetja Ptuj Martin Turk.

Trenutno so se lotili zame-
njave primarnega cevovoda, 
ki napaja celotno občino Jur-
šinci in del občine Dornava. 
Vrednost zamenjave cevovo-
da znaša približno 150 tisoč 
evrov. 

Sicer pa je projekt razdeljen 
na dva dela, vrednost prve faze 
projekta znaša 970 tisoč evrov, 
ta pa bo zajemala izgradnjo 
kanalizacije za vas Gabrnik, 
izgradnjo čistilne naprave ter 
izgradnjo pločnikov in cestno 
razsvetljavo. Drugi del projek-
ta bo izpeljan v sodelovanju z 
Direkcijo RS za ceste, in sicer 
druga faza predvideva izgra-
dnjo krožišča v Gabrniku, novi 

most in premestitev kapele 
ter dve novi avtobusni postaji. 
Od tega Direkcija zagotavlja 

1.990.000 evrov, občina Juršin-
ci pa približno 300.000 evrov. 

Patricija Kovačec

Juršinci � Pričeli so gradbena dela 

Gradbišče v Gabrniku zaživelo
V teh dneh so se v občini Juršinci pričela gradbena dela v okviru projekta Gabrnik. Pro-
jekt, ki se bo izvajal v dveh fazah, bo končan predvidoma prihodnje leto.

Foto: PK

V Gabrniku so začeli urejati novo krožišče.

V teku pa so tudi dela na 
hajdinskem pokopališču, kjer 
bodo na novo uredili fasado 
na mrliški vežici, širijo pa tudi 
prostor za žarne grobove, in na 
nekaterih drugih področjih. V 
Domu krajanov Skorba bodo 
s sredstvi LAS posodobili odr-
sko tehniko, kupili nove mize 
in stole, opremili pa bodo tudi 
pisarne v Gerečji vasi. Obči-
na Hajdina pa je uredila tudi 
dovozno pot in parkirišče do 
I. mitreja v Spodnji Hajdini. 
Za izvedbo so namenili 7000 
evrov iz občinskega proraču-
na.

MG

Hajdina � Uredili dovozno pot in parkirišče

7000 evrov za znamenitost
V občini Hajdina so tudi v letošnjem letu v ospredju dela na izgradnji primarnega siste-
ma kanalizacije, ob tem pa so bili zgrajeni tudi novi odseki javne razsvetljave, pločniki, 
položeni novi kilometri asfalta. 

Foto: Črtomir Goznik

I. mitrej na Spodnji Hajdini. Ta edinstven pomnik je odslej še dosto-
pnejši za domače in tuje obiskovalce.

Župan Stanislav Kovačič, ki 
županuje vse od ustanovitve 
občine, torej dva mandata, je 
glede proračuna povedal: »Ta 
proračun je tako visok zaradi 
velikih projektov in je nerea-
len. Pomeni tudi, da se bomo 
zaradi investicij maksimalno 
zadolžili in da v prihodnje ne 
bomo imeli manevrskega pro-
stora za zadolževanje.«

Prva polovica letošnjega 
proračunskega leta je že mi-
nila, prvi mož poljčanske 
občine jo je ocenil: »Sledimo 
temu, kar smo predvideli v 
proračunu, nekaj investicij 
pa smo še dodali. Spremenili 
smo dinamiko energetske ob-
nove osnovne šole, tako bo ta 
izvedena v naslednjem letu.« S 
približno 120 tisoč evri pro-
računskega denarja, ki je bil 
sprva namenjen za obnovo, 
bodo postavili nov most v 
Zgornjih Poljčanah v višini 20 
tisoč evrov, do oktobra bodo 
nad zdravstvenim domom 

opremili dve pisarni, ki bosta 
namenjeni mladim podjetni-
kom, denar so prispevali še za 
igrišče za odbojko na mivki in 
finančno podprli Križečo vas, 
ki je pridobila naziv učna vas 
etnološke-kulturne dediščine.

Če država 
ne zagotovi 
finančnega deleža, 
jo bodo tožili

Največja investicija letos pa 
je nov osemoddelčni poljčan-
ski vrtec, v katerega je občina 
do sedaj investirala pol milijo-
na evrov, končan pa naj bi bil 
junija prihodnje leto.

»Čakamo še na pomembno 
odločbo Ministrstva za gospo-
darski razvoj in tehnologijo 
za projekt vodooskrbe. Vso 
dokumentacijo smo oddali 
skladno z roki, tako je sedaj 
žogica na strani ministrstva. 

Dela bi sicer morali začeti že 
avgusta, vendar se bo zaradi 
rebalansa državnega prora-
čuna ta okvirni datum naj-
verjetneje prestavil,« je dejal 
poljčanski župan Stanislav 
Kovačič in opozoril: »Če dr-

žava ne bo zagotovila svojega 
20-odstotnega deleža pri sofi-
nanciranju projekta in če bo 
torej projekt ustavljen, potem 
sledijo tožbe. Občina Poljčane 
teh stroškov ne bo požrla brez 
besed, saj smo vložili znatna 
sredstva – nekaj več kot 250 
tisoč evrov, kar za naš prora-
čun pomeni pomemben del.« 
Kohezijski projekt vodooskr-
be je ocenjen na več kot šest 
milijonov evrov in je projekt 
dveh občin – Poljčan in Ma-
kol. Delež Poljčan je približno 
2,5 milijona evrov. Občini sta 
se v projekt povezali, ker sta 
sicer premajhni, prav tako naj 
bi bili razpisi naravnani tako, 
da se morajo občine povezo-
vati, je pripomnil Kovačič. 
»Vendar če je to povezovanje 
sonaravno, je to dobro. Tako 
za sodelovanje z občino Ma-
kole nismo imeli pomislekov, 
saj imamo skupne interese, 
igramo pošteno igro, ne gre-
mo se nobene politike. Naš 

skupni cilj je izboljšanje ži-
vljenja naših občanov,« je o 
povezovanju dejal župan.

Gospodarstvo 
pada, zato stavijo 
na turizem

Poljčanska občina pa se po 
propadu podjetij Lip Poljčane 
in drugih gradbenih podjetij 
v širši okolici ter stečaju (in 
ponovni oživitvi) Reflexa v 
Poljčanah čedalje bolj zaveda 
pomena turizma in samooskr-
be. »Nenehno delamo v smeri 
razvoja turizma. Gonilna sila je 
Ana Vovk Korže, ki je v Modra-
žah vzpostavila poligon samo-
oskrbe in rastlinske čistilne 
naprave, nedavno je odprla še 
zemljanko. Trenutno v »učilni-
ci na prostem« potekajo štiri-
dnevni tabori, za katere je veli-
ko zanimanje osnovnošolskih 
otrok iz Makol in Poljčan. Ini-
ciativni so postali tudi mlajši 
občani, tako je iz Mladinskega 
društva Poljčane prišla ideja o 
preureditvi stare zgradbe vrt-
ca v hostel in postavitev adre-
nalinskega poligona. Skušali 
bomo uresničiti, kar se da,« je 
povedal Kovačič. Učni oziro-
ma izobraževalni turizem je 
rdeča nit turističnega razvoja 

občine. Tako bosta avgusta 
dokončana tudi opazovalnica 
ptic in doživljajski podest ob 
Dravinji, že omenjena Križe-
ča vas pa je bila v soboto, 13. 
julija, razglašena za učno vas 
etnološke-kulturne dediščine. 
Vložki v turizem se zaenkrat 
v občinskem proračunu še 
ne poznajo, saj ne pobirajo 
turistični taks. »Verjamem 
pa, da tisti, ki prodajajo svoje 
produkte na tržnici, že imajo 
finančne prihodke, saj se po-
navadi ob dogodkih stojnice 
takoj izpraznijo,« je še povedal 
župan in dodal, da je cilj obči-
ne ob Dravinji tudi povečanje 
samooskrbe s hrano. 

Iz količine naštetih projek-
tov in njihove obsežnosti je 
skorajda nemogoče pričako-
vati, da se občina ne bi zadol-
žila. Dolg naj bi znašal do 2,2 
milijona evrov. »To pomeni, 
da bomo dosegli maksimal-
no zadolžitev in v prihodnjih 
letih ne bomo imeli manevr-
skega prostora za zadolževa-
nje. Upam, da država ne bo 
preveč radikalno posegla v 
naše proračune. V skrajni fazi 
pa se lahko odpovemo tudi 
kakšnemu projektu, da bomo 
finančno zmogli to leto,« je še 
pojasnil župan.

Mojca Vtič

Poljčane � Župan Kovačič o projektih in zadolževanju

Za vse projekte se bodo zadolžili do grla
Občina pod Bočem ima letos predviden rekorden proračun. Proračunski odhodki naj bi bili težki preko osem milijonov 
evrov, saj Občina Poljčane v letošnjem letu pripravlja izgradnjo novega nizkoenergetskega vrtca in projekt vodooskrbe.

Foto: Mojca Vtič

Stanislav Kovačič: »Osemmili-
jonski proračun je tako visok 
zaradi velikih projektov, zlasti 
urejanja vodooskrbe in gradnje 
nizkoenergetskega vrtca.«



sklenjene pogodbe o avtomat-
ski akontaciji, to pomeni, da 
drugi dan po izstavitvi napo-
tnice na študentski servis ta 
študentu založi denar. Študent 
pa lahko tudi sam zaprosi za 
akontacijo, in če dela za pod-
jetje, ki sicer v dogovorjenem 
roku plačuje svoje obveznosti, 
študentski servis založi zanj. 
Težav z neplačili sicer ni veli-
ko, študentski servisi so med 
seboj povezani, drug drugega 
opozarjajo na take delodajalce 
in imajo evidenco podjetij, ki 
so razvrščena glede na to kako 
vestno izpolnjujejo svoje ob-
veznosti. Nanje opozorijo tudi 
študente, če pa gre za večje kr-
šitelje, imajo celo blokado za 
izpis napotnice. Obstaja celo 
spletna stran s seznamom 
neplačnikov, kjer je trenutno 
objavljenih 590 podjetij, ki s 
plačilom študentskega dela 
zamujajo že več kot 60 dni, od 
tega jih je 19 iz ptujskega ob-
močja.

Patricija Kovačec

Študentski servis Maribor 
ima poleg poslovalnice na 
Ptuju še 20 enot po vsej Slo-
veniji. Prav tradicija in razve-
janost sta tisti kakovosti, ki ga 
umeščata na vodilno mesto 
med študentskimi servisi v 
naši državi. Člani servisa se 
lahko vpišejo v bazo aktivnih 
iskalcev zaposlitve, na servisu 
pa upoštevajo njihove želje 
in jih obvestijo o primernem 
delu. A na žalost ponudba ni 
takšna, kot bi si jo želeli. Še ve-
dno prevladuje strežba, ki se 
je vsi na veliko izogibajo. De-
lodajalci za to delo v glavnem 
iščejo dekleta, ki pa imajo po 
besedah Valerije Solina, zapo-
slene v ptujski enoti, še vedno 
predsodek o tem. »Ostalih 
ponudb je malo, ker prosta 
mesta oziroma potrebe v ra-
znih podjetjih zasedejo otroci 
zaposlenih. Če pa je že kakšno 
na voljo, je v najkrajšem času 
tudi oddano. Člani lahko pro-
sta delovna mesta spremljajo 
na naši spletni strani, na voljo 
pa jim je tudi aplikacija Klik 
servis, ki omogoča elektron-
sko naročanje, izpolnjevanje, 
pregledovanje in podpisova-
nje napotnic ter druge stori-
tve.«

Nizke urne postavke
Sistem študentskega dela v 

Sloveniji je edinstven v Evro-
pi, saj študentu omogoča, da 
sam poskrbi za svoj socialni 
položaj v času študija, a kot 

kaže, jih veliko dela, da poma-
gajo staršem pri plačevanju 
položnic in ostalih stroškov. 
Cene urnih postavk se giblje-
jo nekje od 4 evre navzgor, 
velikokrat pa se tudi spustijo 
nižje, ampak delodajalci kljub 
temu najdejo delovno silo, saj 
so številni študentje in dijaki 
prisiljeni delati tudi za nizke 
urne postavke. Poleg tega, da 
jim tovrstno delo predstavlja 
edini vir prihodka, je to tudi 
edini način, da si pridobijo 
prve delovne izkušnje.

Seznam 
neplačnikov 
objavljen na spletu

Na vprašanje, kako rešujejo 
težave z morebitnimi neplač-
niki, Solinova odgovarja, da 
imajo z določenimi podjetji 

Foto: PK

Študentsko delo je za mnoge edini vir prihodka in način, da si pridobijo 
prve delovne izkušnje.

Ptuj � Počitniško študentsko delo

Delajo, da pomagajo staršem
Poletje je sicer čas počitnic, za mnoge študente in dijake pa priložnost za študentsko 
delo. V poslovalnici Študentskega servisa Maribor, kjer smo se pozanimali, kakšni sta 
ponudba del in povpraševanje zanje ter kakšno je plačilo, smo izvedeli, da je v primerja-
vi z ostalim letom ponudba študentskih del v času dopustov in poletnih počitnic veliko 
bolj pestra, a še vedno prevladuje strežba.
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Svet je majhen

Snowden in Slovenija
Bivši zunanji sodelavec ameriške 

varnostne agencije NSA Edward Sno-
wden je pred kratkim pretresel svet, ko 
je povedal, da je kralj nag oziroma da 
smo vsi vedno pod kontrolo. Verjeti, 
da je mladenič s pogodbo o zunanjem 
sodelovanju dejansko imel dostop do 
vseh različnih podatkov, o katerih je 

spregovoril, bi bilo tudi za normalnega državljana, ki ni 
strokovnjak za obveščevalne dejavnosti, precej naivno deja-
nje. Po velikem številu informaciji, ki jih je izdal, smo izvede-
li, da je Obamova administracija še bolj Busheva od samega 
Busha na področju kršenja ustavnih pravic državljanov. 
Če temu dodamo, da je izdaja prišla v medije tik pred obi-
skom predsednika Ljudske republike Kitajske pri Obami, ki 
je želel azijskega kolega napasti prav na temi cyber vojne, ki 
jo Peking osredotoča proti Washingtonu in da je sprva Sno-
wden našel zatočišče na kitajskem ozemlju Hongkonga, je 
slika skoraj popolna. Kitajska obveščevalna igra je bila dol-
go načrtovana in prefinjeno izvedena. Obama je lahko na 
bilateralnem vrhu le molčal, kitajska tiskovna agencija NC 
pa je lahko veselo izdala novico: »ZDA so največji kršitelji 
pravnega reda našega časa.« Snowden je bil oziroma še je le 
delček večje mednarodne igrice med velesilami, ki ponovno 
postajajo aktivnejše tudi na omenjenem terenu. ZDA so dobi-
le velik udarec. Potem ko so na lastnem ozemlju pred časom 
aretirali rusko agentko Anno Chapmann in odkrili mrežo 
devetih ilegalcev, so že drugič pristali na trdih tleh, sploh če 
štejemo dejstvo, da se v trenutku, ko pišem, Snowden nahaja 
v Moskvi. Rusija je v zadnjih dvajsetih letih nadaljevala delo 
Sovjetske zveze. Desetine ilegalcev, ki so potrebovali desetle-
tja, da so si ustvarili novo identiteto s potovanjem po svetu in 
so torej produkt velikega vlaganja v nove vohune iz Moskve, 
predstavljajo jasno sporočilo: vse se spremeni, da se nič ne 
bi spremenilo. Tik pred novim krogom pogovorov med ZDA 
in Rusijo glede Sirije je FSB »po naključju« odkril CIA agenta 
in ga sramotno ponižal z nizkocenovno lasuljo pred svetov-
nimi televizijami po tem, ko je nudil milijon dolarjev za so-
delovanje ruskemu kolegu. Zadeva ne bo spremenila poteka 
bilateralnih odnosov, a vseeno kaže, da se velesile obdelujejo 
in primer Snowdena vsebuje – zelo verjetno – briljantno ob-
veščevalno zgodbo, ki je pripeljala tudi do tako neverjetnega 
dogodka, da strokovnjaki mednarodne politike še danes tež-
ko verjamejo, da je ostal – trenutno – še brez večjih posledic. 
Prisilni pristanek državnega letala bolivijskega predsednika 
Moralesa na Dunajskem letališču, pregled zrakoplova in 
pridržanje glavnega predstavnika južnoameriške države so 
ena od najhujših kršitev mednarodnega prava. Ker je Mora-
les letel prav iz Moskve in nekaj ur pred tem nudil politični 
azil Snowdenu, so se ameriške agencije v sodelovanju s par-
tnerskimi prestolnicami v Evropi odločile, da bodo prekršile 
vrsto temeljnih mednarodnih zakonskih običajev za to, da 
branijo lastni državni interes. Takšni dogodki lahko v med-
narodnem sistemu sprožijo vrsto protiukrepov, med katere 
spada, v skrajni teoriji, tudi napoved vojne. Zagotovo Bolivi-
ja nima nobene možnosti, da sproži napad na ZDA, ampak 
kakršna koli njena reakcija bo zakonsko upravičena. Da se 
je Washington odločil za tako neverjeten ukrep, nam pove, 
kako težek udarec je zanj primer Snowdena nekaj let po veli-
kem škandalu Wikileaksa! Slovenska evroposlanca Jelko Ka-
cin in Ivo Vajgel sta medijem podala idejo, da bi mlademu 
ameriškemu prebežniku, ki sedaj preživlja že drugi teden na 
letališču Sheremetyevo, nudila azil. Ideja je zanimiva, ker 
poudari, da se z določenimi dejanj, kot sestavni del pravne-
ga mednarodnega sistema, ne strinjamo, je pa zagotovo ne-
izvedljiva iz političnega vidika v trenutku, ko je naša mala 
deželica izredno ranljiva, če se ne prilagodi glavni sili na 
svetu. Pred dnevi je Vladimir Putin izjavil: »Gospod Snow-
den lahko ostane v Rusiji, če obljubi, da s svojimi izjavami 
ne bo več škodoval Združenim državam Amerike, čeprav se 
takšna izjava sliši čudno izrečena iz mojih ust.« Nekaj ur ka-
sneje je Snowden povedal novinarjem, da je povedal vse, kar 
je mislil, in da nima dodatnih novih informacij. Vse kaže, 
da sta Ruska federacija in bivši sodelavec NSA vedno bliž-
ja. Če ne bo ostal na ruskem ozemlju, mu bodo v Kremlju 
zelo verjetno pomagali pri iskanju novega bivališča in ga 
do nove destinacije tudi primerno pripeljali. Vsa omenjena 
dogajanja opozarjajo, da se po koncu Hladne vojne zadeve 
v mednarodnih odnosih niso spremenile. Nekatere države 
so zamenjale imena ali celo razpadle na več delov, ampak 
sistem deluje vedno na enak način in velikani imajo ogro-
mno prednost pred ostalimi igralci. Obveščevalne agencije 
so nuja za normalno delovanje države, istočasno pa pravi 
luksus, če upoštevamo, da je za dobro in učinkovito agencijo 
potrebno veliko denarja in dobrih kadrov. Primer Snowden 
in njegovo »šepetanje« nam samo potrdi, da Slovenci nismo 
ravno pomemben faktor v prikazani sliki in zato si tudi ne 
moremo privoščiti samoiniciativnih potez.

Laris Gaiser

Predlog nove zakonske 
ureditve študentskega dela

Predstavniki ministrstva za delo ter Študentske organizaci-
je Slovenije (ŠOS) bodo po torkovem dogovoru predlog nove 
zakonske ureditve študentskega dela pripravili skupaj. 

V ŠOS se zavzemajo za ureditev študentskega dela, ki ga ra-
zumejo kot most med izobraževanjem in zaposlitvijo. Želijo, da 
študentsko delo ohrani socialno komponento.

Na ministrstvu so pojasnili, da zaenkrat še ni pripravljen ura-
den predlog, temveč zdaj proučujejo različne možnosti. Tako po 
njihovih navedbah tudi nekatere rešitve, ki so se te dni pojavile 
v medijih, kot je ukinitev študentskih servisov, niso uraden pre-
dlog ministrstva. Kot pravijo, bodo ključni cilji nove ureditve štu-
dentskega dela zagotovitev minimalnih socialnih in ekonomskih 
pravic dijakom in študentom, ki bodo to delo opravljali, ustrezno 
priznavanje pridobljenih delovnih izkušenj, tudi v povezavi s pri-
pravništvom. 

V Mladem forumu, podmladku SD zahtevajo, da se vsem vklju-
čenim na trg dela omogoči enake pogoje za delo, kar vključuje 
pravico do malice, povrnitve stroškov na delo, koriščenje pravic 
iz naslova pokojninskega in zdravstvenega zavarovanja ter pravic 
do soudeležbe pri nagradah iz naslova opravljenega dela. (sta)

Anja Rižnar, študentka: 
»Študentsko delo je vsekakor 
dobro za študente, trenutno 
lahko več zaslužiš kot če bi 
redno delal, če redno službo 
sploh dobiš, seveda. Sama sem 
preko študentskega servisa že 
delala v strežbi in v trgovini 
in moram reči, da je bilo ve-

dno plačano v dogovorjenem 
roku.« 

Žan Zorec, dijak: »Že lani 
sem med počitnicah delal v 
komunalnem podjetju, letos 
pa tudi. Delal sem vse, za kar 
so me potrebovali. To se mi 
zdi dobra priložnost, da nekaj 
doživiš in se nekaj naučiš. Sam 

sem bil do sedaj s študentskim 
delom zelo zadovoljen, pa 
tudi s plačilom ni bilo nikoli 
težav.«

Žan Potočnik, dijak: »Ni-
koli še nisem delal preko štu-
dentskega servisa, ampak raz-
mišljam, da bi si sedaj čez po-
čitnice poiskal kakšno delo. 

Težko je najti primerno delo, 
ponudba ni preveč dobra. Se 
mi pa zdi, da je vsaj čez pole-
tje dobro imeti kakšno delo, 
da nekaj zaslužiš in da si lahko 
nekaj privoščiš, greš ven s pri-
jatelji ali podobno.«

Sara Cenar, študentka: 
»Preko študenta sem že delala 
v gostinstvu in v trgovini in 
zmeraj sem bila zadovoljna. 
Za študenta je to super, imaš 
neko delo, če nimaš štipen-
dije, je to vir dohodka. Meni 
osebno, ki štipendije nimam, 
mi je delo nuja, da zaslužim 
nekaj denarja.«

Patricija Kovačec

Anketa

Delajo, ker ni štipendij
Poletje je za dijake in študente čas počitnic, a jih številni izkoristijo za delo preko štu-
dentskega servisa. Mnogi so v to prisiljeni zaradi visokih stroškov šolanja in pomanjka-
nja štipendij, drugi z njim nabirajo delovne izkušnje in si krajšajo čas.

Foto: PK

Anja Rižnar
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Žan Zorec
Foto: PK

Žan Potočnik
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Sara Cenar



Ministrstvo za okolje in 
prostor je pred dnevi začelo 
splošno promocijo hrane iz 
naše bližine, s katero želi iz-
boljšati informiranost potro-
šnikov o prednostih lokalno 
pridelane hrane, o tem, kako 
je pridelana, predelana, ka-
kovostna in varna. Povečati 
želi zaupanje potrošnika v 
slovensko hrano, prodajo 
slovenske hrane ter spodbu-
diti sodelovanje prideloval-
cev in živilsko predelovalne 
industrije, vzpostaviti pa 
želi tudi shemo kakovosti in 
enotno, enostavno označbo 
hrane iz naše bližine. Doga-
ja se namreč to, kar so in-
špekcijske službe ugotovile 
tudi na koprski tržnici, da 
številni branjevci kupljeno 
zelenjavo in sadje prodajajo 
kot domače.

Zavajanja na 
ptujski tržnici?

Ptujska tržnica iz leta v 
leto bolj sameva, na njej pa 
še vztraja približno deset 
prodajalcev, ponudnikov 
domačega sadja in zelenja-
ve, cvetja in žganih pijač. 

Le redki so bili pripravljeni 
podati izjavo, vendarle pa 
smo od ene izmed branjevk 
izvedeli, da inšpekcija re-
dno vrši nadzor, nazadnje 
je  inšpektor obiskal tržnico 
prejšnji teden in preverjal 
vse dokumente, označeva-
nje in podobno. Po besedah 
naše sogovornice se tisti, ki 

imajo vse urejeno, kot mora 
biti, nimajo česa bati, tako 
tudi sama ni imela težav z in-
špekcijo. Moti jo le, da takih, 
ki zadev nimajo urejenih, 
kot bi bilo treba, velikokrat 
ne preverjajo. Da kupujejo 
drugje in blago nato pro-
dajajo na tržnici, se dogaja, 
a po besedah branjevke, na 

ptujski tržnici verjetno bolj 
redko.

Na kaj moramo 
biti pozorni?

Minuli petek je v javno raz-
pravo šel novi zakon o kme-
tijstvu, ki bo omogočil učin-
kovitejši nadzor. Kmetje, ki 

bodo svoje izdelke prodajali 
v večjih količinah, bodo mo-
rali voditi evidence pridelka 

in prodaje. Kljub temu pa 
morajo biti kupci še naprej 
pozorni na to, da sta sadje 
in zelenjava označena in da 
je jasno razvidno, s katere 
kmetije prihaja, pomembno 
je prodajalca povprašati, ali 
je izdelek res domač, res pa 
je, da se klub vsej zakonodaji 
lahko le zanašajo na besedo 
prodajalca.

Patricija Kovačec
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Na ptujski tržnici se nepravilnosti in zavajanja naj ne bi dogajala.

Ptuj � Afera s prodajo na tržnicah

Ali je domače res domače?
V nedavni aferi na koprski tržnici so inšpektorji ugotovili številne kršitve pri označevanju izvora 
blaga, prodajalci so kupljeno sadje in zelenjavo prodajali kot domače. Inšpektorji vse pogosteje 
ugotavljajo, da velikokrat ni jasno, ali sta sadje in zelenjava pridelana doma ali kupljena. Odpravili 
smo se na ptujsko tržnico, kjer smo preverili, ali se podobno dogaja tudi pri nas in ali prodajalci 
dosledno označujejo blago

Ekološka pridelava

Največ novih ekoloških 
kmetij na Primorskem

Površina kmetijskih zemljišč v uporabi z ekološko pridelavo 
je bila v letu 2012 skoraj 3000 hektarjev obsežnejša kot v letu 
2011, kažejo podatki državnih statistikov. Povečalo se je tudi 
število kmetij, vključenih v kontrole in certicifiranja. V ekološko 
kmetijstvo pa se je na novo vključilo največ kmetij v občinah Ko-
per in Piran.

Število kmetijskih gospodarstev, vključenih v sistem kontrole in 
certificiranja, je bilo v letu 2012 za 13 odstotkov večje kot v letu 
2011, število na novo vključenih pa se je povečalo s 179 (v letu 
2011) na 417 (2012).

Nekaj kmetijskih gospodarstev pa vsako leto tudi izstopi iz siste-
ma kontrole in certificiranja. Lani je tak način kmetovanja opustilo 
98 kmetijskih gospodarstev. Kmetijska zemljišča v uporabi z ekolo-
ško pridelavo so se lani glede na leto 2011 povečala za devet od-
stotkov. Od vseh zemljiških kategorij v uporabi z ekološko pridelavo 
se je občutno povečala le površina oljčnikov, in to za 100 odstot-
kov, vendar gre tu v primerjavi z drugimi zemljiškimi kategorijami za 
majhne površine.

Posamezne kategorije kmetijskih zemljišč v uporabi z ekološko 
pridelavo pa so bile lani v celotni pridelavi zastopane takole: največji 
delež so zavzemali oljčniki (21 odstotkov površine vseh oljčnikov), 
sledili so trajni travniki in pašniki (11 odstotkov površine vseh) ter 
sadovnjaki (prav tako 11 odstotkov površine vseh). Njive in vrtovi z 
ekološko pridelavo so tudi lani zavzemali le nekaj več kot dva odstot-
ka površine vseh njiv in vrtov.

V ekološki reji živali se je lani najbolj povečalo število perutnine, 
za nekaj več kot 78 odstotkov, sledile so ribe in kunci. Vzreja rib se 
je povečala za 64 odstotkov, reja kuncev pa za 38 odstotkov. Število 
čebeljih panjev se je (po povečanju v letu 2011 za okoli 22 odstot-
kov) zmanjšalo za okoli tri odstotke. Število goveda in ovc se skoraj 
ni spremenilo. (sta)

Avgust Lesjak, upokoje-
nec: »Takih goljufij, da kuplje-
no hrano ponujajo kot doma-
čo, se lahko poslužujejo le ti-
sti, ki prodajajo večje količine 
sadja in zelenjave, taki so tudi 
bolj sumljivi. Na ptujski tržnici 
večinoma prodajajo v manjših 
količinah, tako da verjamem, 
da zares ponujajo doma pri-
delano sadje in zelenjavo. Zdi 
se mi, da prodaja na tržnici že 

malo izgublja na pomenu, ker 
številne večje trgovine danes 
že tudi ponujajo sadje in ze-
lenjavo, ki naj bi jo kupovali 
od slovenskih kmetov, in to 
ceneje kot na tržnici, ljudje pa 
danes gledajo, kje bodo kaj ku-
pili po nižji ceni.«

Marko Zemljarič, upoko-
jenec: »Sam sicer ne kupujem 
na tržnici, ker si večinoma vse 
pridelamo doma. Verjetno so 

res že redki tisti, ki dejansko 
pridelajo vse doma in nato 
prodajajo na tržnici, ljudje se 
na vse načine poskušajo znajti. 
Ponudba je pa na ptujski tržni-
ci res bolj slaba, ker ni ljudi, ki 
bi to kupovali, vsi že kupujejo 
po trgovinah, kjer je ceneje.«

Slobodan Petrovič, upo-
kojenec: »Tu na ptujski tržnici 
je vse precej drago, mislim, da 
je na mariborski vse ceneje. O 

teh goljufijah se vse bolj govo-
ri, ljudje pravijo, da branjevke 
na tržnicah sploh ne prodajajo 
domačih jajc in druge zelenja-
ve, ampak jih kupijo v akciji v 
kateri izmed trgovin, nato pa 
jih kot »domače« dražje pro-
dajo na tržnici. Ne kupujem 
tu, ker imam svoj vrt in si vse 
pridelam sam, se pa včasih 
sprehodim med stojnicami, da 
vidim, kakšno je stanje.«

Jožica Drevenšek, zapo-
slena: »Zelo malo hodimo na 
tržnico, ker imamo doma svoj 
vrt. Verjamem, da tisti, ki po-
nuja malo tistega in malo one-
ga, verjetno to pridela doma, 
tisti, ki pa prodajajo ves teden, 
in to velike količine, pa verje-
tno z oznako »domače« zavaja-
jo potrošnike.«

Patricija Kovačec

Anketa

Ljudje vse več pridelujejo sami
Potrošniki vse bolj stremimo k nakupu zdrave, doma pridelane hrane, kar mnogi ponu-
dniki in trgovci s pridom izkoriščajo. Pod znamko »domače« in po visokih cenah nam 
ponujajo tudi tisto, kar ni pridelano doma. A kot kaže, veliko ljudi vse manj zaupa trgov-
cem, zato sadje in zelenjavo za svoje potrebe pridelajo kar doma.

Foto: PK
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Za zavajanje trikrat višje kazni
Predlog sprememb Zakona o kmetijstvu, ki je od petka v 

javni obravnavi, na področju prometa s kmetijskimi pridel-
ki in živili med drugim vključuje tudi institut varuha odno-
sov v verigi preskrbe s hrano, katerega glavne naloge so 
opredeljene v smislu mediacije med strankama.

Da bi preprečili zavajanje pri prodaji kmetijskih pridel-
kov, zakon predvideva splošne ukrepe, ki se nanašajo na 
povišanje kazni za dvakrat, pri ukrepih, povezanih z zava-
janjem, pa za trikrat v primerjavi z veljavno zakonodajo. 
Zakon prinaša tudi določbe za izrekanje kazni v razponu, 
tako da bo inšpektor na mestu lahko izdal tudi višjo globo 
od najnižje predpisane. Predlagane so tudi omejitve pri 
prodaji kmetijskih pridelkov in živil končnim potrošnikom 
za tiste kmetije, kjer je nosilec ali član kmetije samostojni 
podjetnik posameznik, registriran za prodajo kmetijskih 
pridelkov. 

(vir: MKO)

Prodajalcem, ki lažejo o 
izvoru sadja in zelenjave, 
grozi od dva tisoč do šest 
tisoč evrov kazni, če gre za 
pravne osebe. Samostoj-
ne podjetnike lahko doleti 
kazen od 500 do 3000 
evrov, posameznike pa od 
200 do 600 evrov. Če gre 
za prvo kršitev, inšpektor 
branjevca ali kmeta ka-
znuje z najnižjo kaznijo, ki 
pa je celo polovična, če jo 
plača v osmih dneh.



Na Gimnaziji Ormož je letos 
maturo opravljalo 39 dijakov iz 
dveh oddelkov četrtih letnikov. 
Uspešnih je bilo 38 ali 97,4 od-
stotka. To je po besedah rav-
nateljice Erhartičeve najboljši 
doseženi rezultat na maturi v 
obstoju ormoške gimnazije. 

O podatkih vpisa za šolsko 
leto 2013/14 pa je ravnateljica 
pojasnila, da je resorno mini-
strstvo omejilo število vpisnih 
mest in v prvi letnik omogo-
čilo vpis enega oddelka. »Ker 
gimnazija s samo enim oddel-
kom na letnik ne more obstati, 
poskušamo najti še dodaten 
program, s katerim bi omogo-

čili večji vpis. Res pa je tudi, da 
se s skromnim vpisom, med 
drugim tudi zaradi demograf-
ske slike, soočamo že zadnjih 
nekaj let, še preden je ministr-
stvo število vpisnih mest ome-
jilo. Menim, da učni uspehi in 
rezultati govorijo nam v prid. 
Rezultati pričajo, da delamo 
dobro in kakovostno. Žal pa 
s programi, ki smo jih pripra-
vljali, nismo uspeli. Vendar to 
ne pomeni, da aktivnosti za 
pridobitev dodatnih vpisnih 
mest ne bomo nadaljevali 
tudi v bodoče. Z ministrstvom 
se tako glede uvajanja novih 
programov dogovarjamo o 

možnostih mreženja z drugi-
mi izobraževalnimi ustanova-
mi. Za šolsko leto, ki je pred 
vrati, so zadeve dorečene. V 
prvem, drugem in četrtem 
letniku imamo vpisan po en 
oddelek, v tretjem pa dva. V 
bodoče bomo seveda vse moči 
usmerili v to, da pridobimo še 
kak program in s tem dodatna 
vpisna mesta, tako da ne bomo 
vsako leto znova in znova v 
strahu glede obstoja naše izo-
braževalne ustanove. Za šolsko 
leto 2013/14 imamo vpisanih 
okrog sto dijakov. Ker gre za 
relativno majhno populacijo, 
to pomeni tudi več individual-

nega in interaktivnega pristo-
pa pri vzgojno-izobraževalnem 
procesu. Po tej plati je delati z 
manj dijaki prijetno in ustvar-
jalno. So pa problem finance, 
saj šole prejemamo sredstva 
glede na število vpisanih učen-
cev oziroma dijakov,« je poja-
snila ravnateljica Gimnazije 
Ormož Blanka Erhartič.

Kljub skromnemu vpisu nih-
če izmed 20 zaposlenih profe-
sorjev na Gimnaziji Ormož ne 
bo ostal brez zaposlitve. Kot je 
dejala ravnateljica, že dalj časa 
poteka mreženje z drugimi izo-
braževalnimi institucijami v re-
giji. To pomeni, da imajo neka-
teri profesorji deljene obveze, 
ki jih izvajajo na več vzgojno-iz-
obraževalnih ustanovah.

Za nadaljnji obstoj ormoške 
gimnazije si prizadeva tudi 
lokalna skupnost. Kot je ob 
sprejemu za maturante poja-
snil ormoški podžupan Bran-
ko Šumenjak, Gimnazija Or-
mož v zdajšnji organiziranosti 
glede na število vpisnih mest 
verjetno ne bo mogla obstati. 
»Občina Ormož prizadevanja 
Gimnazije za pridobitev do-
datnega programa podpira, 
zato upamo, da bo ministrstvo 
razumelo naše pobude in da 
bomo z njimi uspešni, saj bo 
le na takšen način zagotovlje-
no nadaljnje delovanje naše 
srednješolske izobraževalne 
ustanove,« je pojasnil podžu-
pan Šumenjak, ki je sicer na 
svečani prireditvi vsem leto-
šnjim maturantom Gimnazije 
Ormož izrekel iskrene čestitke 
in jim zaželel veliko uspeha 
na njihovi nadaljnji življenjski 
poti. Iz rok ravnateljice Erhar-
tičeve in podžupana Šumenja-
ka so maturanti prejeli tudi 
priložnostno darilo – knjigo 
z naslovom Ormoški Petriček 
in brezplačno 14-dnevno vsto-
pnico za kopanje v ormoškem 
bazenu.

Mojca Zemljarič

Čudovito potovanje Xia Tianzija
Naslov današnje Knji-

garnice je enak naslovu 
knjižne novosti založni-
štva eBesede (več na www.
ebesede.si) iz Ljubljane. 
Morebiti navedena knjiga 
še ne bi bila predstavljena 
na tem mestu, če ne bi 
bila prevajalka tega po-
sebnega, pravljičnega bra-
nja za »srednje in starejše« 
osnovnošolce (tudi odra-
slim priporočam to čarob-
no pripoved) Ptujčanka 
Ana Fras. Popotovanje 
dobrodušnega, s šestimi in 

mnogimi drugimi čuti obdarjenega velikana Xia, je Frasova 
prevedla iz španščine, a njen avtor je Baskijec Patxi Zubizar-
reta (Ordizia, Španija,1962), ki tako pravi o sebi (natisnjeno 
na zadnji platnici izdaje Čudovitega popotovanja …):

»Moje ime je kratko in moj priimek dolg, moje pero je majh-
no, vendar lahko z njegovo zeleno barvo napišem velike zgodbe 
o potovanjih, ki so tako dolga, kot je Rumena reka. In to sem 
jaz v 38 besedah.«

Če je to avtorjev odgovor na založnikovo željo, naj se krat-
ko predstavi, potem slutite, cenjeni bralci, za kako subtilne-
ga avtorja gre.

Slovenci smo doslej dobili dva prevoda njegovih del, ki 
sicer obsegajo čez dvajset knjižnih naslovov za otroke in 
mladino in mnoge so dobitnice literarnih nagrad. Čudovito 
popotovanje Xia Tianzija je prejelo XX Premio Ala Delta de 
Literatura za leto 2009. Kot je navedeno v knjigi na strani 
93, so dela Zubizarreta zaradi domiselnega sloga, ki so ga 
prepoznali tako strokovnjaki kot starši, pogosto na seznamih 
šolskega branja. Na Slovenskem je prvo njegovo prevedeno 
delo dvojezična slikanica z izjemnimi ilustracijami Elene 
Odriozola z naslovom Usoa, prišla si kot ptica = Usoa, lle-
gaste por el arie (Prevod Barbara Pregelj. Medvode: Malinc, 
2012) in govori o posvojitvi. V tej slikanici je tudi navedeno, 
da je bil Patxi Zubizarreta debelušen fantič, saj je imel zelo 
rad slaščice in si je želel, da bi postal slaščičar. Vendar je kon-
čal študij španščine in se povsem posvetil pisateljevanju in z 
njim se tudi preživlja.

Čudovitio potovanje Xia Tianzija obsega 86 strani in deset 
kratkih naslovljenih poglavij (velikost črk in ureditev je bral-
cem zelo prijazna) in vsako je zase celota v smislu prigode 
in podobe dežele, kjer sta doma duhovnost in občutek za 
čudežnost, pa naj gre za čudež sam po sebi ali le za metafo-
ro čustvene inteligence in nematerialne bivanjske vsebine. 
Lahko bi rekli, da ima avtor moč pesnika, ki piše v nevezani 
besedi.

Prvo poglavje nosi naslov Dež metuljev in začenja takole:
»Napočil je dan!« je rekel Xia Tianzi, gledajoč v nebo, in na 

ustih se mu je narisal nasmešek.
Srce mu je začelo biti hitreje in noge so mu ukazale, naj se 

odpravi na pot. Kljub temu je Xia Tianzi negibno stal in gledal 
v nebo. Dež stotih, tisočerih barv ga je spomnil na čarovnikove 
besede: » Ko bo prišel dež metuljev, se odpravi na pot.«

In doumel je, da je prišel čas odhoda: nebo je bilo polno mo-
lilnih zastavic, ki jih je prinesel veter ter jih je zdaj raztresal, 
kakor da bi bile na stotine, na tisoče letečih metuljev.

In tako je ubogal svoje noge, pustil svojega psa Xuija v skrb-
stvo črede jakov in se odpravil v vas. Najprej se je poslovil od Do-
deja, svojega slepega prijatelja, nato se je odpravil prosti domu. 
Tam je vzel torbo, ki jo je imel pripravljeno že zelo veliko časa 
in se ponovno povzpel po poti; tokrat z namenom, da obišče 
samostan, kjer ga je pričakovala njegova sestra Jeizi…

Knjigo je ilustriral Jakobo Muniz, na strani 90 je pregled 
zapisa kitajskih imen, pred naslovno knjižno stranjo pa je še 
pojasnjeno, da ime literarnega junaka pomeni nebeški sin.

Prijetno branje želi Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnicaOrmož � Podelitev maturitetnih spričeval

Čas veselja, čas skrbi
Dijakom četrtih letnikov Gimnazije Ormož, ki so uspešno končali maturo, so spri-
čevala podelili v ponedeljek popoldan na slovesni prireditvi v ormoškem gradu. 
Ob uspešno opravljenem zrelostnem izpitu sta jim čestitala ravnateljica ormo-
ške gimnazije Blanka Erhartič in podžupan občine Ormož Branko Šumenjak.

Foto: MZ

Maturanti Gimnazije Ormož ob sprejemu spričeval v družbi ravnateljice mag. Blanke Erhartič in pod-
župana občine Ormož Branka Šumenjaka

»Udeležencev kolonije je 
bilo 38, ustvarjali smo v parku 
ob baročnem dvorcu. K sode-
lovanju smo povabili likovne 
umetnike, fotografe, študente 
likovne pedagogike na Pe-
dagoški fakulteti Maribor in 
uporabnike našega zavoda. Pri 
organizaciji kolonije nas vodi 
motiv, da se naši uporabniki 
srečajo in družijo z umetniki, 
da spoznajo njihovo delo, nji-
hovo ustvarjanje in način dela. 
Likovna kolonija je tako za naše 
uporabnike lepa priložnost, da 
od blizu spoznajo umetniško 
ustvarjanje in da sami pri tem 
sodelujejo. Hkrati pa je to za 
njih krona celoletnega ustvarja-
nja, saj tudi sami v okviru delav-
nic skozi vse leto veliko ustvar-
jajo. Dela, ki smo jih razstavili, 
so glede na različne zvrsti in 
stile zelo dobro razporejena po 
razstavnem prostoru,« je poja-

Dornava � Razstava likovnih del 

V Zavodu pripravili druženje z umetniki
V avli Občine Dornava so v začetku meseca postavili razstavo del udeležencev druge likovne kolonije, ki je 
konec maja potekala pod okriljem Zavoda za usposabljanje, delo in varstvo (ZUDV) dr. Marijana Borštnarja 
Dornava. Razstavljena dela bodo na ogled do septembra.

Foto: MZ

Ob odprtju razstave je navzoče v imenu ZUDV Dornava pozdravila vodja pedagoške dejavnosti Rosan-
da Kneževič (desno). Na fotografiji sta tudi organizatorka kolonije Andreja Reberc Ribarič (levo) in 
Anita Špes (v sredini) v družbi uporabnikov ZUDV, pripravljenih na plesni nastop.

snila organizatorka kolonije, 
profesorica likovne umetnosti 
Andreja Reberc Ribarič, zapo-
slena v ZUDV Dornava.

Na svečanosti ob odprtju raz-
stave v avli Občine Dornava so 
navzoče nagovorili podžupan 
Janez Horvat, vodja pedagoške 
službe v ZUDV Dornava prof. 
def. Rosanda Kneževič in pro-
fesor doc. dr. Tomaž Župančič, 
ki je na koloniji sodeloval s 
študenti 4. letnika likovne pe-
dagogike. Zupančič je v svojem 
razmišljanju pohvalil delo orga-
nizatorjev. 

Kulturno noto dogodku ob 
odprtju razstave so dodali člani 
plesne skupine – uporabniki 
ZUDV pod mentorstvom prof. 
def. Anite Špes, zapela pa je 
tudi Barbara Ribarič, mlada 
pevka z izjemnim vokalom.

V ZUDV Dornava letos zazna-
mujejo 60-letnico delovanja. 
Razstava pomeni uvod v pra-
znovanje, ki ga bodo do konca 
tega leta obeležili še z drugimi 
prireditvami, načrtujejo pa 
tudi izdajo jubilejnega interne-
ga časopisa.

Mojca Zemljarič
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Dober teden po prvem dvo-
boju v 1. ligi čaka nogometaše 
Zavrča še premierni obračun 
pred svojo publiko. V soboto, 
20. 7., s pričetkom ob 20.00, 
jim v goste prihaja ekipa Celja, 
ki jo vodita trener Miloš Rus 
in njegov pomočnik Mladen 
Dabanovič. Ponovno gre torej 
za edinstven dogodek, ker pa 
je napovedano lepo poletno 
vreme, je na tribunah stadiona 
v Zavrču pričakovati veliko lju-
biteljev nogometa.

Na uvodnem srečanju v 
Mariboru so se Zavrčani pred-
stavili v dobri luči in s svojim 
pristopom presenetili širšo 
nogometno javnost. Na žalost 
to ni bilo dovolj za kakšno 
točko, Maribor je pač unov-
čil individualno kakovost. A 
Zavrč je že v uvodu pokazal 
zobe in napovedal oster boj 
proti vsem ekipam lige. V so-
boto v Zavrč prihajajo Celjani, 
ki še niso odigrali srečanja 1. 
kroga – njihova tekma z Dom-
žalami je bila prestavljena za-
radi nastopanja obeh ekip v 
kvalifikacijah za Ligo Evropa. 
»Celjski grofje« so v sezono 
2013/14 vstopili s tekmama 
proti norveškemu Tromsoju. 
Na gostovanju so si priigra-
li lepo prednost (zmagali so 

2:1), a jim prednosti na doma-
čem igrišču ni uspelo obdrža-
ti (0:2) in v nadaljevanje so se 
uvrstili Skandinavci. 

Celjani imajo tudi letos zelo 
mlado, poletno ekipo, ki igra 
hiter in gledljiv nogomet. Mi-
loš Rus je očitno odlično uigral 
vse linije, ki delujejo dobro, 
moštvu manjka le izkušenj. Če 
rumeno-modrim igra steče, po-
tem se tekmecem piše slabo in 
v domačem taboru upajo, da 
se to v Zavrču ne bo zgodilo. 
Glede na to, da so beli novin-
ci v ligi, v srečanju niso favo-
riti, toda glede na prikazano 
v Mariboru lahko upravičeno 
upajo na prvi uspeh v Prvi ligi 

Telekom Slovenije. Seveda bo 
treba ponoviti pristop iz Ljud-
skega vrta, priložnosti, ki pa se 
bodo ponudile, pa morajo biti 
realizirane. Na srečo v taboru 
domače ekipe ni težav s poško-
dovanimi igralci, tako da bo 
lahko Viktor Trenevski računal 
na vse nogometaše. 

Prva domača tekma v naj-

prestižnejšem slovenskem 
tekmovanju je seveda odlična 
priložnost in povabilo zveste-
mu občinstvu, da kljub času 
dopustov množično podpre 
svoj klub in še enkrat več ve-
soljni Slovenije dokaže, da je 
nogomet doma tudi na obron-
kih Haloz. Morebitna zmaga 
bi Zavrču nedvomno dala do-

daten elan pred težkimi preiz-
kušnjami, ki si v Prvi ligi Tele-
kom Slovenije sledijo iz tedna 
v teden.

Dela na in ob 
igrišču končana

Ko se je Zavrč uvrstil v Prvo 
ligo Telekom Slovenije, je bila 

1. SNL
PARI 2. KROGA: SOBOTA ob 17.30: Domžale – Triglav; SOBOTA 

ob 18.00: Krka – Gorica: SOBOTA ob 19.00: Rudar – Maribor; 
SOBOTA ob 20.00: Zavrč – Celje; NEDELJA ob 18.00: Luka Koper 
– Olimpija.

Zavrčani 
najstarejši

Nogometaši Zavrča imajo 
v povprečju 26,2 leta, kar je 
največ med vsemi prvoliga-
ši. Povprečna starost igral-
cev Celja je precej manjša, 
23,2 leta.

Povprečna starost igral-
cev v 1. SNL:  
Zavrč  26,2
Rudar Velenje 25,3
Maribor 25,2
Krka Novo Mesto 24,8
Olimpija Ljubljana 23,3
Luka Koper 23,2
Triglav Kranj 23,2
CM Celje  23,2
Domžale 22,0
Gorica  22,0

Nogomet � 1. SNL

Ponoviti pristop iz Maribora

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Zavrča morajo do sobote pozabiti tekmo v Mariboru in se osredotočiti na prvo domačo preizkušnjo – prihajajo Celjani.

vsem v klubu naložena velika 
odgovornost. Komisija NZS je 
obenem športnim delavcem 
kluba naložila precej dela, ki 
so ga morali opraviti pred ura-
dnim vstopom med prvoligaša. 
Poleg »papirologije« so morala 
biti na stadionu in ob njem iz-
vedena tudi številna večja ali 
manjša dela. Gradnja nove tri-
bune, ki bo ena izmed lepših v 
ligi, se bo po zadnjih informa-
cijah pričela v zimskem času. 
V klubu so zato pljunili v roke 
in z namenom, da bi udobje 
zagotovili čim večjemu krogu 
gledalcev, postavili montažno 
tribuno, na kateri je prostora 
za 250 gledalcev. Opravljeni 
so bili manjši popravki v sla-
čilnicah, ob igrišču so zrasli 
trije novinarski stolpi, ki bodo 
omogočali snemanje tekem, 
prav tako pa so nekoliko »za-
maknili« celotno igrišče, saj je 
bila prej ograja pod glavno tri-
buno preblizu igrišču. S presta-
vitvijo ograje na strani, kjer so 
rezervne klopi, je poskrbljeno 
še za nekaj dodatnega prosto-
ra, s tem pa je izpolnjen var-
nostni vidik. Poleg tega so na 
novo urejeni VIP in novinarski 
prostori, prav tako pa je klub 
zagotovil sobo za »doping« 
kontrolo.

Zavrč bo v novi sezoni nasto-
pal v novih dresih, enake bodo 
imeli tudi mladi člani Nogome-
tne šole Zavrč. Klub na ta način 
zaokrožuje celostno podobo. 

Tadej Podvršek

ALUMINIJ – RAVAN BAKU 
1:1 (0:0)

STRELCA: 1:0 Kovačevič (54.), 
1:1 Abassov (63,)

ALUMINIJ: Murko, M. Rešek, 
Medved, Bingo, Bloudek, Dreven-
šek, Kurež, Vaš, Horvat, Petek, 
Kovačevič. Igrali so še: Lipovac, D. 
Rešek, Vindiš, Vrbanec, Lonzarič, 
Pečovnik, Gezda, Klobučar, Topo-
lovec, Letonja, Jovanovič. Trener: 
Ante Šimundža.

Nogometaši Aluminija so odi-
grali naslednje pripravljalno sre-
čanje in tudi tokrat dovolj dobro, 
da so bili gledalci zadovoljni s 
prikazanim. Azerbajdžanski Ra-
van Baku (v preteklem prvenstvu 
je osvojil 8. mesto v prvenstvu) je 
bil nasprotnik »po meri«. Igralo se 
je hitro, zvečine po sredini, med 
obema kazenskima prostoroma. 
V prvem polčasu so se oboji trudi-

li, vendar si pravih priložnosti niso 
pripravili. Gostje so delovali neko-
liko bolj sveže, domači pa zaradi 
intenzivnih priprav nekoliko bolj 
utrujeno.

Bolje so nadaljevanje srečanja 
začeli domačini. V 48. minuti je 
po podaji Medveda iz desne strani 
žogo sprejel Kurež, ki pa v zaključ-
ku akcije ni bil dovolj natančen. 
Nekaj minut kasneje pa so domači 
povedli: kot iz desne strani je iz-
vajal Horvat, najvišji v skoku pred 
vrati gostov pa je bil Kovačevič, ki 
je žogo z glavo poslal v mrežo. Vod-
stvo varovancev Anteja Šimundže 
pa ni dolgo trajalo, saj so nogome-
taši iz Bakuja po lepi akciji uspeli 
zadeti mrežo domačinov. V nada-
ljevanju tekme so bili nogometašu 
Aluminija bližje zmagi, imeli so 
pobudo, vendar jim ni uspelo še 
enkrat zadeti v polno.

Danilo Klajnšek

Nogomet � Prijateljska tekma

Remi z Azerbajdžanci

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so v prijateljski tekmi remizirali z gosti iz Bakuja. 



Polovica lova na svetovni 
pokal v padalskih skokih na cilj 
je za tekmovalci. Minuli konec 
tedna je namreč potekala že 
tretja letošnja tekma, tokrat v 
nemškem Altenstadtu, meste-
cu v bližini veliko bolj znanega 
Garmischa.

Čeprav so bili tekmovalci 
pripravljeni na izjemno zahtev-
ne pogoje, jim je turbulentno 
območje vendarle povzročalo 
dodatne sive lase. Še najbolj 
prekaljeni mački so morali pri-
znati kak grd spodrsljaj. Tako 
je ekipa Elan Slovenija, ki je 
predstavljala slovensko repre-
zentanco (zanje je tekmoval 
tudi Ptujčan Peter Balta), že 
po dveh serijah nabrala toliko 
kazenskih centimetrov, kot jih 
po navadi po vseh osmih.

Nič bolje se ni godilo prak-
tično nobeni ekipi, le ekipi iz 
Italije in Češke se nista dali mo-
titi in sta si zagotovili prvi dve 
stopnički. Kljub velikemu šte-
vilu nabranih kazenskih centi-
metrov je bil boj za stopničke 
še kako trd. Izredno turbulen-
tno vreme je povzročilo še to-
liko bolj turbulentne rezultate 
iz serije v serijo, a so Slovenci 
ohranili mirno kri. Reprezen-
tančna ekipa Elan Slovenija se 
je sicer pošteno namučila, da si 
je prislužila tretje mesto, naga-
rali pa so se tudi člani ekipe AK 

Ptuj, ki so zasedli šesto mesto. 
Ptujska ekipa morda ni najbolj 
zadovoljna z izkupičkom ka-
zenskih centimetrov, a so vse-
eno lahko zadovoljni z odlično 
uvrstitvijo.

Tudi tokrat so nekoliko 
spremenili postavo, saj so bili 
zaradi službenih dolžnosti pri-
morani nadomestiti kar dva 
tekmovalca. Tako so tokratno 
ekipo sestavljali mladinec Ma-

Na Kopah se je končalo 16. 
mladinsko državno prvenstvo 
za igralce in igralke do 20. leta 
starosti, na katerem je nastopi-
lo 31 mladink in 56 mladincev. 
Barve Šahovskega društva Ptuj 
je zastopalo šest mladincev, in 
sicer Klemen Janžekovič, 
Andraž Šuta, Tomaž Šuta, 
David Murko, David Zagor-
šek in Matija Črešnik, med-
tem ko pri mladinkah Ptujčani 
niso imeli svoje predstavnice.

Prvi nosilec prvenstva je bil 
Tim Janželj (ŠK Ig), od Ptujča-
nov pa je bil po začetnem ra-
tingu najvišje uvrščen Klemen 

Janžekovič, na 10. mestu. Oba 
sta dosegla manj od pričako-
vanj, posebej še Klemen, ki 
je ob koncu zasedel skromno 
40. mesto. Najboljši med Ptuj-
čani je bil David Murko, ki je 
v sedmih kolih trikrat zmagal, 
dvakrat remiziral in dvakrat iz-
gubil. Ob koncu je zasedel 23. 
mesto, kar je sicer tri mesta 
nižje od njegovega začetnega 
ratinga, vendar je ponovno 
prikazal dokaj stabilno igro. 
Polovico možnih točk sta 
osvojila Andraž Šuta in David 
Zagoršek, v drugi polovici raz-
predelnice pa sta se znašla To-

maž Šuta in Matija Črešnik. Pri 
mladinkah, kjer ŠD Ptuj ni ime-

lo svoje prestavnice, je zmaga-
la Ana Hreščak iz Postojne, 
prva favoritinja Špela Kolarič 
pa je pristala na 5. mestu. Pr-
venstvo je bilo obenem kvali-
fikacija za mladinsko svetovno 
prvenstvo, prvih šest v vsaki 
kategoriji, starih nad 14 let, pa 
je pridobilo status kategorizi-
ranega športnika mladinske-
ga razreda po kriterijih OKS-
ZŠZ. Državna prvakinja med 
mladinkami si je priborila še 
pravico nastopa na članskem 
državnem prvenstvu avgusta 
letos v Ljubljani.

Silva Razlag

V sredo se je končalo pred-
tekmovanje rokometnega tur-
nirja na Olimpijskem festivalu 
evropske mladine v Utrechtu, 
kjer sodeluje 3300 mladih 
športnikov iz 49 držav. Sloveni-
ja je zabeležila tri zmage: z Nor-
veško 25:20 (12:10), Hrvaško 
31:28 (20:10) in Nemčijo 29:27 
(14:13). 

V prvem srečanju proti nor-
veškim vikingom so Slovenci 
v 50. minuti že vodili z 8 za-
detki (20:12) in tekmo mirno 
pripeljali k srečnemu koncu. 
Proti našim južnim sosedom je 
ekipa odigrala izjemen 1. pol-
čas, ki ga je dobila s kar 20:10! 
Obramba Slovenije, v kateri je 
kraljeval član Jeruzalema Rok 
Cvetko, je igrala izjemno in 
je neugodnemu tekmecu do-
volila doseči le deset točk. V 
nadaljevanju je strokovni štab, 
na čelu z Ormožanoma Sašom 
Prapotnikom in Urošem 
Krstičem, nameraval spočiti 
glavne nosilce igre, vendar je 
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Mladinci, 
končni vrstni red: 

1. Peter Urbanč (Krško) 6, 
2. Gal Drnovšek (Kranj) 5,5, 
3. Jernej Skuhala (Raden-
ska) 5, .... 23. David Murko 
4, 25. Andraž Šuta 3,5, 26. 
David Zagoršek 3,5, 40. 
Klemen Janžekovič 3, 50. 
Tomaž Šuta 2, 54. Matija 
Črešnik 1,5 točke (vsi ŠD 
Ptuj).

Padalstvo � Tekma svetovnega pokala v Nemčiji

Po turbulentni tekmi končali na 6. mestu

Šah � Mladinsko državno prvenstvo

Med Ptujčani najboljši David Murko

Rokomet � Olimpijski festival evropske mladine - OFEM

Ormožani v Utrechtu v boju za kolajne

Nina in Tamara z reprezentanco na EP
Mladi članici TK Terme Ptuj Nina Potočnik in Tamara Zidanšek 

sta prejeli povabilo v reprezentanco Slovenije, ki bo v naslednjem 
mesecu nastopala na ekipnem in posamičnem evropskem prven-
stvu v kategoriji U-16. Ob mladih članicah ptujskega kluba sta v 
reprezentanci še Manca Pislak (TC Ljubljana) in Hana Mraz (TK 
Triglav Kranj), selektor je Dominik Senica. 

Na EP posameznic bosta nastopili Pislakova in Potočnikova 
(spremljal ju bo Goran Djurdjevič) in bo od 22. do 28. 7. potekalo 
v Moskvi. Kvalifikacije za ekipno EP bodo potekale v angleškem 
Hartfiedu med 31. 7. in 2. 8., finalni del pa bo med 5. in 7. 8. v 
Švici.tevž Cestnik, Tonček Gre-

gorič, Aleksander Čuš ter 
Leščana Matjaž Pristavec in 
Gorazd Lah. Mladinec Marko 
Veselič se je tokrat pridružil 
drugi ekipi iz Lesc.

Organizatorjem je že po 
dveh dneh uspelo spraviti tek-
mo pod streho. Vtise o njej je 
komentiral Aleksander Čuš: 
»Turbulenco smo pričakovali, 
tako da so se izkušeni padalci 

že nekako izvlekli. Večje težave 
je nestalno vreme povzročilo 
neizkušenim. Ne glede na vse 
pa smo lahko na koncu zado-
voljni z uvrstitvijo.«

Padalska karavana si bo zdaj 
privoščila skoraj mesec dni 
predaha od tekmovanj, saj je 
naslednja bitka na vrsti v ita-
lijanskem Bellunu, šele drugi 
teden avgusta.

Vesna Osterc

načrt spodletel in Hrvaška se 
je v zadnjih desetih minutah 
približala na le tri točke zao-
stanka. Proti Hrvatom je v dre-
su Slovenije zablestel Ormožan 
Miha Kolmančič, ki je odlič-
no dirigiral igro in ob asisten-
cah dosegel še tri zadetke. Tek-
ma proti Nemčiji je odločala o 
uvrstitvi v polfinale in trema 
je naredila svoje. Slovenija je 
odigrala daleč najslabšo tekmo 
na turnirju in iz rok izpustila 
vodstvo 22:17. Nemci so celo 
povedli 25:26, vendar je naši 
mladi izbrani vrsti uspel delni 
izid 4:1, kar je pomenilo konč-
nih 29:27. 

V četrtek zvečer (po sklepu 
redakcije) je Slovenija v polfi-
nalu igrala proti Švedski. Če ji 
je uspelo doseči zmago, bo v 
petek, 19. julija, ob 16.00 igrala 
tekmo za zlato medaljo, ki pri-
naša uvrstitev na Olimpijado 
mladih, ki bo prihodnje leto 
potekala na Kitajskem.

ku

Tenis � TK Terme Ptuj

Napredek Maruše Plank
Maruša Plank, ki je pred 

letošnjo sezono prišla iz Celja, 
je bila v zadnjem tednu tek-
movalno najaktivnejša članica 
ptujskega kluba. Maruša na le-
stvici TZS U-14 trenutno zase-
da 7. mesto.

Najprej je prejšnji teden na-
stopila na turnirju evropske 
serije U-14 v Avstriji, ta teden 
pa še na podobnem turnirju 
na Otočcu. V Oberpullen-
dorfu se je najprej pomerila s 
Francozinjo Ano Stevanovič in 
slavila 6:4, 6:3. V 2. krogu jo je 
čakala visoka ovira v podobi 9. 
nosilke, Rusinje Sache Zhulin. 
Maruša je v tem dvoboju potr-
dila napredek v igri in ugnala 
favorizirano tekmico 6:4, 6:2. 
S tem se je uvrstila med naj-
boljšo šestnajsterico, kar je bil 
za 13-letnico lep mednarodni 
uspeh. V osmini finala jo je 
nato z rezultatom 3:6, 2:6 usta-
vila Madžarka Pruzsina Szabo. 

Na igriščih TK Krka na Oto-
čcu je Maruša v uvodni partiji 
premagala Italijanko Livio Pal-
mo z rezultatom 2:6, 6:3, 6:4. 
V 2. krogu se je merila s 4. no-
silko, Hrvatico Petro Pupić, ki 
je slavila 3:6, 1:6. Med dvojica-
mi je Maruša natopila skupaj 
s Francozinjo Ano Stefanovič. 
V 1. krogu sta bili uspešni, saj 
sta tesno, 0:6, 6:2, 10:8, ugnali 
slovensko dvojico Ajda Buko-
vec-Lara Jamšek. V 2. krogu 
sta dvoboj predali, saj je ime-
la Stefanovičeva zdravstvene 
težave. 

Drugi igralci ptujskega klu-
ba sicer končujejo tritedenski 
ciklus priprav, ki je vključeval 
delo z atletskim trenerjem Go-
razdom Rajherjem. V tem času 
so na Ptuju odigrali sparing 
dvoboje z ekipo iz Čakovca, 

v naslednjem tednu pa načr-
tujejo gostovanje v Zagrebu. 
Dokaz, da na Ptuju sledijo so-
dobnim metodam priprav, so 
prilagojeni treningi juda in 
malega nogometa, ki jih bodo 
izvedli naslednji teden. Gre za 
specifične vaje za koordinacijo 
in motoriko, ki kasneje pridejo 
zelo prav pri sami teniški igri.

ITF-turnir v Linzu
V Linzu v Avstriji ta teden 

potekal mladinski ITF-turnir 1. 
ranga, na katerem je nastopila 
tudi Nina Potočnik, ki na mla-
dinski lestvici ITF zaseda 112. 
mesto. Nina je v 1. krogu po 
zelo razburljivem dvoboju z re-
zultatom 6:4, 3:6, 7:6 (5), pre-
magala belgijsko kvalifikantko 
Morgane Michiels. V 2. krogu 
je igrala s 5. nosilko, Rusinjo 
Mario Marfutino (33. mladinka 
sveta) in izgubila z rezultatom 
5:7, 3:6.

JM

Peter Balta (Aeroklub Ptuj) je tokrat tekmoval v ekipi Elan Slovenija. 

Ormoški rokometni dvojec na Olimpijskem festivalu evropske 
mladine na Nizozemskem

Maruša Plank (TK Terme Ptuj)

Mali nogomet � LMN Juršinci
V petek, 19. 7., bosta na sporedu 7. in 8. krog.
Pari: FC Ptuj – Bar Kavalo-Hausmart Team (19.15), ŠD Polen-

šak – Bar Žabica-Zvone team (19.45), Vinogradništvo Toplak – FC 
Ptuj (20.15), Bar Kavalo-Hausmart Team – Bar Žabica-Zvone team 
(20.45), Rokomet.net-Sinonik – Mitmau (21.15), Sakušak-Puch – 
ŠD Rim (21.45), Mitmau – Vinogradništvo Toplak (22.15), ŠD Rim 
– Rokomet.net-Sinonik (22.45).

30. Srečkov memorial
Športno društvo Žetale bo v nedeljo, 21. 7., s pričetkom ob 10. 

uri, na igrišču pri OŠ Žetale organiziralo tradicionalni, že 30. Sreč-
kov memorial. Prijavnina za ekipo znaša 40 evrov in jo je treba 
poravnati med 9.00 in 10.00 na dan turnirja. Prve tri ekipe bodo 
prejele denarne nagrade in pokal. Če bo slabo vreme, bo turnir 
odigran naslednjo nedeljo.

Vaške igre na Grajeni
V soboto, 20. julija, bodo v Športnem parku Grajena tradicional-

ne vaške igre. Ob 8.00 se bodo pričele s kolesarskim maratonom, 
ob 15.00 bo na vrsti mali nogomet, končale pa se bodo ob 20.00 
z vlečenjem vrvi. Vmes bodo pripravljena tekmovanja v kuhanju 
golaža, skakanju v daljino in poskokih v vrečah. Za hrano, pijačo in 
dobro družbo bo poskrbljeno. Vljudno vabljeni vsi ljubitelji športa 
in dobre zabave!

JM, DK

Športni napovednik



V ruskem Kazanu so do-
mačini pripravili 27. poletno 
Univerzijado. Na največjem 
študentskem športnem tek-
movanju je nastopil tudi Tilen 
Vidovič. Ptujski športnik, član 
BD Ranca, je tekmoval v kajak 
sprintu na 200 metrov dolgi 
progi.

Kot je povedal sam, so se 
organizatorji zelo potrudili z 
izvedbo tekmovanj, na pose-
bej visokem nivoju je bilo tudi 
tekmovanje v kajak sprintu na 
mirnih vodah. Veslači so bili v 
predtekmovanju razdeljeni v 
tri skupine, le zmagovalci pa 
so se neposredno uvrstili v ve-
liki finale. Vidovič je nastopil v 
tretji kvalifikacijski skupini in 

je dobro štartal. Še pet metrov 
pred ciljem je bil v vodstvu, a 
ga je v zadnjih zavesljajih prehi-
tel Roberto Maehler (Brazilija). 
Razlika med Brazilcem in Slo-
vencem je bila minimalna, saj 
sta bila na semaforju prikazana 
časa 38.258 in 38.309 sekun-
de. Le 51 tisočink je torej Tilna 
ločilo od neposrednega skoka 
v finale. Sledil je nastop v pol-
finalu, kjer je član BD Ranca 
nekoliko zamudil na startu. V 
nadaljevanju mu ni stekel zave-
sljaj, tako da je v drugi skupini 
osvojil nehvaležno 4. mesto in 
ostal zunaj finala, kjer je nasto-
pilo devet najboljših. Na 200 
metrov dolgi progi je slavil Li-
tovec Ignas Navakauskas, med-

tem ko je bil Tilen Vidovič na 
koncu uvrščen na 13. mesto.

Tilen Vidovič: »Rad bi iz-
postavil, da je bila konkurenca 
v moji disciplini zelo močna. 
S svojo uvrstitvijo sem kar 
zadovoljen, čeprav sem se že-
lel prebiti v finale. Za to sem 
imel možnost že v četrtfinalu, 
da bi se direktno uvrstil med 
najboljše, a mi je zmanjkalo za-
res samo nekaj centimetrov. V 
polfinalu mi ni steklo in kajak 
se mi ni dvignil tako hitro kot 
običajno. Tako sem finale zgre-
šil le za eno mesto. V tej sezoni 
sem pred tekmovanjem zelo 
trdo treniral, a mi žal tokrat ni 
uspelo priti med najboljših de-
vet. Tekmovanje v Rusiji je bilo 

sicer odlično organizirano.« 
Po prihodu na Ptuj si bo 

Vidovič vzel krajši oddih od 
veslanja in se bo posvetil štu-
dijskim obveznostim. Ob njih 
se bo pripravljal tudi za nastop 
na državnem prvenstvu, ki bo 
tudi letos potekalo na ume-
tnem jezeru reke Drave.

David Breznik
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Mokronog je gostil tretji le-
tošnji članski turnir v odbojki 
na mivki, ki je štel za državno 
prvenstvo Slovenije. Pri članih 
konkurenca ni bila popolna, a 
je kljub temu zaigralo 15 dvo-
jic. 

Med njimi je bila vsaj na pa-
pirju rahlo favorizirana dvojka 
Jure Peter Bedrač-Danijel 
Pokeršnik. Slednji je letos 
zaigral v paru s Ptujčanom Be-
dračem in skupaj sta bila na 
prvem turnirju za DP v Mozir-
ju druga, na drugem turnirju 
v Žužemberku prva in tokrat 
v Mokronogu ponovno druga. 
Do velikega finala sta v uvo-
dnih dveh krogih z 2:0 v nizih 
ugnala Gorazda Musarja in 
Gašperja Povodnika ter Toma 
Smrketa in Sergeja Drobniča. 
V tretjem krogu je sledila po-
slastica turnirja, v kateri sta 
po 65 minutah igre z 2:1 v ni-

zih premagala Tadeja Boženka 
in Anžeta Bahča. Polfinale sta 
Bedrač in Pokeršnik opravila 
rutinsko, saj sta bila z 2:0 boljša 
od hrvaškega para Yahor Zhu-
kovski-Sandro Venier. 

Veliki finale je paru Bedrač-
Pokeršnik, ki se je tokrat ime-
noval GN Team, ponovno pri-
nesel obračun z Boženkom in 
Bahčem. Slednja sta bila tokrat 
predvsem v tretjem, odločil-
nim nizu, ki sta ga dobila 15:10, 
za malenkost boljša in sta osvo-
jila turnir v Mokronogu. Pri 
ženskah sta zmagali Sara Sako-
vič in Katja Turk. 

Po seriji treh turnirjev bo 
prihodnji konec tedna v Kra-
nju državno prvenstvo v odboj-
ki na mivki, na katerem visoko 
ali kar na sam vrh merita Jure 
Peter Bedrač in Danijel Poker-
šnik.

David Breznik

Ljubitelji odbojke na mivki 
na Ptujskem letos ne bodo mo-
gli uživati v mojstrovinah naj-
boljših igralcev te atraktivne 
igre pri nas. Pogodba za Beach 
Master, ki je nekaj let kraljeval 
na Ptuju in zaokrožil živahno 
poletje ob Ptujskem jezeru, je 
preteklo leto potekla, glede 
na čas in situacijo, v kateri ži-
vimo, pa nova – pričakovano 
– ni bila podpisana.

Brez turnirja odbojke na 
mivki, vsega kar sodi zraven in 
kar nam je ptujsko morje po-
nujalo pretekla leta, pa vseeno 
ne bomo ostali. Tako se 26. in 
27. julija obeta rekreativni tur-
nir trojk v odbojki na mivki, 
na katerem bo nastopilo 16 
ekip. Petek bo rezerviran za 
predtekmovanje, v soboto pa 
bodo na sporedu izločilni boji. 
Podobno je bilo že lani, ko so 
dvodnevno dogajanje začinili 
še nekateri naši najboljši od-
bojkarji na mivki. Žal jih letos 
na Ptuj ne bo, saj bo v tem času 
v Kranju potekalo državno pr-
venstvo. Kljub temu da znanih 
imen na Ptuj ne bo, organiza-
torji – Beach Volley club Ptuj, 
Radial in Brodarsko društvo 
Ranca – obljubljajo bogat spre-
mljevalni program, vse z na-
menom, da ostanejo na sloven-
skem zemljevidu odbojke na 
mivki in da morda čez čas na 
Ptuj spet pripeljejo spektaku-
larni Beach Master, dolgoroč-
no pa turnir ranga »satellite«.

Svoj pogled na letošnje od-
bojkarsko dogajanje ob Ptuj-

skem jezeru je podal glavni 
organizator Emil Mesarič: 
»Pogodba za Beach Master je 
lani potekla in ni bila obno-
vljena. Želja je, da dokažemo 
Odbojkarski zvezi Slovenije 
in vsem partnerjem, ki so po-
skrbeli za Beach Master, da 
smo pripravljeni, da čakamo, 
da se konča ta težka situacija, 
da lahko spet organiziramo 
turnir, kot smo ga v preteklih 
letih. Prav zaradi tega bomo 
to soboto, 20. julija, organizi-
rali državni turnir gluhih in 
naglušnih, naslednji vikend 
pa Beach challenge turnir na 
mivki. Dokazali smo že, kaj 
smo sposobni in verjamem, da 
bomo v bodoče na Ptuju, kjer 
so Ptujčani turnir vzeli za svo-
jega, ponovno gledali največje 
mojstre te igre pri nas. Naši 
dolgoročni cilji so povezani 
z rangom »satellite« turnirja, 
kar smo si želeli že po prvi iz-
vedbi Beach Mastra. Takrat so 
nam tekmovalci iz tujih držav, 
Španije, Danske, Švedske in 
Češke, izrekali same pohvale 
za organizacijo, toda sedaj je 
žal nastopila kriza. Cilji so še 
naprej povezani z evropskim 
turnirjem in do »satellita« vse-
kakor nameravamo priti.«

To soboto je tako ob Ptuj-
skem jezeru na sporedu držav-
ni turnir v odbojki na mivki za 
gluhe in naglušne, naslednji 
konec tedna pa bo na sporedu 
rekreativni turnir trojk, imeno-
van Beach challenge.

tp

Odbojka na mivki

Bedrač in Pokeršnik 
blizu zmage

Odbojka na mivki

Evropski »satellite« 
turnir ostaja naš cilj

Po uspešnih nastopih mla-
dih ptujskih kolesarjev na 
državnem prvenstvu na velo-
dromu v Stražišču pri Kranju 
je ekipo Perutnine Ptuj že v 
nedeljo, 14. 7., čakala prestižna 
enodnevna dirka v Italiji. V bli-
žini slovenske meje v Vidmu so 
namreč nastopili na sloviti dir-
ki Madonna di Buia, nastopili 
pa so v skladu z letošnjo formo 
– odlično. Na zelo močni med-
narodni preizkušnji, ki velja za 
zelo zahtevno, je v kategoriji 
dečkov A slavil Luka Sagadin 
in tudi tujim tekmovalcem na-
gnal strah v kosti, obenem pa 

ponovno pokazal, kakšen ta-
lent se skriva v njem.

Dirka je štela za pokal Al-
pe-Adria, Italijani pa so imeli 
na njej izbor za regionalnega 
prvaka pokrajine. Tudi sicer 
velja za zelo prestižno, na njej 
pa je nastopila večina sloven-
skih kolesarjev, poleg njih pa 
tudi mladi Avstrijci in Italijani. 
Barve ptujskega kluba so bile 
nekoliko okrnjene: pri dečkih 
A so jih branili Luka Sagadin, 
Jernej Paj, Jan Medved in Žan 
Zemljak, pri dečkih B pa Aljaž 
Ljubec in Marko Hozjan. Pri 
dečkih A je startalo 69, pri deč-

kih B pa 76 kolesarjev. Dirka je 
bila izjemno težavna, večina 
trenerjev je v en glas zatrjeva-
la, da je šlo za najtežjo letošnjo 
dirko do sedaj. Svoje je dodala 
še izjemna vročina, saj je bilo 
ozračje segreto na 32 stopinj 
Celzija, kar je še dodatno ote-
žilo profil proge. Dirka je bila 
krožna, en krog je bil dolg 
slabih 6 km – dečki B so jih 
vozili 6, dečki A pa 8. Zaradi 
izrednih pogojev je med dečki 
B v cilj prikolesarilo le 17 tek-
movalcev. Marko Hozjan je bil 
soliden 14., obenem pa je bil 
najbolje uvrščen Slovenec na 

dirki. V kategoriji dečkov A je 
prišlo do pobega že v 1. krogu. 
Pobeg je uspel štirim kolesar-
jem, med katerimi je bil tudi 
Luka Sagadin. Prednost, ki so si 
jo prikolesarili, je zadostovala 
za ciljni, osmi krog. Zmagova-
lec je postal Luka Sagadin, ki je 
tako slavil eno svojih največjih 
zmag, saj se je izkazal z izjemno 
vožnjo. Tudi ostali trije so pri-
peljali v cilj z glavnino, ki je 
bila močno zdesetkana.

Naslednja dirka, na kateri 
bodo nastopili ptujski kolesar-
ji, bo VN Kranja (27. 7.).

tp

Kolesarstvo � Dirka v Italiji

V izjemnih pogojih nova zmaga Sagadina

Kajak sprint � Univerzijada v Kazanu

Tilen Vidovič na Univerzijadi za las ob finale

Foto: Marjan Kelner

Luka Sagadin (KK Perutnina Ptuj) na najvišji stopnički dirke Madonna di Buia

Tilen Vidovič je nastopil na univerzijadi v ruskem Kazanu.

Pred Kazanom 
tekmoval tudi v 
Poznanu

V Poznanu je ob koncu ju-
nija potekalo evropsko prven-
stvo v kajak sprintu na mirnih 
vodah za mlajše člane do 23. 
leta starosti. Tilen Vidovič, 
član BD Ranca iz Ptuja, je na 
Poljskem nastopil v kar treh 
disciplinah. Med posamezniki 
je tekmoval v K1 v svoji naj-
ljubši disciplini na 200 me-
trov. Kljub dejstvu, da se na ta 
nastop ni posebej pripravljal, 
je bil blizu uvrstitve v finale. V 
malem finalu je hranil moči za 
nastope v K2, zato je na kon-
cu osvojil 18. mesto. Zanimiva 
je zgodba o sodelovanju med 
Vidovičem in Simonom Blaže-
vičem: skupaj sta v disciplini 
K2 nastopila na eni izmed 
pripravljalnih tekem in se ta-
koj odlično ujela. Potihem sta 
računala na kakšen finale na 
evropskem prvenstvu, a se 
jima je ta za malenkost iz-
muznil. Na koncu sta v K2 na 
200 metrov dolgi progi osvo-
jila 13., na 500 metrov dolgi 
progi pa 15. mesto.
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3. SNL – vzhod
V ponedeljek je bilo v hotelu 

Lipa v Lendavi izvedeno žre-
banje tekmovalnih parov za 3. 
SNL – vzhod. MNZ Ptuj bosta v 
tem tekmovanju zastopali ekipi 
NŠ Drava Ptuj in AHA EMMI Bi-
strica. Vsaka ekipa resda igra z 
vsakim, vendar je zaželeno, da 
kot novinec v ligi igraš prvo 
tekmo na domačem igrišču. 
Ptujčanom se je to uresničilo, 
saj bodo v prvem krogu – pr-
venstvo se prične 24. avgusta 
– gostili ekipo iz Šentjurja. Bi-
stričani bodo v uvodu gostovali 
pri Čardi. 

Pari 1. kroga: NŠ Drava Ptuj 
– Fosilum Šentjur, Čarda – AHA 
EMMI Bistrica, Nafta 1903 – 
Avto Rajh Ljutomer, Dravinja 
Kostroj – Šmarje pri Jelšah, 
Avto Škafar Beltinci – Tromej-
nik G Sukič, Grad – Odranci, 
Rakičan – Malečnik.

Lige MNZ Ptuj
V ponedeljek so bili izžreba-

ni tekmovalni pari v ligah MNZ 
Ptuj. O končni sestavi lig je bilo 
jasno šele po prijavah ekip. Iz 
Super lige je v 3. ligo napredo-
vala NŠ Drava Ptuj, od tekmo-
vanja pa je odstopila Oplotni-
ca, ki bo odslej igrala v 2. ligi 
MNZ Ptuj. V 1. ligo MNZ Ptuj 
sta se uvrstili ekipi Cirkulan in 
Leskovca, v Super ligo pa sta 
napredovala Apače in Videm. Iz 
1. lige MNZ Ptuj je v drugo izpa-
del Majšperk.

SUPER LIGA
Super ligo bo tudi v novi se-

zoni sestavljalo deset ekip, in 
sicer: Apače, Boč Poljčane, Bu-
kovci, Gerečja vas, Hajdina, Or-

mož, Podvinci Betonarna Ku-
har, Središče, Stojnci in Videm. 
Igrali bodo po trikrožnem siste-
mu. V tretjem bodo ekipe razvr-
ščene v ligo za prvaka (od 1. do 
5. mesta) in v ligo za obstanek 
(od 6. do 10. mesta). Tekmova-
nje se prične 31. 8., oz. 1. 9. 

Pari 1. kroga: Apače – Pod-
vinci Betonarna Kuhar, Bukovci 
– Videm, Boč Poljčane – Sredi-
šče, Gerečja vas – Stojnci, Hajdi-
na – Carrera Optyl Ormož.

1. liga MNZ Ptuj
V tej ligi bodo klubi igrali po 

dvokrožnem sistemu. V ligi bo 
nastopalo deset ekip, tekmova-
nje pa se prične 6. 9. 

Pari 1. kroga: Dornava Vr-

tnarstvo Kovačec – Podvinci 
Agrocenter Ptuj, Skorba – Cir-
kulane, Leskovec – Markovci, 
Lovrenc – Tržec, Gorišnica – 
Rogoznica.

2. liga MNZ Ptuj
Deset ekip bo igralo po dvo-

krožnem sistemu. Tekmovanje 
se prične 5. oz. 6. 9. 

Pari 1. kroga: Hajdoše – 
Polskava Avtoprevozništvo 
Grobelnik, Pragersko – Zgornja 
Polskava, Majšperk – Makole, 
Oplotnica – Grajena, Slovenja 
vas – Podlehnik.

VETERANI 35
Tekmovanje bo potekalo po 

dvokrožnem sistemu in se bo 

pričelo 5. oz 6. 9.
Pari 1. kroga: Videm – Bo-

rovci, Skorba – Majšperk, Spo-
dnja Polskava – Dornava, Apače 
– Grajena.

VETERANI 40
Tekmovanje bo v dveh ligah, 

vzhodni in zahodni, potekalo 
trikrožno. Prvi krog bo odigran 
5. oz. 6. 9.

Zahodna skupina, pari 1. 
kroga: Hajdina – Pragersko, 
Pohorje Oplotnica – Podlehnik, 
Lovrenc – Zgornja Polskava.

Vzhodna skupina, pari 1. 
kroga: Tržec – Leskovec, Go-
rišnica – Markovci, Podvinci – 
Ormož.

Danilo Klajnšek

Čeprav so smučarske ak-
tivnosti poleti povsem poti-
snjene v drugi plan, pa člani 
Smučarskega kluba Ptuj ne 
mirujejo. Tako so se lotili or-
ganizacije teniškega kampa za 
osnovnošolske otroke. Prvega 
so na igriščih TC Luka v Ža-
bjaku organizirali v preteklem 
tednu, drugega bodo ob koncu 
avgusta.

Kot je povedal predsednik 
SK Ptuj Bojan Kocjan, so 
aprila iz smučarskih aktivno-

sti prešli na šolo tenisa, ki jo 
organizirajo v Žabjaku in Zavr-
ču. Na prvem kampu v Žabja-
ku je tako vadilo 15 otrok, za 
katere so skrbeli trije trenerji 
s teniško licenco. »Za otroke 
smo sami organizirali prevoz 
iz smeri Zavrča, Moškanjcev 
in Ptuja, saj je vadba poteka-
la v dopoldanskem času, ko 
so starši večinoma v službah. 
Trenerji so otrokom skozi igro 
približali tehniko teniške igre, 
delali pa so tudi vaje za koordi-

nacijo in motoriko,« je povedal 
Kocjan, ki pa dodaja, da v SK 
Ptuju mislijo tudi na zimo: »Če-
prav sedaj pozornost posveča-
mo tenisu, pa obenem že na-
črtujemo izobraževanje smu-
čarskih trenerjev. Glede na 
povpraševanje v lanski sezoni 
bomo zagotovo potrebovali 
okrepljeno ekipo.« Več infor-
macij lahko najdete na njihovi 
spletni (smucarski-klub-ptuj.
si) in facebook strani.

JM

Konjeniško društvo Križevci 
je na svoji trening stezi (dol-
žna 750 metrov), ki jo ima v 
športnem centru za gostiščem 
Zorko v Borecih, pripravilo 
pete kasaške dirke, ki pa niso 
uvrščene v koledar kasaških 
dirk na slovenskih hipodromih 
pod okriljem Zveze društev ka-
saške centrale Slovenije. V petih 
preizkušnjah je pred okoli 500 
gledalci nastopilo 21 kasačev, 
predvsem članov križevskega 
društva. Zanimiva je bila zlasti 
dirka, v kateri so se pomerila 
štiri dekleta s konji v kasu pod 
sedlom (na posnetku). Zma-

gal je 14-letni Inter (Maja Vo-
grinec), ki je tokrat tudi sklenil 
tekmovalno pot. Kot zanimivost 
so organizatorji pripravili tudi 
spopad generacij, v katerem sta 
se pomerila Daniel Heric s ko-
njem Cuba Libre OZ in njegov 
vnuk Rok Heric s konjem Fortu-
na HD. Slavil je mlajši Rok. 

Rezultati:
prva dirka za dvoletne kasače, 

1600 metrov: 1. Chily Hot I (Andrej 
Antolin) 1:19,7, 2. Shark (Zvonko 
Osterc) 1:30,1, 3. Lil Kim (Damjan 
Vajs) 1:31,2; druga dirka za 6- do 
14-letne kasače, 1250 metrov: 

1. Inter (Maja Vogrinec) 1:29,0, 
2. Apofis (Darja Antolin) 1:19,3, 3. 
Davos MS (Nina Pirc) 1:31,2; tre-
tja dirka za 3- do 5-letne kasače, 
2000 metrov: 1. Lero B (Jernej 
Slavič) 1:35,8, 2. Rosso (Franc 
Cimerman) 1:38,5, 3. Doriana MS 
(Alojz Kosi) 1:38,6; četrta dirka 
za 4- do 7-letne kasače, 2000 
metrov: 1. Rambo (Brane Seršen) 
1:22,8, 2. Lucky Boy (Mario Mo-
leh) 1:23,1, 3. Fortuna HD (Daniel 
Heric) 1:23,2; peta dirka za 3- do 
5-letne kasače, 1600 metrov: 1. 
Ares M (David Antolin) 1:31,7, 2. 
Prenda (Jože Osterc) 1:31,9, 3. 
Perlina (Mirko Antolič) 1:31,9. 

NŠ
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Nogomet � Opravljen žreb za 3. SNL - vzhod in lige MNZ Ptuj

Drava za začetek doma s Šentjurjem

Teniški kamp SK Ptuj

Prvi končan, drugi ob koncu avgusta
Konjeniški šport � Kasaške dirke

Za 14-letnega Interja konec kariere

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave in Nafte so se nazadnje merili v 1. SNL v sezoni 2009/10, letos se bodo srečevali 
v 3. SNL - vzhod.

Foto: Črtomir Goznik

Na teniškem kampu v Žabjaku je sodelovalo 15 otrok. 

Na 23. državnem prvenstvu z 
orožjem malega in velikega kali-
bra na 25 metrov, ki je potekalo 
v Ljubljani, so se najboljši slo-
venski strelci s kratkocevnim 
orožjem pomerili v naslednjih 
disciplinah: z MK hitrostrelno 
pištolo, MK standardno pištolo 
za člane in mladince oz. špor-
tno pištolo za članice in mladin-
ke ter s pištolami in revolverji 
velikega kalibra. Spodnjepodra-
vski strelci so tokrat ostali brez 
odličij.

Najvišjo posamično uvrstitev 
med strelci iz Spodnjega Po-
dravja je dosegel Ptujčan Sta-
nislav Golc, ki je odlično na-
stopal s standardno pištolo in s 
504 krogi osvojil 7. mesto. Golc 
je svoj lanski nastop in uvrsti-
tev iz 22. DP 2012, ko je dose-
gel 449 krogov in osvojil 19. 
mesto, bistveno izboljšal v vseh 
treh fazah streljanja. Najbolje 
mu je šlo v najkrajših, 10- in 
20-sekundnih intervalih, kjer je 
bil med najboljšimi. Tudi dru-
gi Ptujčan, Milan Stražišar, 
se je odrezal zelo dobro, saj je 
s 503 krogi osvojil visoko 10. 
mesto. Slabši nastop pa sta po-
kazala Boštjan Simonič (Jože 
Kerenčič Miklavž) in Kevin 
Venta (Kovinar Ormož), ki sta 
s 470 in 456 krogi osvojila 19. 
in 21. mesto. Naslov državnega 
prvaka je slavil Peter Taklec s 
537 krogi, drugi je bil Andrej 
Brunšek (oba Dušan Poženel 
Rečica) 522, tretji pa Srečko 
Vidmar (Brežice) 519. 

Z velikim kalibrom 
le Kostanjevec

V disciplini velikega kalibra 

je naslov posamičnega prvaka 
znova osvojil aktualni držav-
ni rekorder Peter Tkalec, ki 
je tokrat dosegel 561 krogov 
in znova slavil z veliko pred-
nostjo. S tem je dosegel že 10. 
zaporedni posamični naslov dr-
žavnega prvaka, kar pomeni, da 
je nepremagljiv že vse od leta 
2004! Med strelci iz Spodnjega 
Podravja se je v tej disciplini 
preizkusil le Ptujčan Zlatko 
Kostanjevec, ki je s 469 krogi 
osvojil 13. mesto. Kostanjevec 
je bil zelo konkurenčen naj-
boljšim strelcem v preciznem 
delu, medtem ko je zaradi slab-
še pištole veliko izgubil v hitro-
stnem delu. 

Levaničeva do 
8. mesta

Med članicami s športno 
pištolo je Ptujčanka Mateja 
Levanič, ki nastopa za Ko-
vinar iz Ormoža, s 491 krogi 
osvojila 8. mesto. Državna 
rekorderka, Ptujčanka Staša 
Simonič, ki je v tej disciplini 
uspešno nastopala kot kadeti-
nja in mladinka za dornavsko 
strelsko sredino, je po petih 
letih ostala brez državnega 
rekorda med kadetinjami. V 
Ljubljani ga je za 12 krogov 
izboljšala Jagoda Tkalec in 
s 537 krogi osvojila 5. mesto 
med članicami. Zmagala je 
Irena Toroš (SD Olimpija) 
s 557 krogi. S hitrostrelno 
pištolo je slavil Škofjeločan 
Peter Jenko s 502 krogoma 
pred Brunškom s 500 in 
Sečnom iz Brežic s 494 kro-
gi.

Simeon Gönc

Strelstvo � 23. DP 25 m

Najvišje Ptujčan Stanislav 
Golc na 7. mestu



Kot je pojasnil lastnik av-
toservisa Jani Krajnčič, so se 
konec tedna, preden se je zgo-
dil rop, z družino vrnili s poči-
tnic. V ponedeljek zjutraj, ko 
je odprl vrata delavnice, ga je 
čakalo neprijetno preseneče-
nje – ponoči je nekdo vlomil 
v delavnico, v pisarni objekta 
iz kovinske blagajne odtujil 
manjšo vsoto gotovine ter dva 
kontaktna ključa, s katerima 
je kasneje z dvorišča odpeljal 
osebno in kombinirano vozilo. 
»Na delavnici imamo name-
ščenih dvoje velikih vhodnih 
avtomatskih dvižnih vrat. Prva 
so s sprednje, dvoriščne strani. 
Skozi zadnja vrata pridemo za 
objekt, od tam naprej je ohišni-
ca s sadovnjakom, dalje pa njive 
in polja. Ko sem prišel zjutraj 
v delavnico, sem opazil, da so 
zadnja vrata delno odprta, pa 
tudi avtomobili, ki jih imamo 
postavljene za delavnico, niso 

bili na svojih mestih. Običajno 
te avtomobile postavimo tako, 
da se z njimi zapre pot s polja 
na dvorišče, saj z zadnje strani 
nimamo ograje. Po navadi na 
to mesto postavimo kak avto-
mobil, ki ni vozen. Glede na 
to, da so bili ti avtomobili pre-

maknjeni, so jih morali storilci 
dvigniti in prenesti na drugo 
mesto. S tem so si odprli pot, 
da so z dvorišča in delavnice 
odtujili dva avtomobila in več 
opreme (napravo za polnjenje 
avto klim in jeklenko s plinom, 
motorno olje in nekaj drobne-

ga orodja). Ukradena sta bila 
dva moja avtomobila – naš dru-
žinski avto Volkswagen passat 
CC, bele barve, letnik 2009, 
registrske številke MB NN-990, 
in neregistriran kombi znamke 
renault trafic 2,5 DCI, srebrne 
barve, letnik 2006, prav tako v 

moji lasti. Predvidevamo, da so 
v kombiju, ki so ga odtujili, po-
drli sedeže, vanj naložili ukra-
deno opremo in z vsem skupaj 
(vključno z drugim ukradenim 
avtom, model Passat) čez polje 
pobegnili do regionalne ceste 
Ptuj–Zavrč,« je pojasnil Krajn-

čič in dodal, da domnevajo, da 
sta bila vlom in rop dobro na-
črtovana. »Za cesto čez polje, 
po kateri so storilci pobegnili, 
vedo redkokateri. Pot čez nji-
ve, ki nas pripelje do glavne ce-
ste, je namreč šele pri tretjem 
sosedu. Predvidevamo tudi, da 
so omamili sosedovega psa, ki 
se je v ponedeljek dopoldan 
vedel precej neobičajno. Ne 
vem, ali je bila tarča vlomilcev 
blagajna v delavnici ali pa so že 
vnaprej imeli nagledane moje 
avtomobile. Menim, da se je 
moralo vse dogajati hitro, na-
črtovano in izjemno tiho. Zani-
mivo je, da je nekdo točno ve-
del, na katerem stikalu in kako 
se odpirajo avtomatska dvižna 
vrata. Passat, ki so nam ga ukra-
dli, je bil parkiran v garaži ne-
posredno ob stanovanjski hiši, 
pa nismo nič slišali, ko so ga 
odpeljali … Po drugi strani pa 
imamo na dvorišču parkirane 
avtomobile, ki so pri nas na 
servisu. Teh avtomobilov se k 
sreči niso niti dotaknili. Ni jih 
zanimal niti audi, ki je recimo 
po vrednosti dražji od našega 
passata. Policisti in preiskoval-
ci so korektno opravili svoje 
delo. Upam, da bodo storilca 
izsledili. Za vse informacije, 
ki bi kakorkoli pripomogle k 
izsleditvi storilcev, sem pripra-
vljen ponuditi tudi finančno 
nagrado.«

MZ

Zabovci � Predrzni roparji na delu

Ukradli dva avtomobila in nekaj opreme
V začetku tedna, v noči z nedelje na ponedeljek, so neznanci vlomili v delavnico avtoservisa Krajnčič v Zabovcih in lastnika 
oškodovali za okrog 40.000 evrov. Delavnica je v strnjenem naselju, na dvorišču za stanovanjsko hišo. Dvorišče je s spre-
dnje, cestne strani zvečer in ponoči zaprto z ograjo. Zato so vlomilci za svoje predrzno početje izbrali dostop z zadnje strani, 
iz zaledja hiše in delavnice.

Foto: MZ

Avtomobili, ki so v lasti strank in so bili parkirani na dvorišču, so 
ostali nedotaknjeni. Lastnikov passat je bil ukraden iz garaže ne-
posredno ob stanovanjski hiši.

Z državnim lokacijskim na-
črtom v letu 2004 je bila pred-
videna vodnogospodarska 
ureditev za območje občine 
Duplek, in sicer protipoplav-
nega nasipa, ki bo občane va-
roval pred stoletnimi vodami. 
Po dolgih letih so dočakali re-
alizacijo.

V ta namen je minister Dejan 
Židan minulo sredo podpisal 
pogodbo z izvajalcem za zago-
tavljanje poplavne varnosti na 
porečju reke Drave, in sicer za 
izgradnjo protipoplavnega na-
sipa od Vurberka do Zgornjega 
Dupleka ter od Dogoš do Melja 
v vrednosti 6,6 milijona evrov. 

Župan občine Duplek Mitja 
Horvat je ob tem povedal, da 
je minister Židan že 18 mini-
ster od pobude in obljube, ki 
je bila dana pred leti za uredi-
tev protipoplavnega nasipa in 
zmanjšanje nevarnosti poplav. 
Po njegovih besedah bo večja 
poplavna varnost pomenila 
tudi možnosti za razvoj teh 
krajev. »Gre za dolgo priča-
kovan projekt, ki predvideva 
nasip vzdolž celotne občine, 
dolg približno 5 km. Ureditev 
bo zagotovo poskrbela za to, 
da bodo ljudje mirneje spali.«

Minister Dejan Židan ob tem 
priznava, da se kohezijska sred-

stva koristijo nekoliko pozno, 
pred tem se nekaj let sploh 
niso in zato gradbena operati-
va sploh ni imela dela. »Sedaj 
se trudimo evropski denar 
koristno uporabiti in v sklopu 
tega, danes podpisujemo to 
pogodbo, za katero verjamem 
in upam, da bo zagotovila po-
večanje poplavne varnosti na 
tem območju. Kar sem opazil 
in kar opažamo tudi drugod 
po Sloveniji, je to, da vodni sek-
tor v preteklih letih v Sloveniji 
ni deloval ali pa je slabo delo-
val. Marsikatera nevarnost, ki 
bi morala biti odpravljena, ni 
bila, razvojne priložnosti niso 
bile izkoriščene. Sedaj skuša-
mo urediti vsaj najnujnejše 
stvari, po drugi strani počne-
mo tiste stvari, v kar nas silijo 
poročila računskega sodišča 
ter evropski piloti in tožbe, ki 
jih imamo proti Sloveniji, in to 
vse počnemo istočasno, verja-
mem pa, da bomo čez kakšno 
leto, ko bomo pogledali, kak je 
rezultat, zadovoljni.«

Dela, ki jih bo izvajalo podje-
tje VGP Drava Ptuj v sodelova-
nju s podjetjem Projekt, d. d., iz 
Nove Gorice, naj bi se pričela 
takoj po podpisu, končati pa se 
morajo predvidoma v sredini 
leta 2015. 

V Dupleku so veseli, 
v Malečniku ne

Jože Škof, predsednik krajev-
ne skupnosti Malečnik, je pri-
sotne opomnil, da so tovrstni 
ukrepi nujni tudi v Malečniku. 
Nepričakovano se mu je zdelo, 
da se projekt ne bo začel v Ma-
lečniku, kjer prav tako živijo v 
strahu pred večjimi neurji. Mi-
nistra in ostale pristojne službe 
je pozval, da si zadeve ogledajo 
na terenu. Razpravo je nato 
končal župan, ki je dejal, da to 
zagotovo ni zadnji projekt, kar 
nekaj še jih bo treba speljati v 
prihodnosti, da bodo prebival-
ci ob strugi reke Drave varni 
pred poplavami.

Patricija Kovačec

Duplek � Podpis pogodbe za gradnjo protipoplavnega nasipa

Da bodo ljudje mirneje spali
Občina Duplek si že od katastrofalnih poplav v letu 1998 prizadeva za zagotovitev poplavne varno-
sti v občini. Zadnje poplave v novembru 2012 so pokazale, da so ukrepi za preprečitev nadaljnje 
škode na stanovanjskih objektih in kmetijskih zemljiščih nujni. 

Foto: PK

Minister za kmetijstvo in okolje Dejan Židan, Borut Roškar, VGP Drava 
Ptuj in Vladimir Durcik, Projekt, d. d.

Foto: MZ

Vlomilci so si pot utrli z zadnje strani, iz zaledja hiše in delavnice. 
Za lažji prehod in pobeg so z rokami dvignili in prestavili avtomo-
bile, ki so jim ovirali dostop do Krajnčičeve delavnice. 
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Preprečevanje širjenja ambrozije
S tem zapisom želim opozoriti 

na pomen uničevanja pelinolistne 
ambrozije, ki je tujerodna rastlina 
in se v zadnjih letih na našem 
območju močno širi. Širitev pove-
zujemo s klimatskimi spremem-
bami, ambrozija dobro prenaša 
pomanjkanje padavin in nihanje 
temperatur. Rastlina izvira iz se-

verne Amerike, v Evropo so jo prinesli s semeni. Ambrozija je trdovraten 
plevel, ki proizvaja velike količine semena, ki je dobro gibljivo, zato se hi-
tro širi in predstavlja veliko problemov zatiranja. Pelinolistna ambrozija 
je izredno invazivna rastlina, ki se pojavlja že skoraj po celi Evropi.

Ambrozija je ena najbolj alergenih rastlin, kar je dodatni razlog za na-
črtno preprečevanje širjenja. Posledice ambrozije so alergije na cvetni 
prah. Znaki alergije so: kihanje, ščemenje v nosu in očeh, vodeni izce-
dek iz nosu, oteženo dihanje. Praktično je od konca julija naprej edina 
rastlina, ki spušča pelod in povzroča alergijske reakcije predvsem na 
očeh in dihalih. Spomladanska ambrozija, ki je vzklila zgodaj spomladi, 
začne cveteti v začetku avgusta. Ljudje, ki so alergični na cvetni prah, 
morajo biti zaščiteni tudi pri puljenju z rokavicami, ker dlačice povzroča-
jo alergijske reakcije na koži.

Pelinolistna ambrozija zraste od 1 m do 1,5 m višine. Steblo je po-
končno, razvejano in značilno obraslo z gostimi dlačicami. Listi so pe-
linasto razdeljeni in tudi listi so porasli z dlačicami. Cvetovi so na vrhu 
stebla in na koncu stranskih vejic grozdaste oblike socvetja.

Ambrozija cveti konec julija do septembra ali celo do pojava prvih 
slan, odvisno od vremenskih razmer. Cvetovi ambrozije proizvedejo 
ogromno pelodnega semena, tudi do 6000 semen na rastlino, kar daje 
tej rastlini veliko preživitveno sposobnost. Seme ima dobre aerodina-
mične lastnost, da ga z vetrom raznaša lahko na izredno dolge razdalje, 
kar še povečuje hitrost širitve. Zato je tudi značilno, da se ambrozija 
hitro širi tudi do 20 km na leto. Seme ostane kaljivo tudi več desetletij. 

Poudariti je treba, da je ambrozija plevel zaraščenih in nevzdrževanih 
površin. Pogosto jo srečujemo ob železniških progah, pasovih ob cesti, 
zaraščenih in opuščenih kmetijskih zemljiščih, zapuščenih stavbnih ze-
mljiščih ter ob rekah in potokih. Pojavlja pa se posledično na obdelanih 
kmetijskih površinah v posevkih koruze, žit, buč ter praznih neobdelanih 
strniščih po žetvi.

V zvezi s problematiko širjenja ambrozije z nekmetijskih zemljišč na 
kmetijska je bil 4. 5. 2010 objavljen Zakon o spremembi Zakona o zdra-
vstvenem varstvu rastlin (Uradni list RS, št. 36/2010), s katerim je bila 
ambrozija opredeljena kot škodljiva rastlina, za katero je treba uvesti 
fitosanitarne ukrepe (6. člen). Na podlagi zakona je bila 3. 8. 2010 spre-
jeta Odredba o ukrepih za zatiranje škodljivih rastlin iz rodu Ambrosia 
(Uradni list RS, št. 63/2010). Ta v 4. členu določa, da mora imetnik ze-
mljišča, na katerem raste škodljiva rastlina, z namenom preprečevanja 
širjenja in za zatiranje škodljive rastline izvesti naslednje ukrepe:

-odstraniti škodljive rastline s koreninami vred ali odstraniti njihov 
nadzemni del na način, da se škodljiva rastlina v tej rastni dobi ne ob-
raste več;

-opraviti nadaljnja redna opazovanja zemljišč v rastni dobi do konca 
septembra.

Zakon torej nalaga odgovornost za zatiranje tega škodljivega plevela 
lastnikom zemljišč. Širjenje ambrozije je treba načrtno zmanjševati in 
uničiti rastline pred cvetenjem, da preprečimo širitev te zelo invazivne 
rastline. Na zapuščenih površinah s košnjo in na obdelovalnih površi-
nah s pravilnimi postopki tako kolobarja, izvajanja uničevanja plevela s 
herbicidi in dosledno skrbjo za pravočasno obdelavo površin. Večji pojav 
širitve ambrozije je treba sporočiti pristojnim fitosanitarnim službam.

Na kmetijskih obdelovalnih površinah je pomembno izvajanje vseh 
agrotehničnih ukrepov. Ambrozija se razmnožuje izključno s semeni, 
zato je smiselno posamezne rastline, ki jih opazimo v bližini parcele, 
uničevati, preden semenijo. Posebej je treba izpostaviti pravilno obde-
lavo njivskih površin po žetvi žit. Pri obdelavi strnišč poskrbimo tudi za 
rob njivske površine, kjer se ambrozija pogosto zaseje. Robove njivskih 
površin je treba vzdrževati s košnjo in uničevanjem trdovratnih plevelov 
pred cvetenjem le-teh. Tudi sicer je agrotehnični ukrep obdelava strnišč 
učinkovit način uničevanja plevelov. V Sloveniji imamo tudi letne oze-
lenitve z neprezimnimi rastlinami, ki jih sejemo v strnišča hitro po žetvi.

Mehansko uničevanje vključuje:
puljenje, mulčenje, okopavanje, brananje, košnjo, rezanje in zaorava-

nje. Če smo jo izpulili in ostane na koreninah še nekaj zemlje, se bo ra-
stlina ponovno prijela, rasla in semenila. Če smo jo odrezali ali zmulčili 
višje od pet centimetrov, se bo rastlina obrasla, pognala nove poganjke 
in ponovno semenila. Ko semena dozorijo, se košnja ali mulčenje od-
svetuje, da s stroji ne raznašamo semena na druga območja.

Kemično zatiranje:
v večini poljedelskih kultur ambrozijo relativno enostavno zatiramo s 

herbicidi, le da moramo vedeti, da jo preparat učinkovito uničuje. Naj-
več težav zatiranja imamo pri posevkih sončnic in oljnih buč. Ambrozija 
je zelo pogost plevel v posevkih buč, ki so bile tretirane s kombinacijo 
herbicidov stomp-dual. Ti dve sredstvi na to rastlino ne delujeta dovolj 
učinkovito. Na strniščih ali robovih parcel lahko plevel zatiramo tudi z 
zmanjšano količino enega od totalnih herbicidov na bazi glifosata, kot 
so: boom efect, rundup, tauchdawn in drugi. Po večini je dovolj že polo-
vična doza, ki je potrebna za trajne plevele.

Poseben problem je zatiranje ambrozije na mestih, kjer je prepove-
dana uporaba kemičnih sredstev, kot so robovi cest, posamezna slabo 
vzdrževana javna komunalna območja, nevzdrževana stavbna zemlji-
šča. Pri kmetijskih zemljiščih so potencialna žarišča lahko najožja vo-
dovarstvena območja, kjer je prepovedana uporaba učinkovitih herbi-
cidov. Na teh območjih je treba vršiti kontrolo prisotnosti ambrozije in 
pravočasno mehansko uničevati rastline.

Kmetijstvo lahko reši samo del problema širitve. Uničevanja se mora 
zavedati praktično vsak lastnik zemljišč, na katerih se ta trdovraten ple-
vel pojavlja, in šele takrat lahko pričakujemo zmanjševanje negativnih 
posledic pelinolistne ambrozije.

Kmetijska svetovalna služba pri KGZS Zavodu Ptuj
Peter Pribožič, univ. dipl. ing. zoot.

Zelenjavne juhe ponujajo 
spretni gospodinji in kuharju 
najštevilnejše možnosti glede 
priprave. Pripravljamo jih iz 
ene ali več vrst zelenjave. Ze-
lenjavo narežemo na kocke 
ali rezance. Posebej cenjene 
in bogate zelenjavne juhe pri-
pravljamo vsaj iz 4 do 6 vrst 
različne zelenjave, ki se med 
sabo dopolnjujejo po barvi in 
okusu. Zelenjavne juhe zgosti-
mo s prežganjem, podmetom, 
bešamelom, pomokanjem in 
naribanim surovim krompir-
jem. Če zelenjavne juhe zgosti-
mo s prežganjem, pripravimo 
prežganje s pomočjo čebule in 
česna ter moko svetlo prepra-
žimo in v juho prežganje vlije-
mo najmanj v sredini kuhanja, 
da čebula in česen razpadeta 
in dajeta juhi le dober okus in 
ne kvarita videza.

Zelenjavnim juham lahko 
pred serviranjem izboljšamo 
okus s kislo smetano, legirjem, 
surovim maslom, zeliščnim 
maslom in rakovim maslom. 
Pri dodajanju kisle smetane in 
legirja, ki je mešanica jajčnega 
rumenjaka in kisle smetane, 
juho nekoliko ohladimo in pri-
lijemo kislo smetano ali legir 
med močnim mešanjem juhe, 
da se smetana ne sesiri. Suro-
vo, zeliščno ali rakovo maslo 
dodajamo v zelenjavne juhe, 
ki smo jih pretlačili, v katerih 
se mora maslo razpustiti tako, 

da se ne razleze po juhi.
Zelenjavne juhe so po svo-

ji sestavi zelo bogate, zato 
jih lahko ponudimo tudi kot 
samostojni obrok, ko zraven 
ponudimo še jabolčni zavitek 
ali drugo primerno sladico. V 
tem primeru jih lahko delno 
zgostimo tudi z drobnozrna-
tim rižem, kašami ali drobni-
mi testeninami. Vse zelenjav-
ne juhe lahko pripravimo tudi 
z mesom ali brez. Od mesa 
lahko uporabimo sveže meso, 
takrat najpogosteje upora-
bimo svinjino, lahko pa tudi 
prekajeno meso. Dodatek pre-
kajenega mesa pri zelenjavnih 
juhah da juhi močen in polni 
okus. Zelenjavne juhe lahko 
zalivamo tudi z osnovami ali 
čistimi juhami, ki so nam osta-
le od prejšnjega dne.

Zelenjavne juhe začinimo 
s soljo in naravnimi dišavami, 
kot so peteršilj, žajbelj, timijan, 
majaron, lovorov list, drobnjak 
ter druga sveža zelišča. Okus 
pa jim lahko izboljšamo tudi 
s parmezanom in grojerjem. 
Posebej okusne so zelenjav-
ne juhe, pri katerih zelenjavo 
skupaj s čebulo na začetku na 
manjši količini olivnega olja 
ali druge maščobe dušimo ali 
zdušimo samo sesekljano če-
bulo, jo narahlo pomokamo in 
nato dodajamo narezano ze-
lenjavo, postopoma glede na 
čvrstost zelenjave.

Zelenjavno juho z rižem 
pripravimo tako, da na mali 
količini maščobe prepražimo 
na kocke narezano slanino in 
sesekljano čebulo. Pražimo 
toliko časa, da čebula ne spre-
meni barve. Nato dodamo na 
kocke ali rezance narezano 
korenje, gomoljasto zeleno in 
peteršiljevo korenino. Korenja 
naj bo večja količina, zelene in 
peteršiljeve korenine pa neko-
liko manj. Zelenjavo narahlo 
prepražimo, po želji pomoka-
mo z malo moke in zalijemo z 
vodo ali čisto mesno juho. Če 
zalijemo z vodo, dodamo sol, 
lovorov list in timijan. Kuha-
mo 10 do 15 minut, nato juhi 
dodamo manjšo količino riža 
in kuhamo do mehkega. Riž 
lahko kuhamo tudi posebej v 
slani vodi in ga juhi primeša-
mo tik pred serviranjem. Juho 
po želji izboljšamo s smetano.

Pripravimo pa lahko tudi 
juho iz stročjega fižola, krom-
pirja, v kateri kuhamo tudi 
kakšno domačo klobaso ali 

pa dodamo samo na kocke na-
rezano slanino ali prekajeno 
svinjino. Pripravimo jo tako, 
da krompir olupimo in ga na-
režemo na kocke ter damo ku-
hat v manjšo količino vode, ki 
jo solimo, dodamo lovorov list 
ter nekaj zrnc celega popra. 
Dodamo na manjše koščke 
narezan stročji fižol. Če upo-
rabljate zmrznjenega, ga doda-
te, ko je krompir do polovice 
kuhan. Ko krompir zavre, do-
damo svetlo prežganje, ki ga 
pripravimo na manjši količini 
maščobe, tako da prepražimo 
sesekljano čebulo, še preden 
porjavi, dodamo česen. Ko 
česen zadiši, dodamo moko, 
rahlo prepražimo in zalijemo 
z mrzlo vodo ter prežganje 
dodamo krompirju. Prekajeno 
svinjino ali domačo klobaso 
narežemo na kocke, dodamo 
krompirju in kuhamo do meh-
kega. Pred serviranjem juho 
potresemo s sesekljanim zele-
nim peteršiljem.

VladoPignar

Kuharski nasveti

Zelenjavne juhe
Vse juhe kuhamo iz najrazličnejših živil, pri tem pa uporabimo 
tehnološke postopke, ko iz živil izločimo čim več sestavin, ki 
dajejo juhi okus. Hranilna vrednost juh je zelo različna, neka-
tere zbujajo s svojimi aromatičnimi in okusnimi snovmi le tek 
in ne nasitijo, zelenjavne, pretlačene in ragu juhe pa so izda-
tnejše in imajo tudi večjo nasitno vrednost. Juham moramo 
posvečati veliko pozornosti in ne smemo skopariti z dodatki, 
ki izpolnjujejo juham okus, vonj in videz.
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Kmetijska svetovalna služba

Dirofilarioza oziroma srčna 
glistavost je bolezen, značilna 
za obmorske kraje slovenske-
ga, hrvaškega, italijanskega 
primorja, Padske nižine v Ita-
liji in širše. Dirofilaria immitis 
imenovana tudi srčna glista, 
je parazit, ki najpogosteje pri-
zadene pse, dihurje in redkeje 
mačke. Parazit potrebuje za 
svoj razvoj vmesnega gostite-
lja, ki je v tem primeru komar. 
Komarji so v bistvu glavni kriv-
ci za širjenje bolezni. Odrasel 
parazit živi v desni polovici 
srca in v večjih žilah, ki povezu-
jejo pljuča in srce. V kri izloča 
drobne ličinke, ki jih imenuje-
mo mikrofilarije. Ko piči ko-
mar okuženo žival in pije kri, 
posesa v sebe tudi te mikrofi-
larije. Ko napade naslednjega 
npr. zdravega gostitelja, prene-
se v njega drobne mikrofilarije 
in ga tako okuži. Približno po 
6 do 8 tednih vdrejo mikrofila-
rije iz podkožja v krvni obtok 
in se naselijo v srcu. Celoten 
razvoj parazita, od pika komar-

ja do odraslega parazita, lahko 
traja tudi nekaj mesecev.

Klinična slika bolezni je zelo 
težko prepoznavna, saj so kli-
nični znaki nespecifični. Oku-
ženi psi in mačke imajo pove-
čano telesno temperaturo, so 
apatični, težko dihajo, pogosto 
drgetajo, zelo hitro se utrudijo, 
kašljajo, postajajo slabokrvni, 
začnejo izgubljati telesno težo. 
Če je žival močno okužena, 
lahko pride do zamašitve srč-
nih vitalnih krvnih žil in smrti 
živali. Omenjeni klinični znaki 
so lahko prisotni pri živalih, ki 
so srčni bolniki, pri erlihiozi, 
pri viroznih ali kako drugače 
bolnih živalih, tako da lahko 
spregledamo osnovno bole-
zen. Pomembna je pravočasna 
in pravilna diagnostika bole-
zni. Diagnoza se postavlja s 
pregledom krvi pod mikrosko-
pom, kjer lahko najdemo žive 
mikrofilarije. Odrasle zajedav-
ce odkrijemo z RTG-slikanjem 
srca in pljuč. Na voljo so tudi 
hitri testi in seveda laboratorij-

ske preiskave krvi. Zdravljenje 
že bolnih, se pravi okuženih ži-
vali je zapleteno in naporno za 
pacienta, vendar v veliki večini 
uspešno. Veliko pomembneje 
je poskrbeti za pravilno pre-
ventivo, kar pomeni, da pre-
prečimo nastanek bolezni. To 
lahko storimo zelo uspešno in 
zelo enostavno. Ko se vrnemo 
z morja oziroma območja, kjer 
je bolezen razširjena, stisnemo 
našemu kužku na kožo na vra-

tu ampulo z vsebino preparata 
STRONGHOLD ali ADVOCA-
TE v ustrezni koncentraciji in 
tako smo zanesljivo preprečili 
izbruh bolezni, tudi v primeru, 
če je naš kuža imel smolo in ga 
je pičil okužen komar. Zdravi-
lo namreč uniči mikrofilarije, 
ki so v podkožju, kamor jih 
je komar vnesel. Preparat ni 
škodljiv, tudi če smo ga upora-
bili pri neokuženi živali, saj se 
uporablja za zatiranje bolh, gli-
stavosti, uši, ušesnih garij, de-
modexa in ostalih zajedavcev. 
Za preventivo dirofilarije torej 
zadostuje enkratna aplikacija 
zdravila po prihodu z morja. 
V bistvu zelo enostavno, prava 
malenkost, ki pa lahko prepre-
či mnogo večje težave našega 
kužka.

Emil Senčar, dr. vet. med.

Tačke in repki

Srčna glistavost oziroma dirofilarija
Čas dopustov je in marsikateri kužek potuje s svojimi lastniki na morje, kjer pa je lahko izpo-
stavljen nevarnosti, ki se imenuje dirofilarija. Vedno več kliničnih primerov bolezni beležimo 
tudi pri nas, zato apeliram na lastnike kužkov, da članek skrbno preberejo in svojega ljubljenč-
ka primerno zaščitijo pred to resnično nevarno problematiko. 

Foto: ES

Foto: Črtomir Goznik

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljen-
čkov pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.



rdeče balerinke, ki jih imajo na 
polici trgovine Alpina, ampak 
se mi je za današnji dan zde-
lo, da ta kombinacija nujno 
potrebuje visoko peto. Ena od 
možnosti je namesto verižice, 
ki jo je izdelala Andreja Reberc 
Ribarič, kot dodatek tudi rdeč 
pas. Če bi jo našla na policah 
trgovin, bi k temu stajlingu 
dodala še veliko torbo v zeleni 
barvi. Naj bo poletni čas vesel 
in razigran, privoščimo si barve 
in uživajmo v njih. Barve obla-
čil nikakor niso pogojene z na-
šimi leti, vsak od nas bi si mo-
ral najti vsaj eno svojo barvo, 
s katero bi preko oblačila ali le 
dodatka polepšal dan tako sebi 
kot tistim, s katerimi se druži,“ 
je novo stilsko podobo predsta-
vila stilistka Sanja Veličković.

V kozmetičnem studiu 
Olimpic si je Romana izbrala 

pedikuro. Gre za osnovno nego 
stopal, ki jo priporočajo v koz-
metičnih salonih pred sezono 
odprtih čevljev, da so stopala 
urejena. Pri pedikuri najprej 
stopala namočimo v osvežilni 
kopeli, sledi odstranjevanje od-

večne kože, postrižejo in obli-
kujejo se nohti, odpravijo mo-
rebitni problemi (kurja očesa, 
natiski), na koncu se noge še 
zmasirajo, je o pedikuri pove-
dala kozmetičarka Silva Čuš.

MG
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Civilni in cerkveni obred 
zlate poroke je potekal natan-
ko 50 let po prvi poroki, ki je 
bila 13. julija leta 1963 v cer-
kvi sv. Martina na Hajdini. Na 
zlato poroko sta se pripeljala 
v belem fičku, tako kot pred 
50 leti. Civilni obred zlate po-
roke je vodil hajdinski župan 
Stanislav Glažar, sin zlatopo-
ročencev, zapisnikarja sta bila 
hajdinska podžupana Franc 
Mlakar in Andrej Tkalec. Kot 
je po obredu povedal župan, 
je malo neobičajno, da bi sin 
vodil obred zlate poroke svojih 
staršev, je pa to predvsem po-

sebna čast in veselje. Cerkveni 
obred zlate poroke je opravil 
naddekan Marijan Fesel. V čast 
zlatoporočencev sta zapela Eva 
Černe in Uroš Sagadin, na zla-
to poroko pa ju bo spominjala 
tudi slika farne cerkve in fon-
tane. Zlatoporočenec je bil po 
poklicu orodjar, zlata nevesta 
pa ekonomska tehnica. V zako-
nu sta se jima rodila sin Stani-
slav in hčerka Blanka, danes ju 
razveseljuje pet vnukov: Tjaša, 
ki je bila poročna priča ded-
ku, Kaja, Larisa, Tilen, ki je bil 
poročna priča babici, in Taja. 
Stanislav Glažar, starejši, je bil 

vedno zelo aktiven, veliko je 
delal na področju gasilstva, 
kulture in športa, še danes je 
mentor najboljših veteranov 
v Sloveniji, ki pa niso odšli na 
gasilsko olimpijado, ker to ni 
olimpijska kategorija, še vedno 
pa je tudi vinogradnik in eden 
od kletarjev občine Hajdina. 
Frančiška Glažar pa je aktivna 
članica Društva žensk Hajdo-
še. Sicer pa sta zlatoporočenca 
zdrava in pri močeh, želita si, 
da bi tako ostalo še naprej. Zla-
to poroko sta proslavila v kro-
gu družine in prijateljev.

MG

Hajdina � Zlata poroka pri Glažarjevih

Z belim fičkom tudi na zlato poroko
V hajdinski cerkvi sv. Martina sta si v soboto, 13. julija, po 50 letih skupnega življenja 
prstana ponovno izmenjala Stanislav Glažar in Frančiška Glažar iz Hajdoš 38 a. 

Foto: Črtomir Goznik

Zlatoporočenca Glažar s pričama in sinom Stanislavom, ki je opravil civilni obred zlate poroke.

Udeleženci so obdelali vse 
faze filmskega ustvarjanja ter 
posneli kratke igrane in doku-
mentarne filme, s katerimi se 
bodo predstavili na 49. festiva-
lu mladih filmarjev.

Udeleženci filmskih delav-
nic si pridobijo znanja, ki jim 
pomagajo napisati zgodbo, jo 
posneti, zrežirati, zmontirati, 
zvočno opremiti in plasirati v 
javnosti. Naučijo se načrtovati 
produkcijo, narediti scenari-
stično zasnovo, dramaturgijo, 
režijo, kamero, montažo, pra-
vilno osvetliti prizore in sce-
no, skratka vse tiste nujne in 
kreativne elemente, ki tvorijo 
film ali video. V Piranu je po-
letno delavnico izvedlo KUD 
(Kulturno-umetniško društvo) 
Marnie film. Vodil jo je mentor 
Ciril Murnik s sodelavci. 

Robert se je piranske delav-
nice udeležil že lani, za Roka 
pa je bila to nova izkušnja, 
čeprav je z Robertom sodelo-

val že pri njegovih številnih 
filmskih in video projektih, 
tudi pri filmu Die to survive, 
mladinski verziji Jamesa Bon-
da 007, ki je navdušila na 48. 
filmskem festivalu. To poletje 
bosta na Ptuju snemala nov 
filmski projekt z naslovom 

V iskanju svetega grala, ki je 
kombinacija Da Vincijeve šifre 
in Indiana Jonesa, vendar na 
slovenski mladinski način in z 
avtentičnim sporočilom. Film 
bo predstavljen na 49. festiva-
lu mladih filmarjev.

Vlado Novak

Piran � Poletna filmska delavnica

Robert in Rok v Piranu
Ptujčan Robert Vogrinec in Rok Pučko iz Velike Nedelje sta se junija udeležila poletne-
ga filmskega tabora v Piranu, ki ga vsako leto organizira JSKD (Javni sklad RS za kul-
turne dejavnosti). Delavnica je namenjena mladim filmskim ustvarjalcem, ki jih zanima 
sodobna medijska kultura. 

Foto: VN

Robert (levo) in Rok (desno) z mentorjem prof. Cirilom Murnikom 
(v sredini) na piranski poletni filmski delavnici

V kozmetičnem salonu 
Neda so pri Romani ugotovi-
li, da ima mešani tip kože. Po 
površinskem čiščenju in pilin-
gu so ji uredili še obrvi. Po na-
svetih kozmetičarke bo skušala 
kožo negovati tudi doma. V 
tem letnem času je koži treba 
posvetiti še večjo pozornost 
kot sicer, uporaba izdelkov z 
UV-zaščito je obvezna. Kožo 
je v tem času treba nenehno 
vlažiti. Priporočljive pa so tudi 
maske iz sezonskega sadja in 
zelenjave.

V Frizerstvu Stanka se je 
Romana prepustila spretnim 
rokam frizerke in nosilke de-
javnosti Jožice Pepelnik. Njen 
edini „pogoj“ je bil, da bi ohra-
nila barvo las. Njene srednje 
dolge lase je postrigla v rahlo 
posneti paž, spredaj pa jih je 
oblikovala v fru-fru. Osvežila 
je tudi barvo.

Po prekritju obraza s pu-
drom, s katerim je izenačila 
ton kože, je vizažistka Minka 
Feguš ličenje nadaljevala z ob-
robo vek s črnim črtalom in z 

zelenim senčilom, ki ga je za-
brisala in kombinirala z rahlo 
rdečim tonom. Na trepalnice 
je nanesla črno maskaro, na 
ličnice oranžno senčilo, ustni-
ce pa je obrobila in poudarila z 
rdečkastim glosom.

„Sonce, poletje, barve, mla-
dost …, vse to me je vodilo k 
izbiri oblačila za današnjo izž-
rebano kandidatko Romano. 
Pa poglejmo, kaj se skriva v 
letošnjih trendih? Gotovo ne 
bomo zgrešili z izbiro močnih 
barv, še manj pa, če izberemo 
še črtast vzorec. Drzna kom-
binacija črt in močnih barv v 
vzorcu prepleta rdeče, temno 
modre in zelene barve skozi 
črtast vzorec. Prvi vtis na spo-
znavnem popoldnevu z Roma-

no mi je nekako dal vedeti, da 
iz nje žari neverjetna energija 
in veselje do življenja. To me 
je pripeljalo do izbora kombi-
nezona, ki je eden od kosov iz 
moje letošnje poletne kolek-
cije. Glede na novo obliko in 
barvo las sem se odločila kljub 
živobarvnemu kombinezonu 
dodati še rdeče čevlje z visoko 
peto in rdečo verižico. Seve-
da bi lahko zraven obula tudi 

Foto: Črtomir Goznik

Romana v trendovskih oblačilih iz poletne kolekcije 2013 Sanje 
Veličković, verižico je izdelala Andreja Reberc Ribarič.

Iščete svoj stil

Romana v drzni kombinaciji črt in močnih barv
Akcija Iščete svoj stil je 17. junija letos praznovala 14. rojstni dan. Druga kandidatka na začetku 15. sezone je 32-letna Ptujčanka Romana Vidovič, po rodu iz Ve-
like Varnice. Po poklicu je pomočnica vzgojiteljice, dela pa kot natakarica. V prostem času se največ posveča 14-letnemu sinu in sedemletni hčerki. Posebnega 
konjička nima, za akcijo Iščete svoj stil se je prijavila iz radovednosti.

10 % popust v juliju

Foto: Črtomir Goznik

Romana prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje
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Označevalo vas bo ognjeno srce. 
Jasno bo, da boste zastavljenim 
nalogam in obveznostim kos. Do-
bro se boste počutili v družbi in 
med prijatelji. Odgovorno bo na 
delovnem mestu. Na vašo žalost 
boste dogodke opazovali iz dru-
gega zornega kota. Ljubezen bo 
pesem o sreči.

Romantična energija vam bo v po-
moč. S svojim znanjem boste radi 
pomagali drugim. Jasno je, da se 
vam bodo vrata o sreči odprla na 
stežaj. Odkrito se bo treba pogovo-
riti o dvomih. Srčne težave bosta s 
partnerjem uspešno rešila in tako 
bo barka ljubezni mirno plula.

Pomembno bo, da boste o svojih 
odločitvah temeljito premisli. Bo-
lje bo, da se v tem tednu odpravite 
na dopust in da se predajate pale-
ti užitkov. Ljubezen bo prinesla 
neko čarobnost in skladnost. Na 
življenje boste znali pogledati iz 
svetle plati in tako se vam bodo 
vrata sreče odprla na stežaj.

Na pravilen način boste znali reči 
bobu bob. Življenje vam bo ponu-
dilo mnogo možnosti za razvoj. 
Kocke usode se bodo obrnile tako, 
da najdete moč in energijo. Na-
rava bo vaša učiteljica. Zvezdni 
namig tedna se bo lesketal v tem, 
da boste morali prisluhniti glasu 
svojega srca.

Pred vami bo ugoden teden tako 
za komunikacijo kot druge in-
telektualne stvari. Sprejeli boste 
celo paleto pomembnih odločitev. 
Pogovori bodo ključ, ki bo odpiral 
vsa vrata. V ljubezni bo nekoliko 
bolj nemirno in nujno bo, da boste 
sprejeli zlato sredino. Sledi pogo-
vor ob romantični večerji.

Sestavljali boste svojo sestavljanko 
usode. Zanimivo in poučno bo na 
delovnem mestu. Označevala vas 
bo jeklena volja in pogum. Popa-
ziti bo treba, da ne bi spregledali 
smerokazov. Ljubezen bo v tem 
tednu prinesla celo paleto po-
membnih in ugodnih rešitev.

Zv
ez

dn
i p

oz
dr

av
! T

ad
ej

 Š
in

k,
 h

or
ar

ni
 a

st
ro

lo
g

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

Film Pripravnika je kljub 
svoji komični zasnovi in ko-
reninam pravzaprav drama o 
prepadu med generacijami, ki 
je v 21. stoletju najbrž največji 
v zgodovini človeštva. Mladi-
na, rojena po letu 1985, se je 
rodila priklopljena na svetovni 
splet, zato okolico dojema digi-
talno in se ji zdi dejstvo, da od-
ložišče celotnega človeškega 
znanja in početja nosi s seboj v 
žepu, nekaj povsem običajne-
ga. Za tiste, ki so se rodili pred 
tem letom, pa je to čisti ZF, 
čista prihodnost, čista znan-
stvena prihodnost, o kateri 
mojstri ZF pred desetletji niso 

Filmski kotiček

Pripravnika

The Internship
Igrajo: Owen Wilson, Vince 
Vaughn, Rose Byrne, John 
Goodman, Dylan O’Brien, 
JoAnna Garcia Swisher, 
Bruno Amato, Jessica 
Szohr, B.J.Novak, Josh Gad, 
Max Minghella
Režija: Shawn Levy
Scenarij: Jared Stern in 
Vince Vaughn
Žanr: komedija
Dolžina: 119 minut
Leto: 2013
Država: ZDA

imeli pojma, ker je konceptu-
alno tako drastično različna 
od projekcij razvoja ‘običajne-
ga’ strojništva. Pozabite leteče 
krožnike, antigravitacijske na-
prave in podzemna velemesta. 
Prihodnost je že tu in se kaže 
v obliki spleta, GPS-a, tablic in 
pametnih telefonov, ki omo-
gočajo uporabnost, o kakršni 
se nam še niti sanja ne.

Eden od teh klasičnih vi-
zionarjev, Arthur C. Clarke, 
je nekoč dejal, da se dovolj 
napredna in razvita znanost 
neukemu človeku ne zdi prav 
nič drugačna od čarovnije. In 
res, zgoraj našteti izumi, ki so 
danes vsakdanjik, so točno to, 
čarovnija. Zato ni čudno, da 
med mlajšo generacijo, ki se 
je rodila v digitalizirani svet, 
in starejšimi danes zija tako 
ogromen prepad, ki se samo 
še povečuje. Ne gre za prepad, 
ki nastane, ko se mladina v is-
kanju lastne generacijske iden-
titete odmika od starejših in 
ko starejši kislo spoznavajo, da 
jim mlado srce v starem telesu 
prav nič ne pomaga pri nave-
zavi pristnih stikov z mlajšimi. 
Danes se ta prepad obnavlja 
zelo hitro. V enem trenutku 
si »in«, si hip, si v špilu, a če za 

trenutek zaspiš, čez nekaj let 
nisi več v stiku z najnovejšo 
tehnologijo in veljaš za dino-
zavra.

Film Pripravnika, sicer do-
slej najbrž najbolj nesramen 
primer reklamnega filma (za 
Google), seveda po holivud-
sko pocukrano prikaže vse 
pozitivne plati zlitja generacij. 
Namesto diskriminacije glede 
na starost (ang. ageism) bi lah-
ko obe generaciji profitirali z 
izmenjavo znanja in modrosti. 
Toda v svetu, kjer so še vedno 
prevladujoče druge oblike 
diskriminacije (glede na spol, 
raso, spolno usmerjenost, tele-
sne hibe …), je diskriminacija 
glede na starost tako prisotna 
povsod, da se je tisti, ki jo izva-
jajo, sploh ne zavedajo, čeprav 
delujejo v dobri veri.

Film Pripravnika se tako 
ukvarja s paniko neodraslih 
moških na pragu zrelih let, ki 
se nekega dne zbudijo stari 40 
let in ne vedo, kaj za vraga se 
je zgodilo. Začnejo se porajati 
zametki poglobljene duhov-
nosti vase in film lepo prikaže 
boleče umiranje ega, ki nato 
odstopi prostor ponižnosti 
ter posledični radosti ponov-
nega vklopa v širšo družbo. 
Pripravnika zato ni le običajna 
prazna komedija kljub zoprne-
mu slogu igranja glavnih dveh 
protagonistov, ampak tudi 
korporativna reklama, ki hoče 
povedati, da so tudi korpora-
cije le ljudje. Najbrž zato, da 
bi jih potem tako obravnavali 
tudi na sodiščih.

Matej Frece

10. ANIKA HORVAT – DA BO OKOLJE IZGLEDALO BOLJ
9. NESSY – PIKA NA I

8. DARE KAURIČ – CIRKUS remix
7. VLADO PILJA – VINO, MORJE IN KITARE

6. RAF – ODPELJI ME V RAJ
5. DA PHENOMENA – PELJI ME

4. NUŠA DERENDA – KAKOR PTICA, KAKOR PESEM
3. NUDE – ŠE IMAM TE RAD

2. MANUELLA BREČKO – V TVOJEM OGNJU
1. MANOUCHE – MENSI FENSI

nice, mikrofona nisem mogla 
držati samo v eni roki, ker 
se mi je le-ta preveč tresla,'' 
se svojih glasbenih začetkov 
leta 1988 spominja Alenka 
Godec. Javnosti se je prvič 
predstavila prav v Pop delav-
nici, kjer je s skupino Cafe 
kot debitantka prejela kar tri 
nagrade (nagrado strokovne 
žirije, nagrado za najboljšega 
debitanta ter nagrado občin-
stva). Po tem velikem uspehu 
je postala solistka. Kmalu je 
bila povabljena k sodelovanju 
z Big Bandom RTV Slovenija 
in k sodelovanju z New Swing 
Quartetom. Svojo prvo ploščo, 
naslovljeno Tvoja (plošča nosi 
naslov po veliki uspešnici iz 
leta 1988), je izdala leta 1992.

Leta 1995 je izdala album 
Prebujena, dve leti kasneje še 
album Čas zaceli rane. Nasto-
pila je tudi na prvem izboru 
samostojne Slovenije za po-
pevko Evrovizije leta 1992, na 
Melodijah morja in sonca leta 
1997 in na Slovenski popevki 
leta 1998. Da dober glas seže v 

deveto vas, je pevka dokazala 
leta 1999, ko je v okviru Jazz 
festivala v Križankah nastopi-
la z legendarnim ameriškim 
glasbenikom Herbiem Han-
cockom: ''To je bila ena izmed 
najzahtevnejših in najodgo-
vornejših nalog zame. Na oder 

s Hancockom sem namreč od-
šla brez predhodnih vaj – brez 
tonske vaje, brez vaj z ben-
dom. Vedela sem, kateri dve 
skladbi bom pela z njimi, to 
pa je bilo tudi vse. Spominjam 
se, da mi je Hancock pred na-
stopom dejal: 'Don't worry, it 

will be jazz.' Koncentracija mi 
je delala 200 na uro, nastop 
sem menda odlično izpeljala, 
vzdušje pred nabito polnimi 
Križankami pa je dodalo piko 
na i.'' Še istega leta je nato izda-
la album Sentimental journey, 
leta 2003 pa je izšla plošča 
Over the rainbow.

Leto 2000 je pevka zao-
krožila z novo ploščo Vse ob 
pravem času, ki jo je posnela 
z Big Bandom RTV Slovenija. 
Obdobje njene glasbene ka-
riere po letu 2000 pa najbolj 
zaznamuje sodelovanje z Ale-
šem Klinarjem in Anjo Rupel. 
''Obdobje sodelovanja z Ale-
šem in Anjo je bilo pravzaprav 
najbolj povezano s festivali. In 
na teh (Hit festival, MMS, Slo-
venska popevka, EMA) smo 
bili tudi precej uspešni. Tudi 
obe plošči – V meni je moč 
(2002) in Mesto sanj (2005) 
sta iz tega obdobja.'' Leta 2008 
se je pevka v sodelovanju z 
Janijem Hecetom lotila pro-
jekta ''najlepših pesmi'' ter iz-
dala dva albuma, na katerih so 
zbrana kultna glasbena dela 
slovenske sodobne zgodovi-
ne. Projekt najlepših pesmi pa 
velja za enega najuspešnejših 
glasbenih projektov v zadnjih 
letih na naših tleh.

MZ

Pevka je v svoji bogati 
karieri izdala osem solo 
albumov, sodelovala s šte-
vilnimi priznanimi glasbe-
niki iz Slovenije in širše ter 
zmagovala na glasbenih fe-
stivalih.

Foto: Aljoša Rebolj

Alenka Godec velja za eno izmed najboljših vokalistk na slovenski 
glasbeni sceni.

Glasbeni kotiček

Alenka Godec obeležuje 25 glasbenih let25 glasbenih let
25 uspešnih glasbenih let je 

težko strniti, saj je v tem ob-
dobju nastalo ogromno novih 
skladb, albumov, sodelovanj, 
nastopov in še mnogih drugih 
(glasbenih) poslastic. ''Ko sem 
prvič stala na odru Pop delav-
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UGANKARSKI SLOVARČEK: IDLI = južnoindijski kolaček iz riža, KREPELI = klešče pri plugu, OBRSICA = obstranski veter, OBSIDIAN = vulkanska kamnina, SARDO = slovenska operna sopranistka (Ada), TRIKTRAK = 
igračka, TRIPS = zajedavska žuželka, resar, VITNA VAS = vas pri Bizeljskem.

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: izkop, Sardo, trips, relat, brakadar, obsidian, Vitna vas, razdvoj, Mio, sredica, OJ, lok, srebrnina, EL, papigovka, rejka, Ota, Adu, ovsek, skat, Ozim, netivo, Noni, krepeli, Erato, bebica, 
Arabec, carar, branač, Kozana.

SOBOTA, 20. julij:
5.00 SOBOTNO JUTRO: 5.15 

Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
17.30 in 19.00). 6.15 Kmetijski 
nasvet (ponovitev). 6.45 HORO-
SKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 
Odprti telefon. 8.45. Sobotni 
športni napovednik. 9.00 Oddaja 
za male in velike. 10.00 OBVE-
STILA (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.05 Kuharski nasveti 
(ponovitev).12.00 SREDI DNEVA: 
Pogovor ob kavi (Tjaša Mrgole 
Jukič). 13.10 Šport. 13.45 Po 
študentsko (Aleks Horvat). 14.00 
SOBOTNO POPOLDNE NA RADIU 
PTUJ in ČESTITKE POSLUŠALCEV. 
20.00 Sobotni večer na Radiu 
Ptuj. 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM. (Radio Slovenske gorice).
NEDELJA, 21. julij:

5.00 NEDELJSKO JUTRO: 5.15. 

Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 11.30, 
15.30 in 19.00).6.00 OBVESTILA 
(še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 in 
19.05). 6.45 HOROSKOP. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 8.00 Odprti te-
lefon. 8.40 Svetloba duha. 9.10 
Mali oglasi (še 9.50). 9.15 Kuhar-
ski nasveti z Vladom Pignarjem. 
10.00 Vrtičkarije (ponovitev). 
11.40 Kmetijska oddaja (Marija 
Slodnjak). 12.00 Opoldan na ra-
diu Ptuj: Te domače viže (Natalija 
Škrlec), 12.30 Komentar tedna 
(pon.). Z zimzelenimi melodija-
mi v nedeljski popoldan. 13.00 
NEDELJSKO POPOLDNE NA RA-
DIU PTUJ: Čestitke poslušalcev. 
18.00 Pregled tedna (ponovitev). 
19.00 Lestvica Naj 11. 20.00 
do 24.00 ure GLASBENE ŽELJE. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. 
(Radio Slovenske gorice ).
PONEDELJEK, 22. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA 
5.15 Na današnji dan. 5.30 NOVI-
CE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 19.00 
in 22.00). 6.45 HOROSKOP. 
7.45 ROJSTNI DNEVI. 08.00. 

Varnost na Ptuju. 10.00 Obve-
stila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.05 GOSPODARSKI 
IZZIV (Mojca Zemljarič). 11.30 
POROČILA. 12.00 SREDI DNEVA: 
12.40 Napovednik tedenskih 
dogodkov. 13.10 Šport. 14.15 
Melodija dneva. 13.45 Aktualno 
v Podravju. 16.30 Mala štajerska 
kronika. 17.30 POROČILA. 18.00 
ODDAJA O KULTURI (Majda Fridl). 
19.10 Z glasbo v ponedeljkov ve-
čer. 19.50 Z naših odrov (Davorin 
Jukič)20.00 VEČERNI PROGRAM. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Slovenske gorice).
TOREK, 23. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 
5.15. NA DANAŠNJI DAN. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00. 6.45 Kakšen 
dan se nam obeta. 7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 08.00 Varnost na Ptu-
ju. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še 
10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 

ZDRAVNIŠKI NASVETI (Mari-
ja Slodnjak).11.30 POROČILA. 
12.00 SREDI DNEVA. 13.10 
Šport. 13.45 Aktualno v Podrav-
ju. 14.15 Melodija dneva. 15.10 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 
18.00 V živo.19.10 Z glasbo v 
torkov večer. 19.50 Z naših od-
rov (Davorin Jukič) 20.00 Odda-
ja o slovenski zabavni glasbi (z 
Elo). 22.10 Glasba za lahko noč. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Triglav Jesenice).
SREDA, 24. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, 
do 9.00. 5.15 NA DANAŠNJI 
DAN. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 
7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
8.00 Varnost na Ptuju. 09.00 
Pomagajmo si. 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.30 POROČILA. 12.00. Sredi 
dneva: Slovenija in Evropska uni-
ja. 13.10 Šport. 13.45 Aktualno 
v Podravju. 14.15 Melodija dne-
va. 15.10 Utrip Podravja. 17.30 

POROČILA. 18.00 Vrtičkarije z 
Mišo Pušenjak in Karolino Pu-
tarek. 19.10 Z glasbo v sredin 
večer 19.50 Z naših odrov (Da-
vorin Jukič)20.00 Večer na Radiu 
Ptuj: Modne čvekarije (ponovitev) 
in Pogovor ob kavi (ponovitev). 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Triglav Jesenice).
ČETRTEK, 25. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, 
do 9.00. 5.15 Na današnji dan. 
5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 10.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.10. Gost Štajerske 
budilke. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
8.00 Varnost na Ptuju.  10.00 Ob-
vestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.00 Modne čvekarije 
z Barbaro Cenčič Krajnc. 11.30 
POROČILA. 12.00. Sredi dneva. 
12.15 Komentar tedna. 13.10 
ŠPORT. 13.45 Aktualno v Podrav-
ju. 14.15 Melodija dneva. 17.30 
POROČILA. 18.00 Glasba in zani-
mivosti. 19.10 Z glasbo v četrtkov 
večer: Te domače viže (ponovitev) 

19.50 Z naših odrov (Davorin 
Jukič). 20.00 ORFEJČEK. 24.00 
Skupni nočni program (Radio Tri-
glav Jesenice).
PETEK, 26. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA do 
9.00. 5.15. Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 16.30, 19.00 in 22.00). 
6.45 Horoskop. 7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 8.00 Odprti telefon. 9.15. 
Kmetijski nasvet. 9.40 Astročvek 
(s Tadejem Šinkom). 10.00 Ob-
vestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.05 Minute za rekrea-
cijo. 12.00 Sredi dneva: Napove-
dnik kulturnih in drugih prireditev. 
13.10 Šport. 13.45 Aktualno v 
Podravju. 14.15 Melodija tedna. 
18.00 PREGLED TEDNA. 19.10 
Z glasbo v petkov večer. 19.50 
Z naših odrov (Davorin Jukič). 
20.00 Z glasbo do srca (Marjan 
Nahberger). 24.00 Skupni nočni 
program. (Radio Murski val).

Zdravniški nasveti na Radiu 
Ptuj. Vsak torek po 11. uri. 

Življenje bo samo po sebi obar-
vano v čarobne barve. Ljubezen 
bo pomembna in prinaša uspehe. 
Toda pred tem se boste morali 
naučiti ločevati slabo od dobrega. 
Pretirana hitrost ali pretirana pa-
sivnost bosta neugodni skrajnosti. 
Pozitivne učinke in priložnosti bo 
imela zlata sredina.

Poti usode se bodo zavrtele tako, 
da boste od vsega imeli koristi. 
Obremenjeni boste v pogledu 
denarja. Kljub vsemu se obetajo 
ugodnosti na vseh področjih. Po-
govori bodo prinesli nove dimen-
zije. Blizu vam bo raziskovanje 
sveta duhovnosti in čas ugodnih 
priložnosti je vedno bližje.

V ljubezni boste morali narediti 
prerez. Optimistično gledanje na 
okolico vam bo v korist in v pomoč. 
Pomembno bo, da si boste svoje ob-
čutke zapisovali. Seveda bo to tudi 
obdobje, ko boste tako ali drugače 
iskali bližnjice. Seme resnice boste 
z veseljem sejali med ljudi. 

Po zvezdnih namigih bodo v vaše 
življenje prihajali ljudje, ki vas 
osrečijo. Odgovorno se boste lotili 
svojih nalog in zadolžitev. Šte-
la bo premišljenost in modrost. 
Zdravje: v veliki meri se bo treba 
izogibati stresu. Koristne učinke 
bo imela narava in pogovorite se 
o notranjih dvomih.

Blizu vam bodo odstopanja. Po 
razpotju življenja boste odšli na 
hiter in drzen način. S svojo ma-
gnetično privlačnostjo boste v pozi-
tivnem smislu usmerjali ljudi. Po 
drugi strani bo to za vas teden, v 
katerem bo treba narediti osebno 
bilanco. In popolnoma res je, da ni 
vse zlato, kar se sveti.

Okopali se boste v vodah brezpo-
gojne ljubezni. Mnogi ljudje bodo 
na dopustu. Vam pa zvezde oblju-
bljalo uspehe na delovnem mestu. 
Čas boste izkoristili na ploden 
in intenziven način. Pomembno 
bo, da boste znali reči bobu bob. 
Očarala vas bo oseba nasprotnega 
spola.

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)



Foto: aquariusreportages.com
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Sliši se lepo, a seveda stva-
ri niso vedno takšne, kot se 
zdijo. Lahko bi rekla, da so 
ljudje na severu bolj hladni 
in zadržani. Velika večina jih 
ne govori angleško, zato mi 
znanje osnovnih besed pride 
še kako prav. Na delovnem 
mestu se večinoma govori 
latvijsko, zato še nisem ugo-
tovila, kakšna je moja vloga v 
organizaciji, mislim pa, da bo 
kmalu jasno tudi to. Zanimivo 
je, da od mene dejansko priča-
kujejo, da lahko razumem la-
tvijsko (oziroma, da se jezika 
lahko naučim v nekaj tednih), 
ker prihajam iz Slovenije, 
čeprav resnično ne najdem 
podobnosti med jezikoma. 
Naslednji teden bom sode-
lovala pri diskusiji, na kateri 
se bo seveda govorilo v meni 
nerazumljivem jeziku, zato 
me resnično zanima, koliko 
lahko razumem samo s po-
močjo opazovanja in uporabe 
domišljije. Največ težav mi 
predstavlja nakupovanje, saj 
obstajajo opisi izdelkov samo 
v latvijščini, ruščini (nekje 
polovica prebivalstva govori 
rusko) in mogoče estonščini, 

Piše: Mateja Toplak � Dobrodošli v Latviji (2.)

Slab začetek, dober konec? 
V teh dneh sem začela delati pri latvijski okoljevarstveni organizaciji kot EVS (Evropska 
prostovoljna služba) prostovoljka, kar pomeni, da imam med bivanjem v tujini zagotovlje-
no kritje stroškov stanovanja, jezikovnega tečaja, prevoze na delo, prehrano in žepnino. 
Poleg vsega tega pa mi delo nudi veliko priložnosti za pridobitev različnih znanj in izku-
šenj v mednarodnem okolju. 

Foto: Mateja Toplak

Trenutno kilometre premagujem kar s kolesom.

Foto: Mateja Toplak

Tramvaji ustavljajo kar nekje na sredini prometne ceste brez kakršnega označenega postajališča.

Iz sveta

Foto: Mateja Toplak

Ogromno ljudi se vozi s kolesi, a prav vsi potrebujemo močne klju-
čavnice.

Foto: Mateja Toplak

Tradicionalne nogavice

torej niti približno v angle-
ščini. Velikokrat lahko torej 
samo sklepam, v kateri emba-
laži je jogurt in v kateri mleko 
ali na primer sladka smetana, 
kaj šele, da bi lahko dejansko 
prebrala sestavine.

Tudi pri nacionalni banki 
nimajo ničesar v angleščini, 
a imela sem srečo, da sem na-
letela na prijazno gospo Līvo, 
ki mi ni pomagala samo pri 
izpolnjevanju obrazcev, tem-
več me je opozorila tudi na 
pomembna dejstva, ki jih mo-
ram vedeti o Latviji in ljudeh. 
Kot sem že omenila, so Latvij-
ci nekoliko zadržani, zato je 
morda potrebno več truda, 
da te sprejmejo. Na tržnici 
sem zato kupila nekaj rožic 
in jih skupaj z dobrim sloven-
skim borovničevcem odnesla 
v pisarno. Sodelavke so bile te 
pozornosti zelo vesele, jaz pa 
seveda tudi, saj sem že korak 
bližje pristnejšim odnosom.

Gospa Līva me je opozori-
la tudi na slabo urejen cestni 
promet. Trenutno premagu-
jem kilometre kar s kolesom 
in moram reči, da je lahko 
precej nevarno. Nisem zasle-
dila niti ene kolesarske steze, 
ceste oziroma pločniki so 
zelo poškodovani, prehoda za 
pešce pa ponekod sploh ne 
najdeš. Ne verjamem, da se v 
delu mesta, kjer stanujem, lah-
ko ljudje rolajo, saj so cestne 
površine tudi za nas kolesarje 
kakor razburkano morje. Kot 
skoraj v vsaki prestolnici tudi 
tukaj kolesa izginjajo, zato 
sem nabavila močno ključav-
nico, hkrati pa upam, da bom 
kolo obvarovala pred krajo 
vsaj naslednjih sedem mese-
cev. Ker kolesa preko noči ni 
varno pustiti zunaj, ga moram 
pripeljati v stanovanje, ki je 
v tretjem nadstropju, kar mi 
predstavlja vsakodnevni izziv. 
Glede prometne ureditve je 
zanimivo tudi to, da tramvaji 
ustavljajo kar nekje na sredini 
prometne ceste brez kakršne-
ga posebno označenega po-
stajališča, ljudje pa kar vstopa-
jo in izstopajo – avtomobili se 
sicer ustavijo, da dajo ljudem 
prostor, a ne deluje prav nič 
varno.

Trenutno je proti pričakova-
njem zelo vroče, zato pogosto 
srečam kakšno gospo z dežni-
kom, saj je vročina resnično 
huda, ljudje pa je niso ravno 
vajeni. Pravijo, da so za nji-
hove razmere temperature to 
leto ekstremno visoke (danes 
smo imeli na primer 28 sto-
pinj Celzija), zato je bolje, da 
dneve izkoristim, ker ženske 
na tržnicah že prodajajo debe-
le tradicionalne nogavice.

Trenutno se morda še res 
nisem čisto našla v tem oko-
lju, ampak vsak začetek je 
menda težak, zato upam, da 
je potreben samo čas, da se 
navadim na novo okolje, lju-
di in navade. Sem pa postala 
prava Latvijka, saj imam že la-
tvijsko telefonsko številko in 
bančni račun, počasi pa bom 
začela tudi z jezikovnim teča-
jem. Seveda imam zaenkrat v 
imeniku samo tri telefonske 
številke, zato komaj čakam, da 
dopolnim svoj seznam novih 
prijateljev.

Nadaljevanje prihodnjič

Recesija je Italijo prizadela do te mere, da je država pri-
siljena pristati tudi na prodajo dela naravnega bogastva. 
Tako bo italijansko sodišče najboljšemu ponudniku proda-
lo sanjski otok Budelli, ki je znan predvsem po znamenitem 
rožnatem pesku. Začetna cena za otok, ki je del arhipelaga 
Maddalena med Sardinijo in Korziko, je 2,9 milijona evrov.

Kvadratni kilometer velik otok je bil doslej v lasti neke milanske 
nepremičninske družbe, ki je šla v stečaj. Sodišče na Sardiniji pa 
je odločilo, da gre njeno premoženje, vključno z otokom, na draž-
bo. Ponudbe lahko potencialni kupci oddajo do 1. oktobra, poroča 
avstrijska tiskovna agencija APA.

Predsednik naravnega parka, katerega del je otok, Giuseppe 
Bonanno zaradi prodaje ni zaskrbljen. Zaradi strogih naravovar-
stvenih pravil v parku namreč ni dovoljeno graditi, tako odpade 
tudi gradnja vile ali hotela na otoku, tudi če bo lastnik zasebnik.

Trenutno na otoku stoji le manjša hiška, namenjena upravniku.
Otok je sicer zaslovel, potem ko ga je italijanski režiser Miche-

langelo Antonioni prikazal v filmu Rdeča puščava. Rožnato barvo 
pesku, po katerem se bo lahko sprehajal novi lastnik, zagotavljajo 
drobni delci školjk.

Za spečega Brazilca usodna krava, 
ki je padla skozi streho
Na jugovzhodu Brazilije se je pripetila nenavadna nesre-

ča, ki se je za nekega moškega končala tragično. V meste-
cu Caratinga je skoraj tono težka krava padla skozi streho 
hiše in pri tem poškodovala spečega moškega, ki je kasne-
je umrl. Njegova žena se je za las izognila katastrofi.

Krava se je pasla na hribu za hišo, v kateri sta se nahajala 45-le-
tni Joao Maria de Souza in njegova žena, nato pa stopila na streho 
iz azbesta, ki se je pod njeno težo zrušila. Nesrečni Joao je ležal v 
postelji, ko je žival padla nanj, poroča britanska mreža BBC.

Možakarja so prepeljali v bolnišnico, kjer je dan kasneje umrl 
zaradi notranjih krvavitev. Ob prihodu v bolnišnico je bil sicer pri 
zavesti in v dokaj dobrem stanju, vendar je moral čakati predolgo, 
da ga pregleda zdravnik, so povedali njegovi sorodniki.

Kot poročajo lokalni mediji, je to že tretji tovrstni pripetljaj na 
območju v zadnjih treh letih. Prejšnja dva sicer nista terjala žrtev. V 
prvem primeru ni bilo v hiši nikogar, ko je krava padla skozi streho, 
v drugem primeru pa sta jo dojenček in majhen otrok odnesla z 
veliko sreče, saj sta spala tik ob mestu, kamor je padla žival.

(sta)

Gloria Polo Ortiz prvič v Sloveniji
V teh dneh se v Sloveniji mudi poznana zobozdravnica 

iz Kolumbije, dr. Gloria Polo Ortiz, ki jo je leta 1995 zadela 
strela in je veljala za klinično mrtvo.

Nekaj dni po nesreči so le medicinski aparati vzdrževali življenj-
ske funkcije njenega telesa, ki je ob udaru strele dobesedno zo-
glenelo. Takrat je bila stara 36 let in je skupaj s svojim 23-letnim 
nečakom v dežju pod majhnim dežnikom stopala po ulici proti Na-
rodni univerzi v Bogoti. Nečak je bil takoj mrtev, sama pa se je po 
nekaj dnevih kome začela prebujati. Mnoge izjemno zanimive in 
pomembne podrobnosti iz njenega doživetja je mogoče prebrati v 
knjigi, ki je izšla že leta 2009 v slovenskem jeziku, naslov pa ji je 
Zadela me je strela.

Gloria Polo Ortiz bo ta konec tedna o svojih izkušnjah pričala 
v živo tudi v Sloveniji, med drugim v Mariboru v stolni cerkvi sv. 
Janeza Krstnika na Slomškovem trgu v soboto zjutraj s pričetkom 
ob 8.30.

Frenk Muzek

Avstrijec v stanovanju nagrmadil 
na desetine lobanj in kosti
V Avstriji preiskujejo moškega, ki je v svojem stanovanju 

nagrmadil kar 56 ukradenih človeških lobanj in številne ko-
sti. Kradel jih je iz grobnice župnijske cerkve v kraju Eberau 
v avstrijski deželi Gradiščansko.

Policisti so mu prišli na sled, ko je skušal del svoje »zbirke« ne-
davno prodati na bolšjem trgu.

Nezaposlenemu 47-letniku je očitno v začetku julija primanj-
kovalo denarja, saj se je odločil, da tri lobanje in dve stegnenici 
proda na bolšjem trgu.

Ali je osumljenec kosti kradel sam, ali pa je imel pri tem pomoč, 
zaenkrat ni jasno. Kosti bodo sedaj vrnili omenjeni cerkvi tik ob 
avstrijsko-madžarski meji. V župniji so bili ob odkritju zgroženi, saj 
kraje niso opazili.

Moškemu očitajo skrunjenje grobov, za kar je v Avstriji zagrože-
na maksimalna kazen treh let zapora.

Na dražbo sanjski italijanski otok 
z rožnatim peskom



petek � 19. julija 2013   21Poslovna in druga sporočila

�������	
����������	�����
��	�
�
����	���
�����
�	��
�������
�
��	����������
�
��	������
	���
������������������������
�
���
����
�
��	�
�����������������������	����
��
���


�������	���
���
���	���
�������

��������	
�������
����������
������������������������������������
�������������
�����������������������	���
��
��������������������������������������������� !"#$% &!'�($)*�� +,"+,"+��"�����������+�-��../0�(
��+�
1���
����������	
��������������������������	����������
�����������	���������	������������2����������+

3���������2#������������2#���������������������������������	
�����	���
��������������������������������!'%& �(�'%$��������������("4"�1'��
(���5*!6��������
��������������������������������
�������
����(�������
���������������������������������
��������������������������������+�1��������
��7��������������������������
�3� �)8!&"�&��("4"�*%+

�����	�������	�������
�	���������	
���	���	 !�"#$%
9� (���������������	����
9� &����
�
������������������
9� -�:�����������
9� ;�:����������
�������������<�������
9� &����������
�����=�
��������
��������
9� .�:������
�����7�������������
9� !����������������������
9� ;�:��������������������������
9� 3������������%������������
�
9� !�
����
��������������������������
���
9� (������	��
9� $����
�����
����$����
�����
���������������������#

����+

�����	&	'�()���	��	������	���������	
�*	 �+�!�#	 !�"#,	#,	*	 �+ ��	� 	-*	���$%
9� ��
�����1������
���>��?�����������
9� ��
�����1������
���>��?�����
����
9� (����
�����7���������������������
9� (����
�����7���������������
����
9� '��������
���>��?�����������
9� '��������
���>��?�����
����
9� (������������
������
���������
9� ��7������(������
����������
9� ��7������(������
����
����

' ���, 	.�	!/ 	.+#.+��#�#	���#	0�	� ��1#�,�	,�2+���	
��	!+��,�	#�1+�"�,3�4	�#	" !��	2��! ���#5

�"������/ 	�+�,��,#		�+!�,#	+��	.+�#6	-7	. 	0���#� 	
.+����#6	2��! �5

8	 �����	9(���	:	;�����	)�����	)�����
8	 ��'���	�;���
	:	�;�<��	;���	������
	&�=��
�
8	 ����<��	�����	;�������	:	�(�	���)����	&���<
8	 �����	���	:	;��
����	�(���	;����	��(�
8	 &��&'���	�����	:	����	��=��<��	���
8	 �����	&�����	:	>'��	���9���	��(�
8	 �(&���	��=��	:	���������	?���'��	��(�
8	 ����	���'��	:	;��
����	��'�;
8	 ��;��	9�������<	:	����;�����	;��
����	��(�
8	 �����	�����	:	;��
����	��'���
8	 �����	�;���	:	������	�(�	��(�
8	 ;����	��(����<	:	������	�(�	��(�
8	 ;����	���	:	�;�������	&�'�(@�	��;�)
8	 ;������	;�����	:	;��
����	;�����
8	 @��@��	�����	:	��@��	��(�
8	 ��;���	��;����	:	��@��	;�������
8	 ��;���	�(<��	:	;���	?���'��
8	 ���
	=������	:	�(�	���)����	&���<
8	 �'�	9������	:	��@��	��������	���

��
��

��
��
	


��
�

��



��	
��
��
��

��
��
�	
��

��
���

�	
�
��

���
���

��
��
��
��
��
��
�

��
��

��
��
�
��
��
��
��

���
���

 �
	�

��
	�
��

��
��
	�


	
��!

��
	"

���
��
��
��

	�
�	

�
#�
��

��
�$

��
�"

�	
��
�	
�	
���
��

��
�%

���

@������������������	���
�������������
�������������
�����#$��������+�+�+��"�������������
��-��../0�(
��

���������	
����

























www.pohorje.org
www.pohorje.org

www.pohorje.org

www.pohorje.org

www.pohorje.org

�
���������	
���

�������	���
���
���	���
������

���������
����
���0/+0A+����
;-+,B+,.0;-+�



petek � 19. julija 201322 Poslovna in druga sporočila

w w w . t e d n i k . s i

ROLETARSTVO ARNUŠ, PVC-
okna, vrata, senčila, komarniki, 
garažna vrata. Ivan Arnuš, s. p., 
Mariborska cesta 27 b, 2250 
Ptuj, 02 788 54 17, 041 390 576, 
fax 02 788 54 18, www.roletar-
stvo-arnus.si, info@roletarstvo.
arnus.si.

POLAGANJE TLAKOVCA – iz-
kopi, priprava terena, prevozi 
gramoza, prevozi in razkladanje 
z dvigalom, izvedba kanalizacij-
skih priključkov. Janez Ploj, s. p., 
Dornava 79 a, Dornava. Tel. 02 
755 27 40, GSM 041 612 929.

IZPOSOJA IN IZDELAVA bir-
manskih, obhajilnih, poročnih 
ter svečanih oblek ... Šiviljstvo 
Ne-ja, Senešci 2a. Velika Ne-
delja. Gsm: 031 258 704 www.
brunaricenadstreski.com

Mali oglasi

KAM NA PTUJU na kakovostno 
masažo, ko imate bolečine ali se 
želite znebiti stresa? V Milumed, 
d. o. o., Langusova ulica 8. Tel. 
02 745 01 43, www.milumed.si.

Posredništvo pri prodaji obdela-
nega lesa. Nudimo vam: opaže, 
late, deske, štafl e, brune, smreko, 
okrasne deske ... Simona Murko 
s.p., Jiršovci 14, 2253 Destrnik. 
Informacije: 031 645 618 - Joža, 
070 869 784 - Dušan.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, rolete, žaluzije, komar-
niki, ugodne cene. Janez Belec, 
s. p., Trnovska vas 50, tel. 041 
884 841; janez.belec@gmail.
com.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

 ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

STORITVE

PVC-okna in vrata, fasade ter izvedba 
predelnih sten, spuščenih stropov in iz-
delava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, telefon 041 250 933.

IZVAJAMO adaptacije, inštalacije, vse 
vrste zaključnih gradbenih storitev v po-
slovnih in stanovanjskih objektih. Voh, 
d. o. o., Muretinci 65 a, 2272 Gorišni-
ca, tel. 041 457 037.

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali po-
dobno in vso kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

PRODAM bukova drva, razcepljena, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, in vi-
soko kakovostne pelete, brezplačna do-
stava, ugodna cena. Tel. 051 667 170.

PRODAM drva v hlodih, kamionska do-
stava. Tel. 041 767 760.

PRODAM pet bikcev simentalcev, težkih 
okrog 150 kg. Tel. 031 532 785.

NESNICE, grahaste, črne, cepljene, sta-
re 15 tednov, prodam, 4,20 €, dosta-
va na dom. Marčič, Starošince 39, tel. 
792 35 71.

KUPIM večjo količino kumar za vlaga-
nje. Tel. 031 892 860.

PRODAM seme mnogocvetne ljuljke, 
primerne za ozelenitev, ter kupim traktor 
Zetor, lahko tudi v okvari, in ostalo kme-
tijsko mehanizacijo. Tel. 041 368 437.

PRODAM kosilnico Gorenje muta, ge-
neralno obnovljeno, cena po dogovoru. 
Telefon 051 376 732.

PRODAM telico, 600 kg, limuzin. Tel. 
031 788 502. 

PRIKOLICO Tehnostoj ZDK 1400, dvo-
osno, 14 t, kosilnico BCS, puhalnik, le-
seni objekt 16 x 8 m, prodam. Tel. 02 
582 14 01.

PRODAM mlado kozo. Inf. na tel. 719 
75 82.

PRODAM bukova drva v paleti. Tel. 031 
839 764.

PRODAM traktor Zetor, 5945, 4 x 4, ge-
neralno obnovljen, cena 6,500 €. Tel. 
031 207 112.

PRODAM svinjske polovice iz lastne 
reje, po naročilu. Gsm 041 212 408.

PRODAM koruzo poltrdinko in bučnice. 
Tel. 031 582 488.

PRODAM tri tedne starega bikca. Tel. 
030 627 540.

PRODAM 130-kg bikca. Tel. 031 501 
926.

NEPREMIČNINE

PRODAM komunalno urejeno gradbe-
no parcelo na Ptuju. Tel. 041 642 195.

PRODAM hišo v okolici Ptuja, cena pod 
dogovoru. Inf. na tel. 0049 7152 358 
758.

V NAJEM oddam ulični trgovski lokal na 
Trstenjakovi ulici 5 a v izmeri 37 m2. In-
formacije na tel. 040 741 406.

GARAŽO na Ptuju, v Gregorčičevem 
drevoredu, prodam ali oddam v najem. 
Tel. 031 801 855 in 031 612 893.

ODDAM delno opremljeno garsonjero 
v Ptuju. Tel. 041 855 014.

DOM-STANOVANJE

ODDAM dvosobni apartma za 4 osebe 
na Viru, prosto od 18. avgusta. Tel. 031 
742 714.

ODDAM hišo v najem v Zamušanih. Tel. 
031 487 105.

MOTORNA VOZILA

PRODAM škodo felicio, prva reg. 2000. 
Tel. 751 34 31.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bogece, 
ure, steklo, lonce, razglednice, gašper-
je in drobnarije. Plačam takoj. Telefon 
041 897 675.

Sobota ob 21:00 in nedelja ob 10:00: Vele-
nje, mesto rocka in Hit poletja; nastopajo: rock 
skupina Ave, Alen Islamovič, Željko Bebek, 
Irena Vrčkovnik, Rudi Šantl, Vesele Štajerke, Saša Lendero in Vitezi 
Celjski. Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tin-
ček Ivanuša.

PREMOG, zelo ugodno, z dostavo. Pro-
dam tudi pelete in gramoz sekanec. Tel. 
041 279 187. Vladimir Pernek, s. p., 
Sedlašek 91, Podlehnik.

KMETIJSTVO
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Vsi, ki radi jih imamo, nikdar ne umro,
le v nas se preselijo in naprej, naprej 
živijo, so in tu ostanejo.

ZAHVALA
Ob boleči in nenadomestljivi izgubi 
drage mame, babice, sestre, tašče, 
botre in tete

Marije Rojko
IZ MEZGOVCEV OB PESNICI 46 A
28. 12. 1937–7. 7. 2013

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem, ki ste nam v najtežjih trenutkih stali ob strani, 
nam izrazili sožalje, darovali cvetje, sveče in za svete maše 
ter našo mamo pospremili na njeni zadnji poti.
Zahvaljujemo se tudi pogrebnemu podjetju Mir za opra-
vljen pogreb, duhovniku patru Emilu za opravljen obred 
svete maše, gospe Mariji Zorko za molitve, nosilcu zastave 
Stanku Ciglarju ter govorniku Miranu Černeslu za poslo-
vilne besede.

Žalujoči: hčerka Mira in sin Dušan z družinama

Srce je omagalo, tvoj dih 
je zastal, a nate spomin 
bo večno ostal.
Vso življenje si garal in 
delal, da si si ustvaril lep 
dom in družino.

V SPOMIN
dragemu možu in atiju

Gregorju 
Pihlerju

Žena Simona in hčerki 
Danijela in Tina

Prazen je dom,
ker ni več tvojega nasmeha.
Ostaja le spomin
tvojih pridnih rok.

SPOMIN
20. julija mineva leto žalosti, ko si se 
za vedno poslovila, draga žena, mama 
in babica

Marija Vinter
ŠVAJGERJEVA 6, PTUJ
Hvala vsem, ki se ji poklonite ob njenem grobu.

Neutolažljivi mož Jože z otroki in vnuki

Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni.
Tiha, nema je gomila,
kjer počivaš ti.

SPOMIN
20. julija minevata dve leti žalosti, 
odkar si nas za vedno zapustila, draga 
žena, mama, babica, tašča in sestra

Anica Pernek
IZ SEDLAŠKA 86
Hvala vsem, ki postojite ob njenem preranem grobu.

Žalujoči: tvoji najdražji

Minile zate vse so bolečine,
v srcu si pustil lepe nam spomine,
čeprav si mogel veliko pretrpeti,
s teboj bilo nam je lepo živeti.
Vse, kar storil si za nas nekdaj,
hvala ti za vekomaj.

SPOMIN
18. julija minevajo 4 leta, ko nas je za 
vedno zapustil

Alojz Tašner
IZ LOČIČA 25
Hvala vsem za podarjeno svečo in spomin nanj.

Vsi tvoji najdražji

ZAHVALA
Tiho in skromno je odšla draga žena, mama, babica, praba-
bica, tašča, sorodnica, prijateljica, soseda in znanka

Tilika Kores
IZ MAJŠPERKA 56

Hvala vsem, ki ste prehodili njeno zadnjo pot, darovali 
cvetje, sveče in za maše.

Žalujoči njeni

ZAHVALA
Dne 3. julija nas je v 89. letu za vedno 
zapustila naša draga mama, babica, 
prababica in sestra

Marija Kralj 
(po domače Medvedova)

IZ BELSKEGA VRHA 22
več let varovanka Doma v Muretincih

Pogrebna slovesnost je bila 8. julija v Zavrču.
Ob tej priložnosti se iskreno zahvaljujemo za izrečena soža-
lja, govorniku za lepe besede, pevcem za ubrano petje, g. 
župniku za opravljen obred, podjetju Mir za korektno opra-
vljeno storitev. Še posebna zahvala pa gre osebju v Domu 
za ljubeč odnos do pokojne in za njeno večletno oskrbo.
Hvala vam!

Vsi njeni najdražji

Kdor živi v spominu drugih,
ni mrtev, je samo oddaljen.
Mrtev je tisti, ki ga pozabijo.
  (Kant)

SPOMIN
17. julija mineva 20 let, odkar med 
nami ni več moža, očeta, tasta in 
dedka

Franca Majcna
IZ MURETINCEV 64 A

20. junija je minilo 13 let od smrti strica in svaka

Feliksa Majcna
IZ ENNEPETALA

Njuni najdražji

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
le daleč – daleč je.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, babice 
in prababice

Marije Voda
IZ GREGORČIČEVEGA DR. 4

se iskreno zahvaljujemo patru Klemnu, sorodnikom, znan-
cem, sodelavkam, pevcem, sosedom, govorniku, pogreb-
nemu zavodu Javne službe in godbeniku za odigrano 
Tišino ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: vsi njeni

Petek, 19. julij
9:00 Ptuj, CID in Mestni kino: poletna šola kitare in glasbenih skupin
9:00 Slovenska Bistrica, grad: poletne ustvarjalne delavnice 
9:30 Ptuj, hotel Mitra, Knjižnica Ivana Potrča, apartmaji Šilak: pripovedovanje Parzival 
10:00 Ormož, plesna dvorana Holermous: poletna plesna šola hip-hopa
15:30 Ptuj, sončni park: delavnice klesanja kamna, rezbarjenja v les, otroški ustvarjalni 

kotiček – festival Aye in Mednarodni simpozij pripovedovanja Parzival
16:00 Ptuj, OŠ Olge Meglič: popoldanske delavnice Parzival
17:00 Ormož, Mladinski center: poletna šola javnega nastopanja
18:00 Gorišnica, ploščad pred občinskim poslopjem: osrednja prireditev ob 18. občin-

skem prazniku
18:00 Polenšak, prireditveni prostor pri turističnem domu: slovesno odprtje 50. praznika 

žetve z razstavo kruha in pogač, ob 20. uri slovensko-avstrijski narodno-zabavni 
večer

19:30 Ptuj, Muzikafe, apartmaji Šilak: pripovedovanje Parzival
21:00 Lenart, Dom kulture: koncert skupine Il divji z gosti

Sobota, 20. julij
8:00 Grajena, športni park: pričetek kolesarjenja ob krajevnem prazniku Četrtne 

skupnosti Grajena
9:00 Ptuj, CID in Mestni kino: poletna šola kitare in glasbenih skupin 
9:00 Sela, pred gasilskim domom: zbirno mesto za pohod ob prazniku KS Sela na 

Žavcarjev vrh
10:00 Sela, cerkev in kulturna dvorana: srečanje starejših občanov KS Sela
10:00 Ptuj, Grand hotel Primus: okrogla miza Evropske razsežnosti pripovedovanja – 

simpozij Parzival
14:00 Polenšak, prireditveni prostor pri turističnem domu: 50. praznik žetve z razstavo 

kruha in pogač: mednarodno srečanje starodobnikov, osrednja slovesnost ob 
jubileju (ob 16.00), predstavitev zbornika (ob 18.00), nastop folkornikov, peka 
gibanic, glasbeno-zabavni večer

15:00 Grajena, športni park: vaške športne igre ob prazniku Četrtne skupnosti Grajena
16:00 Studenice, samostan: 15. Studeniški kulturni večer – otvoritev tržnic in srednjeve-

ške tiskarne, v nadaljevanju popoldneva sledijo otvoritve razstav, sprejem rojakov 
in zdomcev, otvoritev kleti in degustacije vin, vožnja s turističnim vlakcem, ob 20. 
uri osrednja prireditev, opolnoči ognjemet

Nedelja, 21. julij
7:00 Gorišnica, cerkev sv. Marjete in trg pri občini: farno žegnanje
12:00 Polenšak, prireditveni prostor pri turističnem domu: 50. Praznik žetve z razstavo 

kruha in pogač: družinski otroški program, ob 15. uri zlata žetev – prikaz žetve in 
mlatve ter bogat glasbeno-zabavni spremljevalni program (do poznega večera)

15:00 Sela, središče vasi: vaške igre med vasmi KS Sela ob krajevnem prazniku
16:00 Studenice, samostan: Nedeljsko popoldne in Zlatih 6 – pečenje vola, kmečka 

tržnica, zabavne igre za otroke in odrasle, razstave, degustacija, predstavitev vin 
v samostanski kleti, vožnja s turističnim vlakcem, koncert Edvina Fliserja (ob 20. 
uri)

18:00 Hajdoše, pri gasilskem domu: sprejem za udeležence gasilske olimpijade ob 
vrnitvi s tekmovanja

20:00 Ptuj, CID: zaključni koncert udeležencev poletne šole kitare in glasbenih skupin

Prireditvenik 

www.tednik.si
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Danes bo pretežno jasno. Najnižje jutranje temperature bodo od 12 do 17, najvišje dnevne 
od 26 do 30, na Primorskem okoli 32 stopinj C.

V soboto in nedeljo bo večinoma sončno. Predvsem v nedeljo bo lahko popoldne nastala 
kakšna nevihta.

Napoved vremena za Slovenijo

Tragični dogodek v našem 
okolju smo znova zabeležili v 
tem tednu. V sredo dopoldan 
(okrog 10.30) so policisti po-
staje Ptuj ob pomoči gasilcev 
s silo vstopili v stanovanjsko 
hišo na Tavčarjevi ulici 11 na 
Ptuju, v stanovanju našli dve 
mrtvi osebi in strelno orožje. 
Po zbranih podatkih na terenu 
sta pokojna Ivanka in Mihael 
Kostevc. »Osebi sta umrli zara-
di strelnih ran. Prva zbrana ob-
vestila kažejo na to, da gre za 
umor in samomor,« je v sredo 
dopoldan medije o dogodku 
obvestil predstavnik za odno-
se z javnostmi Policijske upra-
ve (PU) Maribor Miran Šadl. 
Popoldan, ob 17. uri, ko so kri-
minalisti končali ogled kraja 
dogodka, pa je Šadl poročilo 
dopolnil z besedami: »V zvezi 
z dogodkom na Ptuju vas ob-
veščam, da so kriminalisti kon-
čali ogled. Po do sedaj zbranih 
obvestilih je v današnjih ju-
tranjih urah 75-letni moški s 
starejšo vojaško puško, ki jo 
je imel nelegalno v posesti, v 
spalnici domače stanovanj-
ske hiše najprej ustrelil svojo 
70-letno ženo, nato pa si v is-
tem prostoru z istim orožjem 
življenje vzel še sam. Policija 
v tej družini nikoli ni posre-
dovala, po vsej verjetnosti se 
je morilec za svoje dejanje od-
ločil zato, ker je pred kratkim 
izvedel, da je hudo zbolel.«

Da je pri hiši nekaj narobe, 
so v sredo zjutraj posumili 
bližnji sosedje, ki so se s Ko-
stevčevima kar veliko druži-
li. Pokojna sta bila invalida, 
otrok nista imela in prav zato 
so jima sosedje velikokrat pri 
vsakdanjih opravilih prisko-
čili na pomoč. »Gospa me je 
sinoči prosila, da ji iz trgo-
vine prinesem podaljšek za 
električno napeljavo. Danes 
zjutraj sem ga kupila in jima 
ga prinesla. Trkala sem po vra-
tih, odgovora ni bilo. Rolete 
na oknih so bile spuščene in 
takoj mi je postalo sumljivo, 

da je lahko pri hiši kaj narobe. 
Nato smo poklicali policijo …« 
je v sredo povedala soseda 
Jožica in s solzami v očeh na-
daljevala: »S pokojnima smo se 
veliko družili. Vsak dan smo 
bili skupaj. Pri njih sem sem 
oglasila po petkrat ali šestkrat 
na dan. Posedeli smo skupaj, 
se pogovarjali … Moja mama 
jima je pomagala obdelovati 
tudi vrt za hišo. Kot sosedje 
smo se zelo dobro razumeli. 
To današnje dogajanje je zame 
pravi šok. Kaj takega ne bi ni-
koli pričakovala. Pri tej hiši ni 
bilo ne nasilja ne agresije. Bila 
sta družabna in kljub invali-
dnosti sta se ukvarjala z različ-
nimi športi. Igrala sta košarko, 
lovila ribe … Spoznala sta se v 
Ljubljani, v centru za rehabi-
litacijo v Soči. Soseda Ivanka 
je bila invalidka od svojega 

18. leta. Med potjo v službo jo 
je povozil avto in ostala je na 
invalidskem vozičku. Sosed 
Mihael je kot mlad fant delal 
v rudniku v Velenju, kjer ga je 
zasulo. Takrat je bil star 24 let. 
Kot že rečeno, sta se spoznala 
v Soči, nato ju je pot pripeljala 
na Ptuj, od koder sicer pokoj-
na soseda Ivanka tudi po rodu 
izhaja (iz Nove vasi pri Ptuju). 
Najprej sta na Ptuju živela v 
stanovanju, nato pa sta na Tav-
čarjevi ulici kupila zemljišče 
in zgradila hišo. Pokojni sosed 
je bil tudi muzikant. Bil je ve-
sele narave.«

Da se je v soseščini zgodila 
takšna tragedija, tega dne ni 
mogel razumeti nihče. V mir-
nem in lepo urejenem naselju 
so krajani še vedno pretreseni. 
»Ivanka in Mihael sta se dobro 
razumela. Bila sta družabna. 

Ptuj � Umor in samomor

Najprej sodil ženi, nato še sebi
Danes so minili trije tedni, odkar je v Zgornjem Velovleku pozno zvečer prišlo do poskusa uboja. K sreči je bil storilec takrat pri svojem 
dejanju neuspešen in kaznivo dejanje ni terjalo smrtnih žrtev. Le teden dni kasneje, v petek, 5. julija, smo bili priča krutemu uboju v 
Trnovcih v občini Sveti Tomaž, kjer je zet v vrat zabodel tasta, ta je na kraju podlegel poškodbam.

Foto: Črtomir Goznik

Kostevčeva sta v tem okolju (na Tavčarjevi ulici na Ptuju) živela dobrih 40 let. S sosedi sta se dobro razumela, odnosi so bili korektni. 
Nihče izmed sosedov ni niti posumil, da se v tej hiši skriva orožje.

Vabljeni.

... osvezitev
v pomaranci

Kolesar umrl 
na kraju nesreče

V četrtek zvečer okoli 20.55 
ure je 39-letni moški, doma iz 
območja UE Slovenska Bistri-
ca, vozil osebni avtomobil v 
naselju Stražgonjca v smeri 
Gaja pri Pragerskem. Na rav-
nem delu ceste, kjer je hitrost 
vožnje zaradi gradbenih del 
omejena na 40km/h, je vozil 
s preveliko hitrostjo, zaradi 
česar je z vozilom zapeljal na 
levo stran vozišča in nato na 
levo bankino. Po nekaj metrih 
vožnje po levi bankini je vozi-
lo začelo pravokotno drseti 
v smeri vožnje voznika proti 
desni strani vozišča, kjer je v 
tistem trenutku, pravilno ob 
desnem robu vozišča, pripeljal 
36-letni kolesar, tudi iz obmo-
čja UE Slovenska Bistrica. Na 
desnem robu vozišča, je vo-
znik osebnega avtomobila z 
levim zadnjim bočnim delom 
vozila trčil v zadnji del kolesa 
kolesarja, ki ga je po trku od-
bilo v desni jarek ob vozišču. 
Tam je mrtev obležal, voznika 
osebnega avtomobila pa je 
bočno odneslo naprej, v leseni 
drog, v katerega je bočno trčil 
z zadnjim levim delom vozila. 
Po trčenju je osebno vozilo 
odbilo desno na travnik. Voz-
nik osebnega avtomobila je v 
prometni nesreči utrpel lahke 
telesne poškodbe. Voznika 
osebnega avtomobila bodo 
policisti kazensko ovadili pri-
stojnemu državnemu tožilstvu. 
Zaradi prometne nesreče je 
bila cesta zaprta do 1. ure. 

Črna kronika

Foto: Črtomir Goznik

Na kraju dogodka je predstavnik za odnose z javnostmi PU Maribor Miran Šadl povedal: »Na območju 
PU Maribor je to letos že četrti umor. Zabeležili smo tudi tri poskuse umora, en poskus uboja in en 
izvršen uboj.«

Kolikokrat smo sedeli pod 
njuno češnjo! In s kakšnim 
veseljem sta nas vsako pomlad 
povabila, naj si naberemo nju-
nih češenj …« so bile besede, ki 
jih je bilo v sredo slišati med 
pretresenimi sosedi. O pokoj-
nih so povedali samo dobro in 
prav zato niso razumeli, zakaj 
je prišlo do takšne tragedije. 
»Ne bo nam več zaigral pod 
češnjo. Igral je na harmoni-
ko, na kitaro … Vse, kar smo 
si zaželeli, je znal zaigrati,« so 
o pokojnem Mihaelu, ki je si-
cer v zadnjem času bolehal za 
demenco, še povedali sosedje. 
In prav bolezen naj bi bila po 
podatkih policistov kriva za 
tragični dogodek, v katerem 
sta življenje izgubila zakonca.

MZ
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